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روزنامه

 رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار )ع( با تاکید بر نقش حوزه های 
علمیه در پیشبرد اهداف انقلاب گفت: حوزه باید اتاق فکر انقلاب 
و صف محکمی در مقابل ضد انقلاب باشد.    آیت الله محمد جواد 
فاضل لنکرانی طی سخنانی در آستانه سالگرد پیروزی انقلاب 
اظهار داشت: یکی از این قیام های الهی، انقلاب اسلامی مبارکی 
است که بحمدالله ما در دوران عمر خود موفق به درک آن شدیم. 
وی ادامه داد: واقعا این را از عنایات خاص خدا به خودمان بدانیم 
که زمان عمر ما زمان انقلاب است، حالا اگر ما قبل از این انقلاب 

استاندار قم گفت: طی دو سال گذشته اجازه نداده ایم حتی 
یک واحد تولیدی در این استان تعطیل شود و طی این مدت ۵۴ 
واحد راکد صنعتی نیز به مدار تولید و اشتغال استان بازگشته 
است.  بهرام سرمست روز دوشنبه در پنجمین جلسه شورای 
افزود:از ۷۴ واحد  اداری استان قم در سالن کرامت استانداری 
تملیکی استان توسط بانک ها هم ۷۰ واحد تعیین تکلیف شده 
و به زودی تمامی آنها به چرخه تولید باز می گردند. وی ادامه داد: 
پروژه های عمرانی و صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالای ۸۰ درصد از 

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع(:

حوزه علمیه باید اتاق فکر انقلاب 
اسلامی باشد

استاندارقم:

 اجازه تعطیلی هیچ واحدی تولیدی را 
ندادیم
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سالروز پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی ایران را تبریک می گوییم

8

فرمانده انتظامی استان قم  با اشاره به اینکه تعداد پرونده های 
برابر  گذشته 13  سال  به  نسبت  احتکار  به  مربوط  متشکله 
افزایش داشته است گفت: در 1۰ ماهه نخست امسال، ۸2 فقره 
پرونده احتکار به ارزش ۵۷ میلیارد تومان در قم تشکیل، ۸6 نفر 

متهم در این رابطه دستگیر و به مراجع قضائی معرفی شده اند. 
 سردار "سید محمود میرفیضی" با اشاره به آمار کشفیات کالای 
قاچاق طی 1۰ ماهه سال 99، اظهارداشت: در این مدت ۴61 

پرونده در ارتباط با کالای قاچاق در استان تشکیل شده است.

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم خبرداد:

 ارائه ۸۰۰ خدمت در قم به صورت غیرحضوری
آیت الله سعیدی در دیداررئیس دیوان محاسبات کشور؛

کندی در محاسبات و بازرسی ها 
عامل سواستفاده مفسدان 

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

افزایش 13برابری 
پرونده های احتکار 

4

8
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دعوت شورای تبلیغات اسلامی قم برای حضور در گلبانگ انقلاب؛

آسمان خاستگاه انقلاب اسلامی نورافشانی می شود

اهلبیت )ع( گفت: کندی در  تولیت آستان مقدس کریمه 
محاسبات و تاخیر در بازرسی ها و نظارت ها عاملی برای سو 
محمد  سید  الله   آیت  است.  اقتصادی  مفسدان  استفاده 

سعیدی پیش از ظهردیروز در دیدار رئیس دیوان محاسبات 
کشور با تاکید بر اینکه تاخیر و کند بودن بررسی محاسبات، 
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم از ارائه تسهیلات مالی ۴ درصدی بازرسی ها و نظارت ها زمینه سو استفاده عده ای کج اندیش 

از  یک  هر  نوسازی  برای  تومان  میلیون  سقف ۴۰۰  تا  و  ماهه  پرداخت 6۰  با 
اتوبوس های شهری خبر داد. عباس ذاکریان در نشست روز دوشنبه شورای 
اسلامی شهر قم با اشاره به ارائه تسهیلات جدید مالی برای بازسازی ناوگان و 
نوسازی اتوبوس های شهری خاطرنشان کرد: این تسهیلات از سوی صندوق 
کارآفرینی امید ارائه می شود. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم درباره 
شرایط پرداخت این تسهیلات نیز بیان داشت: این تسهیلات به صورت ۴ درصد 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

تسهیلات 4۰۰ میلیونی برای نوسازی اتوبوس های شهری
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از طراحی تقاطع سه سطح میدان سپاه خبر 
داد و گفت: عملیات اجرایی بلوار شهید اوسطی به طول 16۰۰ متر بااعتباری بالغ بر 
12۰۰ میلیارد تومان امروز آغاز شد. عباس حلوایی زاده روز دوشنبه در مراسم 
آغاز عملیات عمرانی بلوار شهید اوسطی، اظهار داشت: در قم ۸۰ درصد بودجه 
شهرداری به پروژه های عمرانی اختصاص داده می شود.  معاون فنی و عمرانی 
شهرداری قم مشکلات اقتصادی و نوسانات قیمت را موردتوجه قرارداد و افزود: با 
تدابیر اندیشیده شده در مدیریت شهری در قم هیچ پروژه ای نیمه تمام رها نشده و 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد:

آغاز عملیات عمرانی بلوار شهید اوسطی به طول 1۶۰۰ متر 
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دستاوردهای انقلاب  
 با نگاهی اجمالی به دستاوردهای انقلاب اسلامی 
به  توان  بخوبی می  در طول ۴۲ سال گذشته،  ایران 
اهمیت بزرگداشت چنین انقلابی در سطح جهان پی 

برد.
زمانی که صحبت از دستاوردهای انقلاب می کنیم، اذهان عمومی، زودتر از همه 
متوجه دستاوردهای مادی مثل جاده، آب، برق، گاز، تلفن و تجهیزات الکترونیکی و 
نمونه های اینچنینی می شود. البته این دستاوردها چیز کمی نیست و با در نظر گرفتن 
تحریم هائی که تنها بخشی از آن ها برای فلج کردن بسیاری از کشورها کافی بود این 
دستاوردها خیره کننده است و نه تنها کشور فلج نشد بلکه توانست همواره خود را 
در ردیف اولین ها قرار دهد اما آنچه که بیش از همه اهمیت دارد این است که این 
انقلاب در کنار مشکلات و گرفتاری هایی که برایش پدید آورده اند، از ابعاد مختلف 

دارای دستاوردهای خیره کننده است.
امروزه نه فقط سیاستمداران داخلی که اندیشمندان و متفکرین دنیای سیاست در 
عرصه بین الملل، استقلال سیاسی و رسیدن به خودباوری سیاسی را یکی از دستاورد 

های واقعی و بزرگ انقلاب اسلامی ایران می دانند.
با وجود هجمه های همه جانبه نرم افزاری و سخت افزاری، تحریم های فلج کننده از 
جانب نظام سلطه و نیز اسلام هراسی و ایران ستیزی از طریق رسانه های غربی در ۴۲ 
سال گذشته، انقلاب اسلامی ایران همچنان به عنوان یک کشور قدرتمند، مستقل و 
صاحب نفوذ در جهان شناخته می شود بگونه ای که بسیاری از مسائل و چالش های 

منطقه ای و بین المللی بدون مشارکت ایران به نتیجه نخواهند رسید.
از بعد امنیت که در واقع ارزشمندترین نعمت و مهمترین خواسته مردم هر کشور و 
جامعه است، جمهوری اسلامی ایران، برخلاف اغلب کشورهای منطقه و جهان که 
امنیتشان وابسته به حمایت قدرت  های خارجی است بدون وابستگی امنیت خود را 

در سطح بسیار عالی و شگفت انگیز تأمین کرده است.
این امنیت فقط ناظر بر امنیت نظامی نیست بلکه شامل حفظ سلامت و بالا رفتن 
امید به زندگی نیز می شود به عنوان مثال جمهوری اسلامی ایران در چهار دهه گذشته 
در حوزه سلامت، از نظر امید به زندگی در سال ۱۹۶۰میلادی از ۴۵ سال به ۷۶ سال، 

در سال ۲۰۱۷ رسید.
جمهوری اسلامی همچنین در ردیف ۱۰ کشور تولیدکننده واکسن کرونا در جهان 
قرار دارد، در عرصه هسته ای، جزو ۱۳ کشور دارای چرخه کامل سوخت هسته ای 
این  رتبه دوم در جهان است.  دارای  بنیادین  تولید سلول های  فناوری  در  و  است 
دستاوردها قطعا آنقدر بزرگ هستند که اقتضای تکریم بیش از پیش انقلاب و نظام 

مقدس اسلامی را دارد.
دیگر دستاوردهای ارزشمند و معنوی انقلاب اسلامی ایران که همواره در عرصه بین 
المللی آشکار و پنهان رو به رشد و بالندگی است تربیت انسان های فرهیخته، متدین، 
متعهد و شجاع انقلابی است که محصور در مرزهای جغرافیائی این کشور نیست. 
انسان هائی که با الهام گرفتن از فرهنگ عاشورا و دفاع مقدس، مفهوم ترس از قدرت 

های استکباری را بمعنای واقعی تحقیر کردند.
تا همین سال های اخیر کسی جرئت نداشت به سایه قدرت های وابسته به نظام 
سلطه نگاه چپ بکند و برای خیلی از کشورها برخورد مستقیم با آن ها از رؤیاهای 
دست نیافتنی بوده است اما امروز در اثر توسعه نگاه استقلال طلبی و گسترش روحیه 
اعتماد به نفسی که از انقلاب اسلامی ایران نشأت گرفته است این تابو شکسته و حتی 
قدرت های بظاهر کوچک ولی معتقد، توانستند ابهت پوشالی قدرت های استعماری 

را زیر سوال ببرند.
توجه به معنویات و زیست معنوی را یکی دیگر از دستاوردهای ارزشمند این انقلاب  
است  این توجه بخش بزرگی از جامعه و به ویژه جوانان را بخود مشغول ساخته است 
که نمونه های عینی آن را در حضور میلیونی در راهپیمائی اربعین و شرکت در مراسم 
اعتکاف و مناسبت های این چنینی می بینیم و به عنوان یک ناظر بیرونی تاثیر آن را در 

تغییر شکل دادن باورهای جوانان غربی می بینیم.
امروزه - البته دشمنان این ملت بخوبی دریافته  اند که - عملیات نظامی و ترور های 
فیزیکی برای دور ساختن جوانان این کشور از اهداف و آرمان های انقلاب، عامل تاثیر 
گزاری نخواهد بود به همین دلیل با صراحت اعلام می کنند که: "مهمترین عاملی که 
می تواند مردم و بویژه جوانان این کشور را از راهی که در پیش گرفته اند دور سازد، رواج 

بی اخلاقی و دور شدن از زندگی همراه با معنویت است".
دشمنان نظام با تمام قوا در تلاشند که با انواع امکانات و تجهیزات دنیای مدرن و نیز 
فشارهای اقتصادی ناشی از تحریم، تیر خلاص را به سوی اخلاق این مردم رها سازند و 
البته اگر رهبران جامعه، هوشیار نباشند و راهنمایی ها و تذکرات دائمی نداشته باشند 

استاندارقم:

 اجازه تعطیلی هیچ واحدی تولیدی را ندادیم
استاندار قم گفت: طی دو سال گذشته اجازه نداده ایم حتی یک واحد تولیدی در این 
استان تعطیل شود و طی این مدت ۵۴ واحد راکد صنعتی نیز به مدار تولید و اشتغال 

استان بازگشته است. 
بهرام سرمست روز دوشنبه در پنجمین جلسه شورای اداری استان قم در سالن کرامت 
استانداری افزود:از ۷۴ واحد تملیکی استان توسط بانک ها هم ۷۰ واحد تعیین تکلیف 

شده و به زودی تمامی آنها به چرخه تولید باز می گردند.
وی ادامه داد: پروژه های عمرانی و صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالای ۸۰ درصد از 
برنامه های مهم قم در مسیر رونق تولید و بهبود وضعیت اشتغال و اقتصاد استان است.
وی ابراز داشت: سیاست مدیریت قم بر اساس مدل حمکرانی خوب تنظیم شده 
است و این که تا چه اندازه توانسته ایم به این هدف برسیم نیازمند قضاوت از سوی 

مردم است.
استاندار قم یادآور شد: حاکمیت قانون، قانون مداری و اجرای قانون سه مساله مهمی 

است که در اجرای برنامه های توسعه ای مورد توجه است.
سرمست اظهار داشت: عمل به روح قانون و انعطاف در قوانین به ویژه در روابط قوای 
سه گانه یکی از مسائلی است که برای پیشبرد برنامه های توسعه ای و فرهنگی استان 

همواره در برنامه ریزی ها لحاظ شده است.
وی افزود: در تمام برنامه ها و فعالیت های انجام شده در قم در کنار عمل به روح و 
فلسفه قانون مساله تعامل با سایر دستگاه ها، بیوت مراجع و سایر نهادهای تاثیرگذار 

مورد توجه است.
سرمست خاطرنشان کرد: پاسخگویی یکی از اولویت های اصلی در مدیریت استان 
قم بوده و هر فرد و دستگاه به میزان اعتبارات و اختیاراتی که دارد باید در برابر مردم و 

ارکان نظارتی پاسخگو باشد.
استاندار قم یادآور شد: در راستای پاسخگو بودن مسئولان در برابر مردم، به تمام 
فعالان اقتصادی استان کارت ویژه ملاقات بدون واسطه با استاندار اختصاص یافته 
است. سرمست تاکید کرد: جزء جلسه شورای تامین که دارای طبقه بندی محرمانه 

است سایر برنامه ها به صورت شفاف در اختیار رسانه ها و مردم قرار داده می شود.
وی ادامه داد: استفاده از ظرفیت مردم و موسسات مردم نهاد از مسائلی است که در 
استان قم به خوبی به کار گرفته شده است به نحوی که در مدیریت بیماری کرونا تمام 
ظرفیت های نهفته مردمی و گروه های جهادی، طلاب و غیره به صورت همزمان روی 
کار آمدند. سرمست یادآور شد: تمام تلاش مجموعه مدیریت استان قم برآورده شدن 

سیاست کلان کشور در مساله جهش تولید است.

دعوت شورای تبلیغات اسلامی قم برای حضور در گلبانگ انقلاب؛

آسمان خاستگاه انقلاب اسلامی 
نورافشانی می شود

شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم با صدور اطلاعیه ای مردم را به حضور در 
گلبانگ انقلاب در ساعت ۲۱ روز ۲۱ بهمن ماه دعوت کرد. 

در این اطلاعیه که نسخه ای از آن عصر دوشنبه در اختیار ایمان قرار گرفت، آمده 
است: انقلاب اسلامی متکی به ایمان مردم، آرمان و یکی از شاخص ترین ویژگی نهضت 
الهی احیاگر اسلام ناب محمدی )ص( حضرت امام خمینی)ره( و ندای ملکوتی الله 

اکبر محوری ترین شعار ماندگار دوران انقلاب است.
این اطلاعیه حاکی است: ملت متدین و همیشه حاضر در صحنه ایران اسلامی هر 
ساله در طلیعه یوم الله ۲۲ بهمن به یاد آن ایام فراموش نشدنی تاریخ و به شکرانه بالندگی 
بیش از پیش نظام مقدس برآمده از انقلاب اسلامی، هر ساله در شامگاه بیست و یکم 
بهمن ماه بر فراز بام ها و ماذنه مساجد گلبانگ ملکوتی تکبیر را در فضای عطرآگین 

ام القرای جهان اسلام طنین انداز می نمایند.
لحاظ  به  سال جاری  در  که  حسنه ای  سنت  است:  شده  افزوده  اطلاعیه  این  در 
راه  امتداد  در  اسلامی  جمهوری  مقدس  نظام  مثال زدنی  اقتدار  و  صلابت  شکرانه 
شهیدان انقلاب خصوصا سردار دل ها حاج قاسم سلیمانی و دانشمند هسته ای شهید 
فخری زاده و شکستن شجاعانه هیمنه پوشالی شیطان بزرگ آمریکا از اهمیت ویژه ای 

برخوردار می باشد.
این اطلاعیه تاکید کرده است: لذا آحاد مردم متدین و آگاه استان را به طنین ندای 
معنوی و ملکوتی گلبانگ تکبیر در ساعت ۲۱ روز بیست و یکم بهمن ماه همراه با 

نورافشانی آسمان خاستگاه انقلاب اسلامی دعوت می نماید.

8

سید هاشم موسوی*

شهردار قم خبرداد:

افزایش 19 درصدی بودجه 
سال 14۰۰ شهرداری قم

مدیریت شهری به دنبال حرکت های پوپولیستی نیست



سه شنبه -بیست ویکم بهمن ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25214

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

زیباترین خودروهای راهپیمایی ۲۲ بهمن 
تجلیل می شوند

 قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با اشاره به راهپیمایی موتوری و 
خودرویی ۲۲ بهمن گفت: از کسانی که به بهترین شکل خودروی خود را تزیین 

کنند، تجلیل خواهد شد. 
نصرت الله لطفی روز دوشنبه در نشست خبری اعلام برنامه های راهپیمایی 
۲۲ بهمن گفت: آغاز حرکت خودروها و موتورها در تمام شهرها از مساجد خواهد 
بود و مردم با تزیین خودروهای خود به دشمن این نکته را یادآور می شوند که به 
قصد راهپیمایی آمده اند و دشمن نگوید که از ترافیک خیابان ها برای راهپیمایی 
استفاده شده است و پیامی که به تمام دنیا می دهیم این است که مراسم جشن 

انقلاب در سال کرونایی اینگونه برگزار می شود.
وی افزود: در این روزها پویش هایی همچون پویش هر خانه یک پرچم راه 
اندازی شده و مردم می توانند با تزیین خودروهای خود در پویش هر خودرو 
یک پرچم شرکت کنند و حتی سقف خودروها را می توانند تزیین کنند تا در 

فیلمبرداری هوایی نمادهای تبلیغی مشخص شود. 
لطفی از اختصاص دو مسیر برای عبور خودروها در راهپیمایی خبر داد و گفت: 
یک مسیر ویژه خودرو از مسجد امام سجاد )ع( به سمت خیابان آیت الله اشرفی 
اصفهانی، فلکه دوم صادقیه، خیابان محمدعلی جناح و میدان آزادی و مسیر 
دوم از مسجد جامع ابوذر به سمت میدان ابوذر، خیابان آیت الله شهید سعیدی و 
میدان آزادی خواهد بود و خودروها پس از رسیدن به میدان آزادی از بزرگراه شهید 

لشکری خارج می شوند. 
وی با بیان این که مراسم راهپیمایی از ساعت ۱۰ در سراسر کشور آغاز می شود، 
درباره مسیر موتورسیکلت ها در تهران گفت: مسجد امام حسین )ع( به سمت 

خیابان انقلاب و خیابان آزادی مسیر موتورسوارها خواهد بود. 
وی از برپایی جشن سراسری شکوه و صبر در ۲۱ بهمن خبر داد و گفت: 
ساعت ۱۸ و ۳۰ دقیقه این جشن با محوریت آستان قدس رضوی، حرم حضرت 
معصومه، بقاع متبرکه و مساجد با اهتمام ستاد کل نیروهای مسلح و همکاری 
و ۴۰۰  استان  در ۳۰  ساعت ۲۱  در  و  بود  خواهد  انتظامی  و  نظامی  نیروی 

شهرستان نورافشانی خواهیم داشت.
لطفی گفت: اگرچه امسال در شرایط خاص کرونایی هستیم و سلامت محور 
برگزار شدن هرگونه مراسم مورد تاکید بوده ، به همین جهت و فارغ از مراسم ۴۱ 
سال گذشته ، در روز ۲۲ بهمن ، شاهد حضور تجمعی مردم نبوده و راهپیمایی 
امسال در شکل تفکیکی خودرویی خانوادگی و موتوری را شاهد خواهیم بود و 
مسیرهای دوازده گانه منتهی به میدان آزادی تهران و مسیرهای اعلام شده تمامی 
شهرها از هر قومیت و نژادی ، و یا هر سلیقه سیاسی همه یک صدا »استقلال، 

آزادی و جمهوری اسلامی« را فریاد خواهند زد.
وی اضافه کرد: همزمان در هزار شهر و شهرستان و چهار هزار روستا با محوریت 
مساجد برای آغاز راهپیمایی ، در تهران نیز مردم عزیز از مسیرهای دوازده گانه و 
سه مسیر اصلی تفکیک خودرو و موتورسیکلت و دوچرخه، به سوی میدان آزادی 

حرکت خواهند کرد. 
افزود: در حدود ۲۰۰ غرفه  تبلیغات اسلامی  مقام شورای هماهنگی  قائم 
بهداشتی، پذیرایی و فرهنگی در طول مسیرهای منتهی به میدان آزادی ارائه 
خدمات خواهند داشت  و شاهد حرکت کاروان های شادی خودرویی با پخش 
سرودهای انقلابی و اجرای زنده گروه های سرود و اجرای برنامه های شاد در 

سراسر شهر تهران خواهیم بود.
وی از شرکت کنندگان در راهپیمایی موتوری و خودرویی خواست تا موتورها و 
خودروهای خود را به شعارهای انقلابی، تصاویر امام و رهبری و تصویر شهید حاج 
قاسم سلیمانی مزین کنند و جلوه ای ویژه به مراسم امسال بدهند. امسال نیز 
حضور خانواده معظم شهدا، پدران، مادران، همسران و فرزندان شهیدان ، همراه 

با تصاویر زیبای شهیدان، زینت بخش حرکت خودرویی خانوادگی خواهند بود.
لطفی ادامه داد: حضور نمایندگانی از اقوام ایرانی با لباس های محلی و سوار بر 
موتور و با حضور در مراسم ۲۲ بهمن در تهران و قطعا حضور آنان در استان های 

کشور از جلوه های ویژه مراسم امسال است . 

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع(:

حوزه علمیه باید اتاق فکر
 انقلاب اسلامی باشد

 رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار )ع( با تاکید بر نقش حوزه های علمیه در پیشبرد 
اهداف انقلاب گفت: حوزه باید اتاق فکر انقلاب و صف محکمی در مقابل ضد 

انقلاب باشد.  
 آیت الله محمد جواد فاضل لنکرانی طی سخنانی در آستانه سالگرد پیروزی 
انقلاب اظهار داشت: یکی از این قیام های الهی، انقلاب اسلامی مبارکی است 

که بحمدالله ما در دوران عمر خود موفق به درک آن شدیم.
وی ادامه داد: واقعا این را از عنایات خاص خدا به خودمان بدانیم که زمان عمر 
ما زمان انقلاب است، حالا اگر ما قبل از این انقلاب بودیم و از دنیا رفته بودیم چه 
می شد؟ این انقلاب تجلی خاصی از خدای تبارک و تعالی بر این ملت و کشور 
و حوزه های علمیه است. عضو جامعه مدرسین گفت: حوزه باید برای همیشه 
اتاق فکر انقلاب باشد، نباید در یک گوشه ای از قم یا تهران عده ای خود را مالک 
و صاحب انقلاب بدانند همه مردم صاحب انقلاب هستند، همه حوزه صاحب 
انقلاب است هیچ کس، حتی روحانیت نیز حق ندارد که فقط خودش را صاحب 
انقلاب بداند. آیت الله فاضل ادامه داد: این اشتباه بسیار بزرگی است، حوزه باید 
اتاق فکر انقلاب و صف محکمی در مقابل ضد انقلاب باشد این انقلاب، یک نفحه 
الهی است که به برکت مجاهدت های امام و مجاهدان انقلاب و شهیدان بر این 
مردم فداکار دمیده شده است. وی تصریح کرد: این حوزه انقلابی است، حال 
یک کسی فریاد بیشتری و دیگری کمتر می زند، نمی توان گفت کسی که بیشتر 
شعار می دهد انقلابی  تر از کسی است که فریاد کمتری می زند، او شاید با فکرش، 
با تاملش حرکتی انجام بدهد که هزاران مرتبه تاثیرش بیشتر از سروصدای دیگران 

باشد.

قائم مقام دبیر شورای نگهبان:

 نظارت بر انتخابات با نگاه بی طرفانه است
 قائم مقام دبیر شورای نگهبان گفت: نظارت شورای نگهبان بر انتخابات یک 

وظیفه قانونی و حیاتی است که با نگاه کاملا بی طرفانه انجام می شود. 
سیامک ره پیک روز دوشنبه در دیدار با حجت الاسلام و المسلمین سید علیرضا 
عبادی نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی و امام جمعه بیرجند افزود: نظارت بر 
انتخابات جزو وظایف شورای نگهبان طبق قانون اساسی است که به بهترین نحو 

ممکن به آن عمل می شود.
وی گفت: بعضا در افکار عمومی و بین برخی نخبگان مسایلی در مورد شورای 
نگهبان مطرح می شود اما تلاش شورای نگهبان در ادوار مختلف رعایت قانون و 

اصل بر بی طرفی بوده است.
عضو حقوقدان شورای نگهبان اظهار داشت: در انتخابات آینده هم ضمن اینکه 
شرایط ویژه و خاصی را پیش رو داریم این مهم مانند گذشته مورد توجه خواهد 

بود.
ره پیک گفت: علاوه بر انتخابات ریاست جمهوری و شوراهای اسلامی شهر 
و روستا در سال آینده انتخابات میان دوره ای مجلس شورای اسلامی و مجلس 
خبرگان رهبری را هم خواهیم داشت و برگزاری انتخابات پرشور نیازمند تلاش 

همه مجموعه های ذیربط است.
وی اظهار داشت: ظرفیت و عمق انقلاب اسلامی به برکت خون شهدا بزرگ و 
عمیق است و مشکلاتی که در حال حاضر در کشور وجود دارد حتما حل خواهد 

شد زیرا مردم ایران در دوران مختلف مشکلات زیادی را پشت سر گذاشتند.
قائم مقام دبیر شورای نگهبان گفت: مردم ایران در جنگ تحمیلی در برابر 
دشمن با دست خالی ایستادند و امیدواریم از گذر انتخابات پیش رو حرکت های 

بزرگی برای رفع مشکلات انجام شود.

سرنوشت منطقه ما با تیم 
بایدن به کجا می رود ؟

آمریکا  جمهوری  رییس  تغییر  با  که  است  مدتی 
همگان منتظر تغییر سیاست واشنگتن در خاورمیانه 

بودند ولی به توجه به عملکرد فعلی تیم بایدن به نظر میرسد باید باز هم منتظر 
تحولات جدید بود.

برای تبیین بیشتر موضوع می توان گفت همزمان با آمدن بایدن و تیم دمکرات ها 
به کاخ سفید همگان بر این باور بودند که تحولات احتمالی زیر در منطقه ما بروز و 

ظهور خواهد داشت:
- تهدیدات عربستان و رژیم صهیونیستی علیه کشورها و گروههای مختلف رو به 

کاهش می گذارد
- آرایش نظامی واشنگتن با چشم انداز جدید برنامه ریزی شده و شاهد برخی 

جابجایی ها و کاهش ها خواهیم بود
- روند های سیاسی در بحران های منطقه ای همچون سوریه، یمن و فلسطین و 

لبنان با رویکرد جدید مطرح خواهد شد
- فروش سلاح ، برگزاری مانورهای مشترک و ارتقا توان تجهیز و تسلیح کشورهای 

عربی تا حدودی کاهش خواهد یافت
- سلاح تحریم علیه ایران و برخی کشورهای دیگر ناکارآمد شده و از دستور کاخ 

سفید خارج خواهد شد و ................
علت اساسی چنین انتظاری برنامه های انتخاباتی و شعارهای بایدن در مناسبت 
های مختلف قبل و بعد از روی کار آمدن بوده است که در برخی موضوعات مثل 
یمن ، عربستان، اسراییل و حتی ایران مواضعی صریح و در برخی مسائل دیگر مثل 
سوریه، لبنان، گروههای مقاومت و محورهای مهمی چون نفت و انرژی و تروریسم 

سخنانی ملایم و دیپلماتیک داشته است.
ولی آنچه در این بین خیلی مهم است اینکه همه کشورها در پس اعلام نظر بایدن 
سعی در بروز کردن حوزه سیاسیت خارجی خود بر اساس منافع ملی داشته و تلاش 
می کنند تا تغییرات و تحولات لازم را برای حصول نتیجه اعمال نمایند و لذا بنظر می 
رسد اقدامات و فعل و انفعالات زیر را در ماههای آینده در منطقه خود شاهد باشیم :

- ایران با اعلام چارچوب های سیاست خارجی خود در دوره بایدن در تلاش است 
تا از تحریم های حداکثری فاصله گرفته و از فرصت تغییر در کاخ سفید چشم انداز 

جدیدی در منتطقه را دنبال نماید.
- با روشن شدن تکلیف انتخابات در رژیم صهیونیستی رویکرد روابط دوجانبه 
واشنگتن - تل آویو بیشتر عیان می شود ولی در هر صورت فلسطینی ها می دانند 

که دوران ترامپ و نتانیاهو تمام شده است.
- عربستان اگر چه مغضوب فاز فعلی سیاست خارجی آمریکاست ولی برخی 
تحولات مثل پایان پرونده یمن یا آزادی های داخلی به مخالفین می تواند اوضاع دو 

طرف را کمی تلطیف نماید.
- ترکیه با توجه به موقعیت سازی فرصت طلبانه در سیاست خارجی بدنبال ارتقای 
ارتباطات با واشنگتن بوده و می کوشد از فرصت جدید برای کاهش فشارهای مداوم 
اروپا بهره گیری نماید. - کشورهای حوزه خلیج فارس با توجه به روابط سینوسی 
خود در گذشته و وضعیت تحولات داخلی می کوشند تا برای حفظ موقعیت خود با 

دیپلماسی فعال خود را به سیاست های کاخ سفید برسانند
حال با این شرایط به نظر می رسد رفتار عقلایی می طلبد که کشورها از فرصت 
پیش روی بگونه ای بهره برداری کنند که ضمن حل مشکلات خود به امتیازاتی 
دست یابند تا خاطرات سخت دوران ترامپ از فضای منطقه رخت بر بسته و در ادامه 
اقداماتی انجام دهند که در سالهای بعد موجبات هدر رفت منابع از منطقه نشده و به 

اعتلای این جغرافیای پرتنش بیانجامد.   
حال باید نشست و دید کدام کشور یا واحد سیاسی ظرفیت لازم در بهره گیری 
بهینه از شرایط جدید و تغییر آن را دارد تا در سایه هنر خود بتواند منطقه را از تهدیدات 

برهاند، به نظرم تهران در لیست اولین هاست

به مناسبت فرارسیدن سالروز پیروزی انقلاب اسلامی انجام شد؛

موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف 
مجازات تعدادی از محکومان 

 حضرت آیت الله خامنه ای به مناسبت فرا رسیدن سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب 
اسلامی، با عفو یا تخفیف مجازات سه هزار و ۸۴۰ نفر از محکومانِ محاکم عمومی و 

انقلاب، سازمان قضایی نیروهای مسلح و تعزیرات حکومتی موافقت کردند. 
به گزارش روز دوشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، آیت الله 
رئیسی رییس قوه قضائیه به مناسبت فرارسیدن سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب 
اسلامی در نامه ای به رهبر انقلاب اسلامی پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات 
این محکومان را که از سوی کمیسیون مرکزی عفو و بخشودگی قوه قضائیه واجد 
شرایط لازم تشخیص داده شده اند، ارائه کرد و این پیشنهاد در اجرای بند ۱۱ از اصل 

۱۱۰ قانون اساسی مورد موافقت حضرت آیت الله خامنه ای قرار گرفت.

سرلشکر سلامی خطاب به دولتمردان آمریکایی:
سیاست های شکست خورده خود را تکرار نکنید

فرمانده کل سپاه گفت: آمریکا دیگر چهره یک قدرت فائقه جهانی را ندارد و 
قوای پیشران قدرت او توسط انقلاب اسلامی چه در ایران عزیز و چه در سایر بلاد 
اسلامی، فرسوده شده است.  سردار سرلشکر حسین سلامی صبح  دیروز در آیین 
الحاق شناورهای رزمی به نیروی دریایی سپاه در بندرعباس، اظهار داشت: ما از 
وادی ظلمت به سرزمین نور هدایت شدیم؛ ایرانی که جلال و شوکت و شکوهت 
در شوکت شیطانی امپراتوری غرب ادغام شده بود، بر اثر انقلاب اسلامی مجد و 
عظمت فراموش شده خود را بازیافت و اسلام به حاکمیت رسید و تشکیل قدرت 
داد. وی گفت: ما از تحریم و پیامدهای آن عبور کرده ایم و معماران آن را شکست 
داده ایم.فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: پیشرفت های ما در زمان 
تحریم بسیار قوی تر، درخشان تر و مدرن تر از فضای غیر تحریم بوده است.فرمانده 
کل سپاه  افزود: قدرت های بزرگ در برابر روح آسمانی این انقلاب شکوهند ایستاده 
اند.واکنش های سرسخت استکبار در دفاع مقدس، برای بازگشت دوباره و به دست 
گرفتن سرنوشت ملت ایران صورت گرفت.ملت ما تجربه های سختی در تاریخ گذشته 
از سلاطین و حاکمان دیده بود و تجربه های دردناک از صدر اسلام در حافظه خود 
داشت.سردار سلامی گفت: این بار ایران عزیز سرافراز در مقابل همه توطئه های 
جهانی ایستاد.حجم تهاجمات در این ۴۲ سال کاملا جهانی بود و همه قدرت های 
جهان با هم متحد بودند.دشمن تمام زوایای ملت بزرگ ایران از جمله عرصه های 

روانی، اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی را به جغرافیای جنگ تبدیل کرد.

معاون عمرانی وزیر کشور خبر داد:

افتتاح بیش از ۳۰ هزار پروژه عمرانی
 در دهه فجر

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور، از افتتاح ۳۰ هزار و ۵۹۳ 
پروژه عمرانی در کشور با اعتباری معادل ۱۱۵ هزار میلیارد تومان طی روزهای اخیر 
و همزمان با ایام الله دهه فجر خبر داد.  مهدی جمالی نژاد افزود: از این تعداد پروژه 
۱۵ هزار و ۶۳۴ پروژه، شامل پروژه های عمومی و دولتی، ۶ هزار و ۷۵۲ پروژه مربوط 
به بخش خصوصی، دو هزار ۳۹۶ پروژه مربوط به شهرداری ها و پنج هزار ۸۱۱ پروژه 
مربوط به دهیاری ها است. وی ادامه ادامه داد: سهم پروژه های بخش خصوصی 
کشور از نظر تعداد ۲۲ درصد از کل پروژه های افتتاحی و از نظر سرمایه گذاری انجام 
شده ۴۴ درصد از اعتبار هزینه شده را به خود اختصاص داده است. جمالی نژاد 
افزود: حجم سرمایه گذاری برای اجرای پروژه های زیربنائی با منابع دولتی و عمومی 
معادل ۶۴ هزار میلیارد تومان است که ۵۶ درصد از کل اعتبارات را شامل می شود 
و حجم سرمایه گذاری انجام شده برای اجرای پروژه های اقتصادی و اجتماعی با 
سرمایه گذاری بخش خصوصی برابر با ۵۱ هزار میلیارد تومان است که معادل ۴۴ 

درصد از کل سرمایه گذاری انجام شده را شامل می شود.

اخبار

حسن لاسجردی*

 

بدون  و  واگذاری های معیوب  به مشکلات برخی  اشاره  با   رئیس قوه قضاییه 
ضابطه برای بخش تولید کشور گفت: سیاست ما در دستگاه قضایی حمایت 
و  تولید  میدان  وارد  که  است  سرمایه گذارانی  و  کارآفرینان  خصوصی سازی،  از 

اشتغال زایی شده اند. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضاییه با اشاره به در پیش 
بودن یوم الله ۲۲ بهمن، سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، اظهار داشت: 
۲۲ بهمن سالروز پیروزی انقلاب اسلامی، جلوه قدرت لایزال الهی است و نقطه 

عطفی بر پایان استبداد و استعمار در کشور عزیز ما محسوب می شود.
رئیسی اظهارداشت: یوم الله ۲۲ بهمن در حقیقت پایانی بر همه ناتوانی ها و »ما 
نمی توانیم ها« بود و این روز الهی آغاز شکوفایی استعدادها و جلوه قدرت الهی در 

نظام و کشور ما است.
رئیس قوه قضاییه یادآور شد: پیام انقلاب اسلامی، »ما می توانیم« و استحکام 

درونی قدرت و جلوه ای از قدرت و اراده مردم در برابر اراده بیگانگان است.
رئیسی با اشاره به مولفه های اقتدار نظام و کشور گفت: قدرت معنوی و ایمان و 
توکل به خدا از مهمترین مولفه های مهم اقتدار نظام و کشور ما است؛ مولفه دوم 
اقتدار آفرین برای ما، حضور مردم متدین و انقلابی در صحنه های مختلف اجتماعی 

و سیاسی است.
رئیسی توان علمی و فناورانه و اقتصاد پویا را از دیگر مولفه های اقتدار آفرین دانست 
و افزود: به هر میزان که توانایی فناورانه و قدرت اقتصادی ما رشد و شکوفایی یابد، 
به همان میزان تولید قدرت خواهد شد و بر اقتدار نظام و کشور ما در عرصه های 

مختلف افزود می شود.
رئیس قوه قضاییه با تاکید بر جایگاه ولایت و رهبری در نظام و کشور ما، این 
جایگاه را عمود خیمه و منشاء اقتدار دانست و اظهارداشت: جایگاه ولایت و زعامت 
و رهبری برای نظام و کشور ما قدرت آفرین است و برای مردم ما نیز بصیرت آفرین 
و برانگیزاننده جهت حضور در صحنه ها و عرصه های مختلف اجتماعی است؛ در 
همین موضوع شیوع بیماری کرونا ما شاهد جلوه های هدایت مقام معظم رهبری در 
عرصه هایی همچون مشارکت مردم، کمک مومنانه، رعایت اصول بهداشتی و توانایی 

در تولید ماسک و واکسن بودیم.
ضرورت افزایش اعتماد مردم به کارآمدی نظام اداری کشور 

رئیسی به موضوع ضرورت افزایش اعتماد مردم به کارآمدی نظام اداری کشور 
اشاره کرد و افزود: همه سطوح سازمانی و اداری در کشور در دستگاه های مختلف 

و  بازپرس ها  دولتی،  کارگزاران  شهرداری،  ماموران  بخشداران،  دادیاران،  از  اعم 
قضات، مدیران و صاحب منصبان و به طور کلی همه اشخاص نقش آفرین در نظام 
اداری کشور، باید موضوع افزایش اعتماد مردم به کارآمدی نظام اداری را سرلوحه 

اقدامات و برنامه های خود قرار دهند.
رئیس دستگاه قضا مواجهه کریمانه با مراجعان به دستگاه های اداری و سازمانی 
را ضرورتی مهم و انکارناپذیر در شاخص افزایش اعتماد مردم به کارآمدی نظام اداری 
کشور دانست و گفت: همه نقش آفرینان در نظام اداری کشور در تمام سطوح باید 
حفظ کرامت مردم و مراجعان و بکارگیری نهایت توان و تلاش خود برای حل مسائل 

و مشکلات آن ها را در صدر اولویت های کاری خود قرار دهند.
هوایی  نیروی  کارکنان  تاریخی  بیعت  و  بهمن  سالروز ۱۹  به  اشاره  با  رئیسی 
ارتش با امام خمینی )ره( در آستانه پیروزی انقلاب اسلامی، گفت: عظمت کار 
همافران نیروی هوایی ارتش در بیعت با حضرت امام )ره( ناظر بر موقعیت شناسی 
و زمان شناسی آنها بود و همین اقدام زمان شناسانه سبب جریان سازی و مشارکت 

کارکنان ارتش در پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی شد.
رئیس قوه قضاییه اظهارداشت: به طور کلی، زمان شناسی و موقعیت شناسی 
عنصری مهم در تحقق اقدامات جریان ساز است و در چارچوب نظام اداری کشور نیز 
حرکت به موقع، مدبرانه و زمان شناسانه کارکنان اداری و سازمانی می تواند در افزایش 

اعتماد عمومی به نظام اداری کشور بسیار تاثیرگذار باشد.
رئیسی به اهمیت مقوله زمان شناسی در اقدامات امنیتی، انتظامی و قضایی اشاره 
کرد و افزود: چنانچه اقدامات امنیتی، انتظامی و قضایی در زمان خود انجام نگیرد، 
اثرگذاری لازم و مطلوب را نخواهد داشت؛ از همین رو همکاران ما در دستگاه قضایی 
باید در مقوله زمان شناسی و انجام به موقع امور اهتمام داشته باشند و آگاه باشند 
که برای یک نیروی کارآمد و انقلابی، موقعیت شناسی، زمان شناسی و انجام به موقع 
و متناسب امور برای افزایش اعتماد عمومی به نظام اداری کشور بسیار تاثیرگذار 

است.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به مقوله خصوصی سازی و تکلیف اصل ۴۴ قانون 
اساسی ناظر بر کاهش تصدی گری دولت و افزایش مشارکت مردم در امور اقتصادی 
و تولیدی، گفت: خصوصی سازی از نیازهای کشور برای رونق و توسعه تولید و 
اشتغال است و همواره باید از بخش خصوصی و فعالان این عرصه که وارد میدان 

تولید شده اند، حمایت های مالی، تسهیلاتی، حقوقی و قضایی به عمل آید.
از ناحیه برخی واگذاری های معیوب و بدون ضابطه  رئیسی به مشکلاتی که 
ایجاد شده است، اشاره کرد و افزود: در فرایند واگذاری بنگاه های دولتی به بخش 
خصوصی باید ملائت و توانایی بخش خصوصی مورد توجه قرار گیرد و این موضوع 
از تکلیف های قانونی است؛ اکنون در برخی از مناطق کشور چند مورد نگران کننده 
از این واگذاری های بدون ضابطه و رها شده وجود دارد که حتما باید پیگیری شوند.
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: در همان قانون خصوصی سازی که فرایند واگذاری 
بنگاه های دولتی در آن تشریح شده، بر نظارت دولت نسبت به توانمندی بخش 
خصوصی نیز تاکید شده است؛ از همین رو نباید واگذاری های بنگاه های دولتی 

همراه با توقف تولید و تعدیل نیروی کار در آن بنگاه ها و واحدها باشد.
رئیسی به اشکالات ساختاری در فرایند واگذاری  بنگاه های دولتی و ضرورت 
افزود: سیاست ما در  از ناحیه دولت و مجلس اشاره کرد و  رفع این مشکلات 
دستگاه قضایی حمایت از خصوصی سازی، کارآفرینان و سرمایه گذارانی است 
که وارد میدان تولید و اشتغال زایی شده اند و به آن ها تاکید می کنیم که با قوت 
و شجاعت امور تولیدی خود را دنبال کنند و بدانند همین تقویت بنیه تولیدی و 
اقتصادی کشور، موجبات یاس دشمنان و شعف دوست داران نظام و کشور ما را 

فراهم می آورد.

رییس جمهوری گفت: واکسیناسیون در ایران از فردا 
آغاز و به سرعت در چارچوب سند مصوب ستاد ملی 

مقابله با کرونا ادامه می یابد. 
الاسلام  حجت  ایرنا،  سیاسی  خبرنگار  گزارش  به 
و المسلمین حسن روحانی عصر دوشنبه در مراسم 
و  عشایر  گذاری  سرمایه  طرح های  از  بهره برداری 
روستایی و پروژه های ملی وزارت کار افزود: فردا ۲۱ 
بهمن روزی است که واکسیناسیون در ایران آغاز می 
شود که روز مبارکی است. این طرح طبق سندی که 
ستاد ملی کرونا آن را به تصویب رسانده و ابلاغ کرده 

است،  به سرعت ادامه پیدا می کند.
مردم  برای  آینده  سال  امیدواریم  کرد:  اضافه  وی 
با  هم  و  باشد  بهتری  سال  ویروس  این  با  مقابله  در 
تلاش هایی که ملت انجام دادند از لحاظ تحریم هم - 
که البته شکست خورده است-  شرایط بهتری مردم 

خواهند داشت.
افتتاح  از  فجر  دهه  تبریک  با  جمهوری  رییس 
طرحهای متنوع در روستاهای کشور ابراز خرسندی 
کرد و گفت: افتتاح و رونمایی از ۱۴۲ هزار طرح در 
آغاز این برنامه و طرح های بعدی به معنای آن است که 
امروز تحول بسیار خوبی را در روستاهای کشور شاهد 

هستیم.
روحانی با بیان این که همه دولت ها از آغاز پیروزی 

انقلاب تا امروز به روستاییان کمک کردند، افزود: دولت 
تدبیر و امید یک کار فوق العاده نسبت به روستاییان در 
برق، آب و گاز، راه ها، ساخت مدارس و به خصوص در 
بخش بهداشت، ارتباطات، بوم گردی و صنایع دستی 
انجام داد. امروز بسیاری از روستاییان ما به سیستم 
اینترنت متصل هستند و می توانند از سیستم هوشمند 

استفاده کنند.  
رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به اقدامات دولت 
یازدهم و دوازدهم در زمینه آبادی روستاها گفت: آنچه 
ما در اواخر دولت یازدهم احساس کردیم مساله اشتغال 
روستایی بود. البته طرح های گردشگری در روستاها 
بسیار تاثیرگذار بود. در بخش کشاورزی حرکت بسیار 
خوب و تاثیرگذاری در روستاها انجام شد. علاوه بر این 
ارائه خدمات در روستاها به خصوص در زمینه گازرسانی 

بیشتر شده بود.
وی با بیان اینکه در این ۷ سال و نیم بیش از کل تاریخ 
ایران گاز به روستاها رسیده است، گفت: تا روز آغاز 
دولت یازدهم ۱۴ هزار روستا گاز داشتند و امروز این 
تعداد به ۳۲ هزار روستا رسیده است. بنابراین کار بسیار 
بزرگی در زمینه گاز، آب و برق و بخصوص در زمینه 

بهداشت و ارتباطات و راه صورت گرفته است.
روحانی با اشاره به ضرورت ایجاد اشتغال در روستاها 
گفت: اواخر دولت یازدهم با اجازه رهبری یک و نیم 

میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی برای کمک به 
اشتغال روستاییان در نظر گرفتیم. روند تصویب آن در 
مجلس طول کشید و در دولت دوازدهم و در سال ۹۶ 

این کار شروع شد.  
وام های  امروز طرح  اینکه  بیان  با  رییس جمهوری 
روستایی سه ساله شده است، اظهار کرد: در طول این 
سه سال ۲۰ هزار میلیارد تومان وام در اختیار روستاییان 
در بخش کشاورزی،   صنایع دستی، خدمات و صنایع 
کوچک و بخش های دیگری در روستاها قرار گرفته 

است.
وی اضافه کرد: در این مدت حرکت های خوبی در 
زمینه کشت های گلخانه ای و پرورش آبزیان و بوم گردی 
صورت گرفته است. اگر چه بوم گردی و گردشگری در 
سال ۹۹ دچار مقداری مشکل شد که امیدواریم سال 

آینده جبران شود.
در  روستایی  اشتغال  طرح  اینکه  بیان  با  روحانی 
روستاها کار خوب و لازمی بود، اظهار کرد: امروز شاهد 
هستیم که طرح های بسیار زیادی انجام گرفته است و 
همانطور که اعلام شد ۲۶۲ هزار اشتغال در سایه این 

طرح در روستاهای ما انجام گرفته است.
رییس جمهوری در پایان برای روستایییان و همه مردم 
به ویژه در این ایام شاد دهه مبارک فجر آرزوی موفقیت 

کرد.

رییس جمهوری  اعلام کرد

آغاز واکسیناسیون در ایران از سه شنبه

آیت الله رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضاییه:

سیاست دستگاه قضایی حمایت از خصوصی سازی است

 یک فعال سیاسی اصولگرا با تاکید بر اینکه شور انتخاباتی بین فعالان سیاسی زیاد 
است، گفت: برای ایجاد اعتماد عمومی باید تلاش کرد فضای تخریبی بین نامزدها و 

جریان های سیاسی رخ ندهد، چون این تنش ها دلسرد کننده است. 
ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا درباره نگرانی های مطرح شده از سوی برخی 
کارشناسان و فعالان سیاسی درباره تکرار مشارکت پایین مردم در انتخابات مجلس 
۹۸ برای انتخابات ریاست جمهوری به ایرناپلاس گفت: نباید درصد تقاضا برای 
مشارکت مردم در انتخابات را بالا ببریم. ما فقط در یک و یا دو دوره ۷۰ درصد مشارکت 
داشته ایم. وی افزود: اکنون با توجه به نارضایتی های مردم از مشکلات اقتصادی 
مردم دلسردند اما به این معنا نیست که این وضعیت تا انتخابات ادامه داشته باشد. 
معمولا شور و هیجان برای انتخابات ریاست جمهوری بیشتر از انتخابات مجلس است 
و همچنین اوج ماجرا در دو سه هفته آخر مشخص می شود. ایمانی ادامه داد: شور 
انتخاباتی بین فعالان سیاسی زیاد است، به طوری که اکنون حداقل ۳۰ نفر کاندیدای 
انتخابات هستند؛ درواقع فکر نمی کردیم کسی بخواهد در این شرایط کشور، این 
مسئولیت را برعهده بگیرد اما فعالیت بین جناح های سیاسی در جریان است و در 

حال سازماندهی نیروهایشان هستند. این فعال سیاسی اصولگرا درباره تأثیر اعتماد 
عمومی در میزان مشارکت مردم، توضیح داد: به طور کلی حسن ظن اجماعی مردم 
نسبت به حکومت در میزان مشارکت مردم در انتخابات، تاثیر زیادی دارد و بسیار نکته 
قابل توجهی است اما به هر حال با توجه به اینکه بیش از سه ماه تا انتخابات فاصله 
است، روند اعتمادسازی زمان بر بوده و نمی توان اکنون این مساله را برای انتخابات 
آینده حل کرد. وی درباره رویکرد شورای نگهبان در میزان مشارکت مردم گفت: 
ادعا نمی کنم تاثیری ندارد اما آمار را باید نگاه کنیم. روند ۳۰ ساله اخیر که نظارت 
استصوابی بوده نشان می دهد چندان در میزان مشارکت مردم موثر نبوده است؛ مگر 
سال ۷۶، نظارت استصوابی نبود؟ مگر در مجلس ۹۴، نظارت استصوابی نبود؟ او 
اضافه کرد: در مجموع میزان مشارکت مردم در انتخابات حدود ۶۰ درصد است. مگر 
در آمریکا و ایتالیا برای همه سلایق نماینده وجود دارد؟ در آمریکا مردم فقط دو گرایش 
دارند و دو نوع حق انتخابات. چون قبله آمال بسیاری کشورهای دموکراتیک غربی 
هستند من درباره آنها صحبت می کنم. آنهایی که دائم درباره نظارت استصوابی حرف 

می زنند، این کار آدرس غلط دادن برای از بین بردن ناکارآمدی خودشان است.

یک فعال سیاسی اصولگرامطرح کرد:
لازمه ایجاد اعتماد عمومی، پرهیز از فضای تخریبی بین جریان های سیاسی 

 معاون هماهنگ کننده نیروی هوایی ارتش گفت: 
دشمن جرأت جنگ سخت با ایران را ندارد و مأیوس شده 
است، تصریح کرد: فرهنگ عاشورایی حاکم بر کشور و 
حضور مقتدرانه رهبر معظم انقلاب در میدان از مهم ترین 
عملیاتی  در  دشمن  شد  موجب  که  است  مولفه هایی 

کردن اهداف خود علیه ایران ناکام بماند. 
امیر سرتیپ خلبان مهدی هادیان درباره دستاوردهای 
۴۲ ساله انقلاب اسلامی در حوزه دفاعی و نظامی با 
اشاره به این که انقلاب اسلامی معادلات قدرت های دنیا 
را در زمینه تهدیدات بیولوژیکی، جنگ های سخت و نرم 

دشمن بر هم زده است، گفت: رشادت سردار سلیمانی 
در طول سال ها مبارزه نشان داد که دشمن در زمینه 
جنگ های نیابتی هم شکست خورد. وی نیروهای مسلح 
امروز  افزود:  و  ایران دانست  ترین مولفه قدرت  را مهم 
فرزندان انقلاب هر جا که امنیت کشور را در خطر ببینند و 
دشمن به دنبال ناامنی و ایجاد آشوب در مرزها باشد، پای 
کار منافع ملی ایران خواهند بود و مقابله با تهدیدات اعم 
از جنگ های نرم، سخت و نیابتی را اولویت می دانند. امیر 
سرتیپ هادیان با اشاره به اینکه به واسطه اقتدار دفاعی و 
امنیتی ایران، دشمن جرأت جنگ سخت با ایران را ندارد 

مأیوس شده است، تصریح کرد: فرهنگ عاشورایی  و 
انقلاب  رهبر معظم  مقتدرانه  و حضور  بر کشور  حاکم 
در میدان از مهم ترین مولفه هایی است که موجب شد 
دشمن در عملیاتی کردن اهداف خود علیه ایران ناکام 
بماند. وی ایران را عاملی برای بر هم زدن معادلات دشمن 
در غرب آسیا و منطقه دانست و با تاکید بر اینکه نقشه 
استعمارگران برای ایجاد کانون اغتشاش در خاورمیانه بر 
هم خورده است، گفت: امروز نیروهای مسلح علاوه بر 
تحقق مسئله مذکور در خدمت رسانی به مردم از جمله 
سیل، زلزله و مقابله با کرونا هم نقش مهمی ایفا کرده اند.

معاون هماهنگ کننده نیروی هوایی ارتش:

 دشمن از جنگ سخت با ایران مأیوس شده است
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التهاب بدن را با این ادویه ها کاهش دهید

سلامت 

اگر اختلال عملکرد تیروئید کنترل نشود، به میزان چشمگیری بر کیفیت زندگی اثر 
خواهد گذاشت. بنابراین باید بدانید چه عادت های بدی سلامت تیروئیدتان را تحت 
تأثیر قرار می دهند. ضمناً باید نسبت به روش های پیشگیرانه ای که می توانند جلوی 

اختلال عملکرد تیروئید را بگیرند آگاه باشید.
در این مطلب در مورد سلامت تیروئید می گوییم. تیروئید غده ای کوچک و پروانه 
شکل است که در جلوی گردن، درست بالای ترقوه قرار دارد. تیروئید غده ای اندوکرین 
)درون ریز( است که عملکرد اصلی آن، ترشح هورمون هایی است که فعالیت های 
فعالیت های  برای  تیروئید  که  است  ذکر  به  لازم  می کنند.   تنظیم  را  بدن  حیاتی 
متابولیکی بدن لازم است و در خلق و خو، ضربان قلب و دمای بدن نیز نقش دارد. 
به همین دلیل عملکرد نامناسب تیروئید منجر به یک سری پیامدهای منفی برای 
سلامتی می شود. اگر اختلال عملکرد تیروئید کنترل نشود، به میزان چشمگیری بر 
کیفیت زندگی اثر خواهد گذاشت. بنابراین باید بدانید چه عادت های بدی سلامت 
تیروئیدتان را تحت تأثیر قرار می دهند. ضمناً باید نسبت به روش های پیشگیرانه ای که 

می توانند جلوی اختلال عملکرد تیروئید را بگیرند آگاه باشید.
عادات بدی که بر سلامت تیروئید اثر می گذارند

سیگار کشیدن و به طور کلی مصرف دخانیات
زیاد سیگار کشیدن، احتمال بیماری های تیروئید را افزایش می دهد زیرا سموم 
موجود در سیگار بر سلامت غده تیروئید اثر می گذارند. هر چند سیگار بر سیستم 
تنفسی اثر می گذارد، اما عجیب نیست که سیگاری ها بخش بزرگی از افراد مبتلا 
به مشکلات تیروئید را تشکیل می دهند. علتش هم این است که تنباکو، ترشح 
هورمون های تیروئید که کارشان کمک به سوخت و ساز، سلامت بینایی و فعالیت های 

قلبی و عروقی است را کاهش می دهد.
بی تحرکی و سبک زندگی یکجانشینی

سبک زندگی یکجانشینی می تواند علت انواع گسترده ای از بیماری هایی باشد 
که بر سلامت فیزیکی و هیجانی اثر می گذارند. اما تأثیرات آن، ناشی از اختلال در 
عملکرد تیروئید است. فعالیت نداشتن، تمایل بدن برای تجمع چربی را افزایش 

می دهد. بنابراین پیامد آن افزایش وزن، چاقی و دیگر مشکلات متابولیکی خواهد بود. 
همچنین از آنجایی که بی تحرکی سبب کاهش ترشح هورمون های تیروئید می شود، 

می تواند کم کاری تیروئید نیز ایجاد نماید.
این اختلال نه تنها بر توانایی کالری سوزی و چربی سوزی فرد اثر می گذارد، بلکه 

می تواند احتمال ابتلا به بیماری های قلبی، ریزش مو و خستگی را نیز بیشتر کند.
خوب کنترل نکردن استرس

اگر ندانید چگونه استرس خود را کنترل کنید، فاکتوری اساسی در اختلال تیروئید 
را فعال می کنید. سیستم غدد درون ریز نسبت به وضعیت روانی و هیجانی حساس 
است. وقتی در شرایطی استرس برانگیز قرار می گیرید، سطح هورمون های تیروئیدتان 
نیز تحت تأثیر قرار می گیرد. در نتیجه، هورمون ها نامتعادل شده و بر سلامت دیگر 

سیستم های بدن نیز اثر می گذارد.
رژیم غذایی کم یُد

کم بودن میزان یُد در رژیم غذایی، یکی از علت های اصلی مشکلات تیروئید مانند 
کم کاری تیروئید است. بدن برای بهینه کردن تولید هورمون های تیروئید به یُد نیاز 
دارد. بنابراین لازم است به میزان کافی یُد دریافت کنید. خوشبختانه در مواد غذایی زیر 
می توانید یُد را پیدا کنید: . نمک دریا . سبزیجات دریایی . تخم مرغ . ماست طبیعی . 

حبوبات . سیب زمینی . نخود سبز . ماهی  . شکلات
نوشیدنی های الکلی

خطر تأثیرات مصرف زیاد الکل چیز جدیدی نیست؛ اما باید یادآوری کنیم که 
تیروئید یکی از آسیب پذیرترین ارگان های بدن است. هرچند کبد مسئول فیلتر کردن 
و متابولیسم این نوشیدنی هاست؛ اما سموم آن ها از طریق جریان خون بر تولید 
هورمون ها اثر می گذارند. به همین دلیل، مصرف الکل می تواند بر توانایی شما در 

کاهش وزن اضافی اثر گذاشته و شما را دچار مشکلات متابولیکی نماید.

مصرف گلوتن مخصوصا در مبتلایان به سلیاک
افرادی که دچار بیماری سلیاک یا عدم تحمل گلوتن هستند بعید نیست دچار 

مشکلاتی در عملکرد تیروئید خود شوند که ناشی از تأثیرات گلوتن بر بدن خواهد بود. 
سیستم ایمنی به بافت های سالم بدن حمله می کند تا ماده گلوتن را در بدن شناسایی 
و نابود نماید، در نتیجه واکنشی التهابی و متابولیکی در بدن ایجاد می کند که بر 

کیفیت زندگی اثر می گذارد.
بنابراین رژیم غذایی بدون گلوتن می تواند عملکرد تیروئید را حتی در بیمارانی که 
عدم تحمل گلوتن ندارند نیز بهبود ببخشد. در نتیجه به کاهش وزنتان نیز کمک 

خواهد کرد.
مصرف زیاد سویا

ما نمی توانیم این واقعیت را نادیده بگیریم که سویا یک ماده غذایی است که ارزش 
غذایی قابل توجهی دارد و تا حدود زیادی می تواند فوایدی به سلامتی ما برساند؛ 
اما نباید در مصرف سویا زیاده روی کنید زیرا می تواند جذب هورمون های تیروئید را 
کاهش دهد، خصوصاً در بیمارانی که در حال حاضر در معرض بیماری های تیروئید 
هستند. در واقع کسانی که در حال حاضر بیماری تیروئید دارند، باید سویا و هر غذای 

تهیه شده از سویا را از رژیم غذایی خود حذف کنند.
آیا شما هم برخی از عادت های گفته شده را دارید؟ اگر چنین است پس باید سعی 
کنید تا جایی که ممکن است آن ها را کنار بگذارید تا از سلامت تیروئید خود حمایت 
نمایید. داشتن این عادت ها گاهی می تواند یک عامل بالقوه در ایجاد مشکلات 

تیروئید باشد، حتی اگر مستعد بیماری های تیروئید نباشید.
چند توصیه برای پیشگیری از بیماری های تیروئید

از رژیم های سفت و سخت اجتناب کنید
دریافت کالری هایتان را خیلی محدود کرده اید یا سراغ رژیم های سخت رفته اید و 
ورزش های بسیار سنگین انجام می دهید تا وزن کم کنید؟ آیا می دانید رژیم های بسیار 
کم کالری چقدر می توانند به شما آسیب بزنند؟ مطالعات نشان داده اند مدت های 
طولانی چیزی نخوردن و کالری بسیار کم در اختیار بدن گذاشتن منجر به کاهش 
قابل توجه هورمون T۳ )افزایش دهنده سوخت و ساز بدن( و افزایش RT۳ )کاهنده 

فعالیت هورمون تیروئید( می شود.
زیاد ورزش استقامتی انجام ندهید

دویدن های طولانی و زیاد رکاب زدن می تواند مانند بسیار محدود کردن دریافت 
طولانی مدت،  و  سنگین  بسیار  ورزش های  بزند.  آسیب  تیروئیدتان  به  کالری 
کورتیزول تان را خیلی بالا می برند و اجازه نمی دهند هورمون T۴ تیروئید به هورمون 

T۳ تیروئید تبدیل شود.
در معرض اشعه ایکس قرار نگیرید

غده تیروئید یکی از اندام هایی است که بیشترین حساسیت را نسبت به پرتوهای 
مضر دارد. فرقی نمی کند اشعه ایکس ناشی از یک عکس دندانپزشکی باشد یا 
ماموگرافی و یا ام آر آی، به هر حال همه این ها به سلامت تیروئیدتان آسیب می زنند. 
یافته ها نشان می دهند افرادی که در معرض تابش اشعه ایکس قرار می گیرند، دو برابر 

دیگران احتمال دارد دچار سرطان تیروئید شوند.
در مورد مصرف مکمل با پزشک مشورت کنید

گفتیم که میان مصرف ید و سلامت تیروئید ارتباط وجود دارد. کمبود ید یکی از 
علت های بزرگ شدن غده تیروئید و کم کاری آن است. اما کمبود یُد در کشورهای 
توسعه یافته به دلیل غنی کردن نمک آشپزخانه و برخی از غذاها با یُد، به ندرت دیده 
می شود. به عبارت دیگر در حال حاضر شما به احتمال زیاد ید کافی دریافت می کنید. 
یُد زیاد نیز می تواند پُرکاری تیروئید ایجاد کند، بنابراین هرگز بدون مشورت با پزشک از 

مکمل ید استفاده نکنید.
از سویی دیگر، اگر تردید دارید که ممکن است تیروئید شما نیاز به یُد بیشتری داشته 
باشد، حتماً درباره ی مصرف سلنیوم یا ویتامین D با پزشک صحبت کنید. هر دوی این 

مواد می توانند سلامت تیروئید را بهبود دهند.

عادات بدی که بر سلامت تیروئید اثر می گذارند

عوامل موثر بر سلامت تیروئید

این نکته ثابت شده که مصرف یک و نیم لیتر آب در طول روز و قبل از تمام وعده های غذایی، 
نه تنها منجر به کاهش وزن شما خواهد شد بلکه وزن کاهش یافته شما را تا مدت ها حفظ 
خواهد کرد.  کارشناسان توضیح می دهند افرادی که مصرف آب خود را به بیش از یک و نیم لیتر 
افزایش می دهند، می توانند در سال ۱۷ هزار و ۴۰۰ کیلوکالری بسوزانند و افزایش متابولیسم 

را در حد شگفت انگیزی تجربه کنند.
با عدم مصرف آب چه اتفاقی در بدن می افتد؟

کم آبی جدی بدن می تواند منجر به مشکلات گوارشی، کلیوی، خستگی، سردرد، مشکلات 
پوستی، و مشکلات مثانه شود. حتی ثابت شده که نوشیدن آب در اوایل صبح بسیار بهتر از قهوه 
و سایر نوشیدنی ها منجر به کنترل فشار خون می شود. آب میوه های مختلف و نوشابه های 

سودا به هیچ وجه نمی توانند جایگزین آب آشامیدنی شوند.
مصرف منظم آب علاوه بر افزایش متابولیسم، منجر به احساس سیری طولانی مدت و کاهش 
وزن موفق تر خواهد شد. هنگامی که بدن کم آب است، بدن به دلایل متعددی چاقی و ابتلا به 

بسیاری از بیماری ها را تجربه می کند:
خشکی پوست: کم آبی بدن همچنین احتمال بروز اگزما، آکنه و پسوریازیس را افزایش می 

دهد. ترک و خشکی پوست لب نیز یکی دیگر از نشانه های کم آبی بدن است.
مشکلات گوارشی: مقادیر کم آب و مواد معدنی قلیایی مانند منیزیم و کلسیم منجر به 

مشکلات هضم مانند گاستریت، زخم معده و ریفلاکس اسید می شود.
کاهش متابولیسم: بدن شما برای سوزاندن کالری به آب نیاز دارد. اگر حتی بطور خفیف 
دچار کم آبی شوید، ممکن است سوخت و ساز بدنتان کند شود. در یک مطالعه، افراد بزرگسالی 
که در یک روز، ۸ لیوان آب یا بیشتر نوشیده بودند نسبت به آنهایی که ۴ لیوان آب خورده بودند، 
کالری بیشتری سوزاندند. برای هیدراته ماندن، قبل از هر وعده غذایی یا میان وعده، یک 
لیوان آب یا یک نوشیدنی غیر شیرین دیگر بنوشید. همچنین در میان وعده بجای چوب شور 

یا چیپس از میوه ها و سبزیجات تازه استفاده کنید زیرا آنها بطور طبیعی حاوی آب هستند.
آلرژی و آسم: هنگامی که بدن آب خود را از دست می دهد، راه های هوایی را برای ذخیره 
کردن آب محدود می کند و این دلیلی برای ابتلا به آسم و آلرژی است. همچنین ثابت شده که 
کم آبی بدن موجب می شود برخی گلبول های سفید اسید آمینه هیستیدین را به هیستامین 
تبدیل کنند، که واکنش های آلرژیک را تحریک می کند. هنگامی که آب کافی به بدن می رسد، 

این گلبول ها تولید هیستامن خود را کاهش می دهند و نشانه های تنفسی از بین می روند.
دیابت بزرگسالان: دیابت بزرگسالان بر اثر کم شدن آب بدن بوجود می آید. بدن با کاهش 
ترشح انسولین، به کم شدن آب پاسخ می دهد. انسولین، اگر به میزان طبیعی ترشح شود، 
آب را به تمام سلول های بدن عرضه می کند و اندام های مهمی مانند مغز از کم آبی بدن رنج 

نمی برند.
مشکلات مثانه و کلیه: هنگامی که بدن شما به مقادیر کافی آب دریافت نمی کند، سموم و 
زباله ها شروع به رشد می کنند و این روند التهاب، درد و عفونت کلیه ها و مثانه را به همراه دارد.

آرتریت: آرتریت روماتوئید یکی از عوارض کم شدن آب بدن است. این وضعیت موجب درد 
مفاصل می شود. علائم این بیماری تا حد زیادی با مصرف آب و تامین املاح بدن کاهش می 

یابد.
گرسنگی کاذب: اگر خیلی تشنه باشید، ممکن است بدن تان سیگنال های غلط به گیرنده 
های گرسنگی در مغز بفرستد. در بسیاری موارد، وقتی بدن کم آب می شود، تمایل فرد به 
مصرف غذاهای نمکی افزایش می یابد. پس بار دیگر که احساس گرسنگی کردید، بد نیست 
یک لیوان آب بنوشید و ببینید آیا احساس گرسنگی تان برطرف می شود یا خیر. بسیاری از افراد 
در مواقعی که بدن شان کم آب شده است، به مصرف غذاهای شیرین تمایل پیدا می کنند. این 

مورد معمولا در صورتی اتفاق می افتد که بدن در تولید گلیکوژن مشکل داشته باشد.

کم آبی بدن چطور شما را چاق و 
بیمار می کند؟

از چه سنی می توان شیر بادام به کودکان داد و چرا؟

فواید شیر بادام برای کودکان

درست است که شیر گاو یک نوشیدنی سالم است؛ اما برای همه افراد مناسب 
نیست. شیر بادام برای کودکانی که به پروتئین گاوی حساسیت دارند مفید است 
و می تواند یک جایگزین خوب برای شیر گاو باشد. در ادامه در خصوص فواید این 

شیر برای کودکان بیشتر میگوییم. لطفاً با ما همراه باشید.
بر اساس سبک جدید تغذیه در کشورهای غربی به کودکان شیر بادام داده 
بادام می تواند یک  این عقیده هستند که شیر  بر  امروزه محققان  می شود. 
جایگزین مناسب برای محصولات لبنی باشد. این شیر همچنین یک نوشیدنی 
مناسب برای افرادی است که از  عدم تحمل لاکتوز رنج می برند. درست است 
که شیر گاو یک نوشیدنی سالم است؛ اما برای همه افراد مناسب نیست. شیر 
بادام برای کودکانی که به پروتئین گاوی حساسیت دارند مفید است و می تواند 
یک جایگزین خوب برای شیر گاو باشد. در ادامه در خصوص فواید این شیر برای 

کودکان بیشتر میگوییم. لطفاً با ما همراه باشید.
اهمیت شیر برای کودکان

بدون شک شیر یک ماده غذایی مفید است که جایگزینی ندارد مگر اینکه بنا 
به دلایل پزشکی مصرف آن منع شده باشد. عدم تحمل لاکتوز باید به درستی 
تشخیص داده شود چون در صورت تشخیص نادرست یک ماده غذایی سالم 
حاوی پروتئین و چربی های باکیفیت از برنامه غذایی حذف خواهد شد. بنابراین 

حذف شیر مادر یا شیر گاو حتماً باید با نظر و تشخیص پزشک انجام شود. 
باید توجه داشته باشید که شیر مادر تا شش ماهگی اصلی ترین ماده غذایی 
برای کودکان است و تا دو سالگی نیز به عنوان غذای کمکی توصیه می شود. مهم 
است که بدانید شروع غذای کمکی باید به تدریج و تحت نظر پزشک متخصص 

کودکان انجام شود.
از  می توان  را  شده  پودر  بادام  مانند  خشکی  میوه های  که  می دانید  حتماً 
۶ ماهگی وارد برنامه غذایی کودک کرد. به این ترتیب که می توانید بادام پودر 
شده را به صورت حریره بادام به کودک بدهید و یا به سوپ، آش یا کته کودک 
اضافه کنید. بعد از ۶ ماهگی نیز می توانید شیر بادام را به برنامه غذایی کودک 
اضافه کنید. با این حال باید نسبت به انتخاب بادام دقت کنید. یادتان باشد که 
 Journal بادام درختی طبیعی ارزش غذایی بالایی دارد. نتایج پژوهشی که در
of Pediatric Gastroenterology and Nutrition به چاپ رسیده است نشان 
می دهد که مصرف منظم کربوهیدرات های ساده بر سلامت کودک تأثیر منفی 

می گذارد. بنابراین بهتر است تنوع و اصول غذایی را رعایت کنید.
کاهش خطر بروز انواع آلرژی ها

وارد کردن زودهنگام شیر بادام در برنامه غذایی کودک باعث کاهش خطر بروز 
آلرژی کودک نسبت به خشکبار در آینده می شود. حتماً می دانید که آجیل ها 
حاوی چربی های باکیفیت و پروتئین هستند و جزو مواد غذایی سالم محسوب 
از این گذشته، آجیل ها حاوی ریزمغذی ها و ویتامین های زیادی  می شوند. 
هستند. شیر بادام یک انتخاب مناسب برای کودکانی است که نسبت به پروتئین 
شیر گاو حساسیت دارند. با این حال لازم است که شیر مادر همچنان در اولویت 

باشد.
شیر بادام حاوی مواد معدنی

میوه های خشک حاوی میزان قابل توجهی مواد معدنی هستند که از بین 
 Nutrients آن ها می توان به زینک )روی( اشاره کرد. نتایج پژوهشی که در مجله
به چاپ رسیده است نشان می دهد که این ماده معدنی برای عملکرد خوب 
دستگاه ایمنی بسیار لازم و ضروری است. زینک یک عنصر مغذی است که در 

بهبود عملکرد دستگاه ایمنی بدن کودکان و بزرگسالان نقش مهمی دارد.
عوارض احتمالی و موارد منع مصرف شیر بادام در کودکان

همه می دانیم که شیر مادر بهترین ماده غذایی برای شیرخواران است؛ اما در 
صورت نبود شیر مادر شیر خشک یا شیر گاو روشی است که باعث تأمین نیازهای 
شیرخوار و رشد او می شود. اگر می خواهید از شیر بادام نیز در تغذیه کودکتان 

استفاده کنید باید به مواردی دقت داشته باشید:
قبل از هر چیز باید بدانید میزان پروتئین و چربی های باکیفیت شیر بادام کم 

است و این مسئله می تواند باعث ایجاد کمبود ریزمغذی ها در کودک شود.
اگر بخواهید از شیر بادام آماده استفاده کنید بهتر است بدانید که اکثر این 
محصولات حاوی میزان زیادی قند افزوده شده هستند که می تواند به سلامت 
صنعتی  و  آماده  محصولات  از  اگر  بنابراین  بزند.  آسیب  شیرخوار  متابولیک 
استفاده می کنید حتماً به برچسب ترکیبات آن دقت داشته باشید. همچنین 
توجه داشته باشید که این نوع محصولات حاوی میزان زیادی آب هستند که 

می تواند باعث بی مزه بودن آن شده و مواد مغذی آن را کاهش دهد.
با وجود اینکه شیر بادام یک مکمل مناسب بوده و خطر بروز آلرژی ها را کاهش 
می دهد؛ اما به خاطر داشته باشید که برای بهره مندی از خواص آن بهتر است 
بادام درختی طبیعی داشته باشید و خودتان شیر بادام تهیه کنید. در این صورت 

است که می توانید به مطمئن بودن آن بیشتر اعتماد کنید. 
شیر بادام یک گزینه مناسب برای کودکان آلرژیک

همان طور که قبلًا گفته شد مصرف شیر بادام در کودکان برای پیشگیری از 
بروز آلرژی و همچنین در بزرگسالانی که به دلیل عدم تحمل لاکتوز شیر مصرف 
بیماری های  دچار  گاو  شیر  پروتئین های  دریافت  با  که  افرادی  یا  نمی کنند 
خودایمنی می شوند گزینه مناسبی است. شما می توانید از شش ماهگی در 
کنار شیر مادر به شیرخوار شیربادام نیز بدهید. همچنین مادران شیردهی که 
فرزندانشان به پروتئین گاوی حساسیت دارند و خودشان را از مصرف شیر منع 
کرده اند نیز می توانند از شیر بادام با خیال راحت استفاده کنند. اکثر مادرانی 
که فرزندانشان دچار ریفلاکس ناشی از آلرژی غذایی یا حساسیت به پروتئین 
گاوی هستند خود را به اجبار از مصرف شیر و لبنیات گاوی محروم می کنند. این 
مادران می توانند شیر بادام را جایگزین شیر گاو کرده و از فواید آن بهره مند شوند. 
با افزودن شیر بادام به برنامه غذایی کودکان آن ها نیز می توانند مواد مغذی بدن 

خود را بالا برده و رشد بهتری داشته باشند.

یافته محققان اسکاتلندی؛

آلودگی هوا موجب تضعیف مهارت های 
فکری افراد بزرگسال می شود

مطالعات نشان می دهد قرار گرفتن در معرض آلودگی هوا در دوران کودکی با 
کاهش مهارت فکری در سنین بالاتر مرتبط است. به نقل از ساینس دیلی، تحقیق 
پژوهشگران دانشگاه ادینبرگ اسکاتلند نشان داد که قرارگیری بیشتر در معرض 
آلودگی هوا در همان ابتدای زندگی با تأثیر مخربی بر مهارت های شناختی افراد 
همراه است. این تحقیق نشان داد که قرارگیری بیشتر در معرض آلودگی هوا در 
همان ابتدای زندگی با تأثیر مخربی بر مهارت های شناختی افراد تا ۶۰ سال بعد 
همراه است. محققان با استفاده از آزمایشی که در سن ۱۱ سالگی افراد انجام داده 
بودند، هوش عمومی بیش از ۵۰۰ نفر را با سن تقریبی ۷۰ سال آزمایش کردند. 
سپس شرکت کنندگان در سن ۷۶ و ۷۹ سالگی همین آزمایش را تکرار کردند. 
برای برآورد میزان آلودگی هوا که در سالهای اولیه تجربه کرده بودند، از سابقه محل 
سکونت هر فرد در طول زندگی اش استفاده شد. یافته ها نشان داد که قرار گرفتن 
در معرض آلودگی هوا در دوران کودکی با تغییرات وخیم شناختی در سنین ۱۱ تا 
۷۰ سال ارتباط کم، اما قابل تشخیصی دارد. دکتر »تام رأس«، رئیس مرکز تحقیقات 
دمانس اسکاتلند در دانشگاه ادینبورگ، در این باره می گوید: »برای اولین بار ما 
تأثیری را نشان دادیم که قرارگیری در معرض آلودگی هوا در اوایل زندگی می تواند تا 
دهه ها بعد بر مغز تأثیر بگذارد. اولین قدم برای درک تأثیرات مضر آلودگی هوا بر مغز 

می تواند به کاهش خطر ابتلاء به زوال عقل در نسل های آینده کمک کند.«
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جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در بیانیه ای به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی و یوم الله 
۲۲ بهمن، تاکید کرد: ۲۲ بهمن پیام آور تحقق حاکمیت الله و نابودی طاغوت است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جامعه مدرسین در این بیانیه  آمده است:این انقلاب که به 
دست بزرگ بنیانگذارش حضرت آیت الله العظمی امام خمینی)قدس سره( و با نثار خون 
شهداء و به مدد الهی به پیروزی رسید، گرچه در جغرافیای سرزمین ایران به وقوع پیوست 
اما نورانیت آن پهنه گسترده ای را فرا گرفت و موجبات امیدواری مستضعفان و آزادی خواهان 
بسیاری را فراهم ساخت. بیانیه حاکیست: انقلاب اسلامی با گذشت ۴۲ سال همچنان 
کانون نور و مظهر توحید است، مقتدر و مؤثر راه را نشان می دهد و ملت های در بند استکبار و 
ظلم را به رهایی و آزادگی فرا می خواند؛ پیام انقلاب همچنان زنده است و امروز شعارهایش تا 
پشت خانه دشمن طنین انداز است، فلسطین، لبنان، یمن، عراق، سوریه، نیجریه، کشمیر 
و بحرین در پرتویی از نورانیت انقلاب اسلامی به تلألؤ و درخشندگی رسیده اند و جبهه کفر 
و استکبار را به چالش کشانده اند. بیانیه ادامه یافته است: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
در آستانه یوم الله ۲۲ بهمن و در راستای عمل انقلابی و تکلیف شرعی و سیاسی خود نکاتی 
چند را یاد آور می شود: ولایت فقیه ضامن مشروعیت و سلامت نظام اسلامی است. پیوند 
مردم و ولایت یک پیوند مؤمنانه و ناگسستنی است و بیعت با ولایت، شرط سعادت و عاقبت 
به خیری ملت رشید ایران است. ما تا آخرین نفس پاسدار و پشتیبان ولایت فقیه هستیم و 
در این روزهای خاطره انگیز با آرمان شهیدان انقلاب اسلامی و ولایت مطلقه فقیه تجدید 

بیعت می کنیم.
در این بیانیه آمده است: آرمان بزرگ ما،  یعنی تحقق تمدن نوین اسلامی، تحت هدایت ها 
و تدابیر جامع رهبر معظم انقلاب حضرت آیت الله العظمی خامنه ای)مدظله العالی( در یک 
مسیر منطقی و هدفمند در حال پیگیری است و نظام اسلامی در گام دوم انقلاب بدون 
توقف و غفلت در حرکت است. جوانان مؤمن و نسل بعد از انقلاب، امیدوار و مصمم به مقابله 
با بحران ها می پردازند و موانع را پشت سر می گذارند. نصرت الهی نیز بی شک همراه این 

مجاهدان راه انقلاب خواهد بود.
بیانیه حاکیست: جبهه استکبار در ادامه فتنه گری های خود با هجمه ای گسترده تر از 
گذشته، در حال ترویج فساد و شر است. جریان نفوذ و تحریف نیز تلاش دارد با ایجاد اشتباه 
محاسباتی در میان مردم و نخبگان، دستاوردهای نظام اسلامی را مخدوش و راه طی شده 
انقلاب را در تضاد با منافع کشور ترسیم کند؛ امروز برای عبور از گذرگاه فتنه ها، بیش از پیش 
نیازمند تقویت مبانی ایمانی و بصیرت انقلابی هستیم و حوزه های علمیه که نقش فعالی 
در ترویج معارف انقلاب و صیانت از ارزش های اسلامی داشته اند، همچنان باید میدان دار 
این تکلیف بزرگ باشند. در این بیانیه تاکید شده است: ایجاد بدبینی و ترویج فضای یأس و 
ناامیدی درفضای سیاسی و اجتماعی کشور از برنامه های جدی بدخواهان نظام اسلامی 
است؛ جوانان پرشور و انقلابی باید امیدوارانه به نقد ناهنجاری ها بپردازند و در مبارزه با فساد 
و پیگیری مطالبات دچار یأس و سرخوردگی و نفی دستاوردهای انقلاب نشوند. در این بیانیه 
آمده است: ملت مؤمن ما سال هاست نشان داده است فهم دقیقی از خباثت آمریکا و دوستان 
اروپایی اش دارد و فریب لبخند و تزویر آنها را نخواهد خورد. افتضاحات سیاسی و اجتماعی 
آمریکا در دوران حاکمیت ترامپ نشان داد افول آمریکا آغاز شده است و این هیمنه پوشالی 
شدیدًا در معرض انحطاط است. بایدن و ترامپ دو روی یک سکه هستند و شر و فساد آمریکا 
با تغییر استراتژی ها تغییر نخواهد کرد. بیانیه حاکیست:  کشور ما علیرغم برخی مشکلات 
معیشتی، تکانه های اقتصادی و ضعف مدیریت ها، شعارهای انقلابی و آرمان های الهی خود 
را با جدیت دنبال می کند. تحقق عدالت اجتماعی و رساندن مردم به رفاه، وظیفه ای سنگین 
بر دوش مدیران نظام اسلامی است و این تکلیف هرگز فراموش و ساقط نخواهد شد؛ اما برای 
عبور از مشکلات باید نگاه به درون داشت و روی ظرفیت های داخلی تکیه کرد. علی رغم 
هشدارهای ولایت ، برخی چشم به بیرون ازکشور دارند و به تحولات خارجی دلخوش کرده اند. 
امید به بیگانگان آفتی بزرگ برای نظام و انقلاب است و فکر مذاکره با آمریکا اندیشه ای غلط 

است. نفی مذاکره با آمریکا و سازش، شعار انقلاب و نظام است.

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم: 
۲۲ بهمن پیام آور تحقق حاکمیت الله و نابودی طاغوت است

اجتماعی

مدیرکل پست استان قم خبرداد:

تحویل۱۲۰ هزار مرسوله کتاب در 
نمایشگاه کتاب

مدیرکل پست قم، با بیان اینکه این استان بعد از تهران بیشترین مرسوله صادره 
نمایشگاه مجازی کتاب را داشته است گفت: بیش از ۸۰ هزار مرسوله خروجی 
و ۴۰ هزار مرسوله ورودی به استان توسط این اداره کل در ایام نمایشگاه مجازی 

تهران جا به جا شد. 
ابوالفضل باقری منش، افزود: با وجود اینکه بیش از یک هفته از پایان فعالیت 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران می گذرد، همچنان شرکت پُست در کنار ناشران 

برای عمل به تعهدات خود است.
وی حجم اقدام های انجام شده توسط پست استان در ایام نمایشگاه کتاب را 
در کشور کم نظیر دانست و ادامه داد: پُست استان درطول این نمایشگاه، تمام 
امکانات و ظرفیت های خود را برای جمع آوری و توزیع به موقع مرسولات کتاب 

به کار گرفت.
وی ادامه داد: نتیجه تلاش های کارکنان پرتلاش پست قم، جا به جایی بیش از 
۱۲۰ هزار مرسوله کتاب بوده است که تاکنون ۸۰ هزار مرسوله با تحویل ناشران به 
پست استان در کشور توزیع و ۴۰ هزار مرسوله دیگر نیز با تحویل از ناشران کشور 

در قم توزیع شده است.
باقری منش، اظهار داشت: در بخش صدور کتاب از این استان به سراسر کشور، 
قم بعد از تهران در جایگاه دوم قرار دارد که این طرح برگ زرینی برای شرکت ملی 
پست است. وی ادامه داد: شرکت پست در نمایشگاه مجازی کتاب تهران نقش 
خود را در کمک به کسب و کارهای دیجیتالی و رونق و توسعه  فرهنگ کتابخوانی 
و  کاهش هزینه های مردم و دولت و ناشران و کاهش سفرهای غیر ضرور به نحو 

احسنت انجام داد.
مدیرکل پست قم، افزود: پست استان برای عمل به تعهدات شرکت ملی پست و 
در راستای عمل به مسئولیت اجتماعی خود در این رویداد بزرگ فرهنگی پابه پای 
سایر همکاران شبکه پستی کشور ، نخستین تجربه برگزاری نمایشگاه کتاب را با 

موفقیت پشت سرگذاشت.
باقری منش، با اشاره به ظرفیت های فرهنگی و وجود ناشران متعدد دینی در 
قم، گفت: انتظارمی رفت که خرید کتاب ازطریق فضای مجازی از ناشران استان 
حجم زیادی را به خود اختصاص دهد که در عمل نیز اینگونه شد و لذا مرسولات 
نمایشگاهی صادره از این استان در کشور بعد از استان تهران رتبه دوم قرار داشت.
مدیرکل پست  استان قم، ادامه داد: همچنان روند آماده سازی کتاب های 
خریداری شده در نمایشگاه توسط ناشران استان ادامه دارد که به محض تحویل 
به این اداره کل، این مرسوله ها نیز به دست خریداران در کمترین زمان خواهد 
رسید. وی با تقدیر از عملکرد کارکنان اداره کل پست قم، گفت: شیوع ویروس 
کرونا، ترافیک حمل بسته های پستی را به شدت افزایش داده است و کارکنان 

پست با تعصب و جانفشانی برای خدمت به مردم تلاش می کنند.
باقری منش، رویکرد جدید شرکت ملی پست را تعامل با تمامی دستگاه ها و 
نهادهای خدمت رسان دانست و ادامه داد: عملکرد موفق شرکت ملی پُست 
در طول برگزاری نمایشگاه کتاب موجب شد تا مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی از این عملکرد تقدیر داشته باشند.
وی با بیان اینکه به منظور ثبت بهترین عملکرد در ایام برگزاری نمایشگاه کتاب، 
جلسه های هماهنگی متعددی پیش از آغاز نمایشگاه در سطح استان انجام شد، 
گفت: در این نشست توزیع دقیق، سریع و صحیح مرسولات کتاب به عنوان یک 
اولویت مهم هدف گذاری شد که این اقدام ها موجب شد تا عملکرد پست رضایت 

مسئولان نمایشگاه، ناشران و خریداران فعال در این نمایشگاه را رقم برند.

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم اعلام کرد:

ارائه ۸۰۰ خدمت در قم به صورت 
غیرحضوری 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم گفت: درمجموع حدود ۸۰۰ 
خدمت به صورت غیرحضوری و از بستر فضای مجازی و سامانه های الکترونیکی 

در این استان ارائه می شود. 
محمدرضا گروسی روز دوشنبه در پنجمین جلسه شورای اداری استان قم در 
سالن کرامت استانداری افزود: بسترسازی برای پیشبرد دولت الکترونیک یکی از 

هدف گذاری های مهم استان قم طی دو سال گذشته بوده است.
وی گفت: به همین مظنور تهیه بانک اطلاعات و فرآیندهای بین دستگاهی، 
تهیه بانک جامع اطلاعات و تهیه بانک اطلاعات قوانین و مقرارات نظام اداری 
انجام شده است. وی اظهار داشت: قم با پیاده سازی ۹۹ درصدی پروژه جی نف 

یکی از استان های پیشرو در سطح کشور معرفی شده است.
وی یادآور شد: حدود ۲۴ میلیون تراکنش اداری از ابتدای سال جاری در استان 

قم رخ داده که گام بزرگی در ورود عملی به عرصه دولت الکترونیک است.
۴9 درصد کل اعتبارات استان قم تخصیص یافته است

رییس سازمان برنامه و بودجه قم نیز اظهار داشت: سند راهبردی آمایش استان 
در افق ۱۴۱۴ یکی از مهمترین اسنادی است که در برنامه ریزی های کلان استان 
مورد توجه است. محمود نوربخش اضافه کرد: ۳۳۱ میلیارد تومان اعتبارات قم در 
سال جاری بوده که تاکنون ۱۶۴ میلیارد تومان از اعتبارات مصوب تخصیص یافته 

که ۴۹ درصد کل اعتبارات است.
وی بیان کرد: تاکنون هزار و ۱۶ میلیارد تومان درآمدهای پیش بینی شده قم 
در سال ۹۹ محقق شده که بیشتر از درآمدهای مورد انتظار در ابتدای سال جاری 

بوده است.
وی اظهار داشت: تا جایی که ممکن است تلاش می کنیم از ظرفیت اوراق 

تسویه فقط برای پرداخت بدهی های دولت استفاده کنیم.

هم زمان با ایام الله دهه فجر؛

۱۰طرح بهداشتی و درمانی در قم
 افتتاح شد

هم زمان با ایام الله دهه فجر ۱۰ طرح بهداشتی و درمانی به همت دانشگاه علوم 
پزشکی قم روز دوشنبه در این استان به بهره برداری رسید. 

بیمارستان  اورژانس  گفت:  زمینه  این  در  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
امیرالمومنین)ع( با ۲۵ تخت، تریاژ، سی تی اسکن، آزمایشگاه، دندانپزشکی 
کودکان و ساختمان اورژانس روستایی از جمله طرح هایی است که امروز به 
بهره برداری رسید. محمدرضا قدیر افزود: تلاش ما بر این بود که بتوانیم با تمام 
و زیرساخت های  برداشته  به همشهریان گام  توان در راستای خدمات رسانی 

بهداشت و درمان را توسعه دهیم.
 وی با اشاره به وضعیت کرونایی در قم، گفت: در حال حاضر وضعیت به نسبت 
متعادلی در استان داریم و بیمارستان امیرالمومنین)ع( مخصوص بستری بیماران 

در نظر گرفته شده است.
کرونا  با علائم  بیمار  پذیرش  به  ملزم  بیمارستان ها  تمامی  البته  وی گفت: 
هستند، اما بعد از اقدامات اولیه، به بیمارستان امیرالمومنین)ع( برای بستری، 
منتقل می شوند. کلینیک ویژه دندانپزشکی قم از جمله این طرح هاست که با 
تعرفه دولتی به بهره برداری رسید؛ این کلینیک با ۲۴ یونیت، فعالیت خواهد کرد 

و گامی موثر در راستای خدمات رسانی به بیماران است.
دومین پایگاه اورژانس بخش کهک افتتاح شد

به گزارش روابط عمومی اورژانس ۱۱۵ قم، هم زمان با ایام الله دهه فجر و با 
حضور استاندار قم، دومین پایگاه اورژانس ۱۱۵ بخش کهک قم به بهره برداری 
رسید. رئیس اورژانس ۱۱۵ قم در این خصوص گفت: این پایگاه با اعتباری بالغ بر 
۴۰ میلیارد ریال در روستای دستگرد از توابع بخش کهک به بهره برداری رسید 
که خدمات رسانی گسترده ای را انجام خواهد داد. محمد شهیدی افزود: با توجه 
به حضور گسترده همشهریان قمی در ایام پایانی هفته در این منطقه و نیاز به 
خدمات اورژانس، احداث این پایگاه در اولویت بود که صورت گرفت تا بتوانیم 

به سرعت به مردم بخش کهک و مسافران خدمات رسانی کنیم.

درجلسه شورای اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی ستاد مبارزه با کرونا  قم تاکید شد

ضرورت اقناع سازی جامعه برای بهبود 
وضعیت کرونایی 

در سی و ششمین جلسه شورای اطلاع رسانی و مدیریت جو روانی ستاد مبارزه با 
کرونا، بر ضرورت اقناع سازی و حساس سازی جامعه به روش های مختلف برای حفظ 

وضعیت موجود و پیشگیری از شیوع مجدد کرونا در استان قم تاکید شد. 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم در این جلسه با اشاره به آغاز 
از  پیش  دشمن  رسانه ای  ماشین  که  هجمه ای  گفت:  کشور،  در  واکسیناسیون 
واکسیناسیون داشته، بعد از واکسیناسیون هم خواهد داشت و تلاش برای ناامید 

کردن مردم ادامه دارد.
بیژن سلیمان پور افزود: مسئولان و مردم باید با حفظ وحدت ملی و بصیرت طوری 

عمل کنند تا جلوی سوءاستفاده دشمنان را بگیریم.
وی با تاکید بر این که اطلاع رسانی باید متناسب با شرایط کنونی استان باشد، ادامه 
داد: محدودیت ها و دستورالعمل ها در شرایط قرمز و آبی یکسان نمی باشد، به ویژه با 

شروع واکسیناسیون شاید برخی تصور کنند نیازی به رعایت دستورالعمل ها نیست.
باید  ارزشمندی است، ولی  آغاز طرح واکسیناسیون کار بسیار  تاکید کرد:  وی 

به شدت مراقبت شود دچار عادی انگاری نشویم.
بر این که اصحاب رسانه هوشمندانه،  دقیق،  فنی و علمی  با تاکید  سلیمان پور 
به مساله واکسیناسیون ورود داشته باشند، گفت: برای طرح آغاز واکسیناسیون 
باید هم افزایی و مشارکت جدی بین دستگاه های ذیربط شکل بگیرد و رسانه ها نیز 
همراهی لازم داشته باشند. وی افزود: دولت تلاش کرده واکسنی وارد کشور کند که 
بهترین شرایط و استانداردهای لازم را داشته باشد، ولی همه واکسن ها عوارضی دارد 

که نمی توان نادیده گرفت.
وی بیان کرد: برای کمک به تداوم طرح شهید سلیمانی باید همکاری و مشارکت 

صورت گیرد و امیدواریم این طرح آثار و برکات خوبی داشته باشد.
معاون استاندار قم تاکید کرد: کماکان از ساعت ۲۱ تا ۳ بامداد ممنوعیت تردد در 
سطح شهر ادامه دارد و صدور کارت تردد برای استان های مقصد، فقط الکترونیکی 
صادر می شود. وی از شهروندان درخواست کرد: امسال را هم با خویشتنداری مدارا 

کنند تا هم خودشان آسیب نبینند و هم آسیب ها را تکثیر نکنند.
به کرونا در ۱۱ روز گذشته،   ابتلا  از  ناشی  بودن فوتی های  ادامه داد: صفر  وی 
توفیق بزرگ و عنایت خداوند می باشد که باید در راستای رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی تلاش کنیم. سلیمان پور همچنین با تقدیر از اقدام خبرنگاران در طول یک 
سال گذشته برای اطلاع رسانی در خصوص ویروس کرونا، گفت: خبرنگاران بهتر از 
مسئولان کار کرده اند و با وجود اصرار ما در جلسه های ستاد،  هیچ توجهی به این قشر 
نشد که امیدواریم گشایشی برای اصحاب رسانه حاصل شود. وی در ادامه با اشاره به 
این که دهه فجر ایام عزت،  بصیرت،  اقتدار،  باور، ایمان و امید است، بیان کرد: وظیفه 
جدی برای بیان دستاوردهای نظام ایران داریم و اگر در بیان دستاوردهای انقلاب در 

حد وسع و مسئولیت خود کوتاهی کنیم، باید پاسخگوی خون شهیدان باشیم.
معاون استاندار قم افزود: نرخ بیکاری و متاثر از آن آسیب های اجتماعی نیز افزایش 

یافته که وسیله تبلیغات سوء دشمنان شده است.
وی همچنین گفت: یکی از سناریوهای دشمن ناامید کردن برای کاهش حضور 
مردم پای صندوق های رای و ایجاد شکاف بین ملت و نظام است که  باید هوشمندانه و 

در راستای ایجاد امید، نشاط، تحرک و پویایی در کشور کار کنیم.
وی تاکید کرد: باید با تلاش، هم افزایی و مجاهدت نرخ مشارکت مردم در انتخابات را 

که از نشانه های قوت نظام در چهار دهه از حیات طیبه انقلاب بوده را  افزایش دهیم.
سلیمان پور با اشاره به این که باید منافع ملی را محور کارهایمان قرار دهیم، گفت: 
 باید انسجام و وحدت مسئولان در داخل نظام حفظ شود و در نهایت سیاست خارجی 

جمهوری اسلامی ایران محصول یک صدایی تحت هدایت رهبر معظم انقلاب باشد.
وی با بیان این که باید انسجام و وحدت ملی در مقابل سیاست های غرب داشته 
باشیم، افزود: سیاست های فشار حداکثری آمریکا با مقاومت ملت ایران به شکست 
انجامید و در اوج فشار حداکثری در بسیار از زمینه ها رشد داشتیم و خللی در زندگی 

عادی مردم ایجاد نشده است.
تعداد فوتی های ناشی از ابتلا به کرونا در قم صفر است

در  بیماری  به وضعیت  اشاره  با  نیز  بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم  معاون 
در  بیمار   ۱۰۰ حدود  گذشته  هفته های  در  میانگین  به طور  گفت:  استان،  این 
بیمارستان های استان بستری و تعداد بیماران بدحال در ۲ هفته گذشته بین ۷ تا ۸ 

نفر در نوسان بوده است.
سیامک محبی افزود: در ۲ هفته گذشته تعداد فوتی ها صفر بوده و استان قم از نظر 
بروز بیماری در سطح کشور رتبه سی ام و از نظر مرگ و میز نیز آخرین استان هستیم 

و شرایط مطلوب است.
وی با بیان این که امیدواریم شرایط پایدار شود،  ادامه داد: به طور میانگین تعداد افراد 
مثبت در هفته های گذشته در طول شبانه روز بین ۸ تا ۱۵ بیمار است که نشان دهنده 

تداوم شرایط آبی است و امیدواریم به سمت سفید شدن پیش برویم.
وی بیان کرد: طرح شهید سلیمانی با ره گیری بیماران بستری و غیربستری  به 
کنترل بیماری کمک بسیار کرده است؛ در این طرح تست های روزانه به ۴۰۰ تست 
رسیده است که در مراکز پرتجمع و مشاغل پرخطر به صورت رایگان و سرپایی انجام 

می شود.
محبی با بیان این که اطرافیان افراد درگیر شناسایی و ره گیری می شوند، افزود: 
همکاری حدود ۲۰ تا ۳۰ درصد افراد شناسایی شده قطع می شود که درخواست 

داریم مردم با تیم های طرح شهید سلیمانی با جدیت همکاری داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: با آبی شدن شرایط، فعالیت های اجتماعی به حالت گذشته 
برگشته، ولی میزان رعایت دستورالعمل های بهداشتی و استفاده از ماسک کاهش 
یافته است؛ برای رسیدن به شرایط مطلوب و پایدار،  رعایت پروتکل های بهداشتی تنها 

راهکار می باشد.
محبی تصریح کرد: واکسیناسیون برای عموم مردم مقدور نیست و فقط پرستاران،  
کرونایی خدمات  بیماران  به  بیمارستان ها  یو  آی سی  که  درمانی  کادر  و  پزشکان 

می دهند، در این مرحله واکسینه می شوند.
به گفته وی، در فاز دوم سالمندان بالای ۶۰ سال،  بیماران دارای بیماری زمینه ای از 

جمله فشار خون و دیابت و فاز سوم عموم مردم واکسینه می شوند.
وی با تاکید بر اقناع سازی و حساس سازی جامعه به شیوه های مختلف، گفت: 
معنی و مفهوم اقناع سازی در شرایط آبی متفاوت تر از شرایط قرمز است و با قلمی که 

رسانه ها دارند انتظار داریم رویکرد مناسب در این زمینه داشته باشند.
افزایش وسواس و استرس در کودکان به دلیل شرایط کرونا

دبیر شورای نظام مشاوره و روانشناسی قم نیز گفت: روزانه بیش از پنج هزار مشاوره 
در سطح استان انجام می شود که مراکز مربوط به بهزیستی تاکنون ۷۴ مورد به صورت 

تلفنی با موضوع کرونا مشاوره داشته اند.
مبین صالحی افزود: در حوزه کودک و نوجوان،  مساله وسواس و اضطراب و جدایی 
به دلیل شیوع کرونا و شرایط قرنطینه افزایش یافته است؛ شرایط قرنطینه به دلیل 
نزدیکی بیش از حد اعضای خانواده به هم،  باعث در هم تنیدگی خانواده ها شده 

است.
وی اضافه کرد: بازگشایی مدارس که باعث جدایی کودکان پس از ۲ سال از والدین 

می شود نیز اگر کنترل نشود،  مشکل ساز خواهد شد.
وی ادامه داد: افت تحصیلی و دلسردی نسبت به تحصیل،  وابستگی به فضای 
مجازی که بیش از ۳۰۰ تا ۴۰۰ درصد به دلیل اجبار به تحصیل افزایش یافته، از دیگر 

مشکلات دوران شیوع کرونا به شمار می رود.
درحال حاضر محدویت سفر به قم  نداریم

مدیرکل مدیریت بحران قم نیز گفت: با توجه به شرایط آبی حاکم در استان، هیچ 
محدودیتی نداریم و فقط رعایت پروتکل های بهداشتی در دستور کار است.

محسن اوروجی با اشاره به ابلاغیه وزارت کشور نسبت به دستورالعمل های بهداشتی 
شرایط آبی استان ها، افزود: حضور تمام کارکنان دستگاه های ضروری و غیرضروری با 
رعایت پروتکل های بهداشت،  برگزاری جلسات با فضای بسته با ۵۰ درصد،  افزایش 
خرید اینترنتی،  حضور اختیاری پایه های اول و دوم و دروس کارگاهی شاخه های 
غیرحضوری،   به صورت  بعدی  پایه های  و  جمعیت  نفر   ۱۰ با  حداکثر  کاردانش 
فعالیت حداکثر ۱۰  عالی،   آموزش  و موسسه های  دانشگاه ها  بودن  غیرحضوری 
نفری آموزشگاه های خصوصی، برگزاری نماز جماعت ها به شرط التزام به پروتکل های 
بهداشتی و محدودیت تردد از ساعت ۹ شب تا ۳ بامداد از جمله الزامات شرایط آبی 
است. وی افزود: در شرایط زرد منع تردد به استان قم نیز اعمال خواهد شد و در حال 
حاضر با شرایط آبی هیچ گونه محدودیتی نداریم. وی اضافه کرد: در تعطیلات نوروز،  
سفر به شهرهای قرمز و نارنجی ممنوع است و برای سفر به سایر استان ها مقصد و 

محل اقامت مسافران باید از ابتدا مشخص باشد.
برای  با خودرو  قرار است  افرادی که  بهمن  راهپیمایی ۲۲  در  اوروجی،   به گفته 
راهپیمایی بیایند،  حتما از سالم بودن خودرو اطمینان حاصل کنند و وسایل مورد نیاز 

به همراه داشته باشند.

توسعه زیرساخت های روستایی و توجه به قابلیت های متنوع هر منطقه به لحاظ 
روزها  این  اما  دارد،  آبادانی  و  پیشرفت  در  مهمی  سهم  گردشگری  و  کشاورزی 
برداشت ها و اقدامات متنوع تحت عنوان »توسعه روستایی« در دست انجام است 
که تا حد زیادی چهره روستاها را دگرگون کرده و در حقیقت تا حدودی منجر به 
تغییر اقلیم و از بین رفتن مزیت های بومی و ویژگی های کشاورزی و دام پروری در 

این مناطق شده است.
یکی از نکات مهم در این بخش واگذاری و فروش اراضی روستایی با کاربری 
مسکونی در بسیاری از روستاها به خصوص مناطق با آب وهوای معتدل تر شده 

است.
در حال حاضر حدود پنج درصد از کل جمعیت استان قم در روستاها ساکن 
هستند که کمبود منابع آب کشاورزی و عدم اشتغال پایدار مبتنی بر اقتصاد روستا از 

مهم ترین مشکلات روستاییان به شمار می رود.
افزایش هزینه های زندگی برای روستاییان

اجرای طرح های هادی روستایی و توسعه گردشگری از دیگر موارد مهم و مهم در 
احیا روستاهای استان قم محسوب می شود که ضمن بهسازی و احیای بافت های 
باارزش روستایی، زمینه جذب گردشگران و ماندگاری مردم در روستاها را فراهم 

می کند.
ایجاد سکونتگاه های  و  بافت روستا  اما نکته مهم ساخت وسازهای بی رویه در 
غیربومی و به صورت فصلی و شناور در این مناطق است که به رشد قیمت زمین 
در روستاها منجر شده و سبب از بین رفتن منابع و تغییر نگرش های فرهنگی و بروز 

آسیب های اجتماعی و افزایش هزینه های زندگی در روستاها شده است.
»حاج علی« که مویی سپید کرده و ساکن یکی از روستاهای بخش »کهک« قم 
است می گوید: در چند سال اخیر عایدی که آخر هفته ها نصیب روستای ما شده 

تبدیل شدن به پاتوق افرادی است که برای خوش گذرانی آمده اند.
وی می گوید همه پسرانش کشاورز و باغدار و دامدار هستند و اما پسر کوچکش راه 

آن ها را نرفته و دلال زمین و ملک شده است.
»موسی« که در دفتر مشاور املاک کار می کند می گوید: در چند سال اخیر قیمت 
زمین در روستا از متری ۲۰۰ هزار تومان به ۳ و ۴ میلیون رسیده است و طوری 
شده که از تهران و اصفهان افرادی می آیند و زمین اینجا می خرند و سرمایه گذاری 

می کنند چون سود بسیار خوبی دارد.
حسن یکی از ساکنان روستای »خاوه« بخش »کهک« با بیان اینکه در این روستا 
کارگر است و تنها درآمدش از همین روستا به دست می آید، می گوید: در روستای 
برای خودم،  زمین  دریافت  بابت  که  است  دو سالی  و  خودمان مستأجر هستم 

درخواست دادم اما هنوز خبری برای دریافت زمین نشده تا منزلم را بسازم.
رضا که دو فرزند ۳ و ۵ ساله دارد می گوید که در دوران کودکی اش برای مردم روستا 
با تانکر آب می آوردند بعد لوله کشی شد و همه ما خوشحال بودیم اما امروز شرایط به 

نحوی شده که در روزهای تعطیل باز دچار قطعی آب می شویم.
وی می گوید: در برخی مناطق روستا به خاطر ساخت وساز زیاد از یک انشعاب به 

بیش از چهار منزل آب می دهند و این باعث افت فشار شده است.
توسعه با هدف تجدید حیات اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی

بحث توسعه روستاها از سال ۱۳۶۲ و تحت عنوان »روان بخشی روستاها« در 
یکی از نقاط روستایی شهرستان شهرکرد و توسط وزیر مسکن و شهرسازی وقت به 
اجرا گذاشته شد و در سال های بعد به خصوص از سال ۱۳۶۶ توسط بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی با هدف تجدید حیات و هدایت روستاها از ابعاد کالبدی، اقتصادی، 

اجتماعی و فرهنگی با جدیت پیگیری شد.
مدیرکل بنیاد مسکن استان قم درباره اینکه چه راهبردی برای توسعه روستاها 
وجود دارد می گوید: »طرح هادی روستا« در افق ۱۰ ساله برای روستاها شکل گرفته 
نیازها و  بر این اساس  است که توسط کمیته فنی بررسی و تصویب می شود و 

شاخص های رشد با توجه به دوره طرح پیش بینی می شود.
بلدی می گوید: در این کمیته نمایندگان دستگاه های مختلف موظف به حضور 
هستند و برای پیشرفت روستاها باید با یکدیگر همراهی و همکاری کنند و مسائل را 

پیگیری و به سرانجام برسانند.
فقدان مدیریت واحد برای اداره روستاها در کشور

اما مدیرکل امور روستایی استانداری قم معتقد است در حوزه روستایی »مدیریت 
واحدی« وجود ندارد و نهادهای متعددی برای مدیریت در روستا وجود دارد و هرکدام 
از دستگاه ها و اهرم های ناظر بر روستاها بر طبق ساختار خودشان فعالیت های 
مربوطه را انجام می دهند و نمی توانیم در حوزه روستایی به مردم پاسخ کامل و جامع 

بدهیم. 
سجاد چهرگانی با تأکید بر اینکه بحث مدیریت واحد امور روستاها در مجلس 
قبل مطرح و پیگیری شد، ادامه داد: با تلاش و پیگیری های فراوان قرار شد که یک 
لایحه یا طرح در مجلس مطرح شود که متأسفانه این مهم انجام نگرفت و اکنون هم 
فعالان حوزه روستایی در تلاش هستند تا این هدف تحقق یابد و روستاها به مدیریت 

واحدی دست پیدا کنند.
همین فقدان مدیریت واحد باعث شده است با توسعه عمرانی در روستاها به 
بخش های اجتماعی و فرهنگی کم توجهی شود و بعضاً برخی روستاها به دلیل 
نبودن متولی ساختارهای فرهنگی و اجتماعی به جای تجدید حیات کلًا نابود شوند.

تأثیرپذیری روستا از خوش نشین ها
مصطفی ملایی استاد دانشگاه و پژوهشگر مسائل فرهنگی با بیان اینکه قبلًا 
محصولات روستاییان به شهرها انتقال داده می شد و افراد شهری از محصولات 
بهره مند می شدند، گفت: این محصولات یا دامی و یا کشاورزی بودند اما امروز به 
دلیل آرامشی که در شهرها وجود ندارد اتفاق دیگری افتاده است و آن مهاجرت مردم 
از شهرها به سمت محیط روستاها بود و بافت روستا تحت عنوان خوش نشینی تغییر 
پیداکرده است.  وی با انتقاد از اینکه در حال حاضر زمین ها را در شورا و دهیاری ها 
قطعه بندی می کنند و به سرمایه گذاران و دلالان واگذار می کنند، ادامه داد: قیمت 

زمین و املاک با توجه به این تصمیم در روستاها بشدت افزایش پیداکرده است.
این استاد دانشگاه و پژوهشگر مسائل فرهنگی ورود خوش نشین ها به روستاها را 
باعث افزایش قیمت زمین و درنتیجه دگرگونی های اجتماعی و فرهنگی می داند و 
می گوید: امروز اگر روستاییان بخواهند کاری را در روستا انجام بدهند بهترین آن 
فروش املاک و زمین های خود به چند برابر قیمت به افراد شهری است یعنی آن ها 

ابزار کار خود را می فروشند.
یا  و  محلی  محصولات  فروش  به جای  هستیم  شاهد  روستاها  برخی  در  امروز 
صنایع دستی و غذاهای بومی مشاورین املاک قارچ گونه رشد کرده اند و جوانان 
برخی از این روستاها به جای تلاش بر سر زمین های زراعی یا باغی به دنبال فروش 

این زمین ها به خوش نشین ها و یا دلالان بزرگ تر هستند.
مدیریت مقطعی و ناکارآمد در روستا

مدیرکل امور روستایی استانداری قم با بیان اینکه اشتغال روستایی کاهش یافته 
است و روستاییان ما به این سمت می روند که یا کارگر فصلی در روستاها شوند و برای 
خوش نشین ها و دلالان خدمت کنند یا برای کسب درآمد به سمت شهر مهاجرت 
کنند، گفت: درواقع اگر نیازهای روستاییان حل نشود آن روستا یک بعدی رشد 

خواهد کرد.
چهرگانی معتقد است مجموعه شورای روستاها و دهیاری ها مدیریت مقطعی 
و کوتاهی بر روستاها دارند و هیچ گونه احساس مسئولیت جامعی در بین شورای 
روستاها و دهیاری ها وجود ندارد و این افراد چون به ارگان خاصی مربوط نیستند با 

یک استعفا خیلی راحت شانه خالی می کنند و نسبت به مسائل پاسخگو نیستند.
تسهیلات اشتغالزایی روستا در پیچ و خم بروکراسی

مدیرکل امور روستایی استانداری قم ارائه تسهیلات اشتغال زایی در روستاها را 
یکی از اقدامات مثبت برای توسعه روستاها می داند اما نسبت به شیوه اجرای این 
طرح انتقاد دارد و می گوید: باوجود اختصاص بودجه برای اشتغال روستاییان و 
ورود آن ها به عرصه کسب وکار، ملاحظه کردیم که نمی توانیم آن ها را جذب کنیم، 
چون تسهیلات اشتغال روستایی نیاز به ضامن و وثیقه دارد و قولنامه یا کاغذی که 
در روستاها در دست افراد است اعتباری ندارد و این مسئله جذب اعتبارات برای این 

کار را با مشکل مواجه کرد.
وی با بیان اینکه برای گرفتن سند یک قطعه زمین یا ملک در روستاها افراد باید 
یک سال تلاش کنند تا بتوانند سند محل موردنظر را دریافت کنند، افزود: هر چیزی 
که روستا و روستاییان به آن نیاز دارند اگر وجود نداشته باشد طبیعتاً آن ها ناامید و 

بی خیال می شوند و این خوب نیست. 
توسعه روستا بدون داشتن پیوست فرهنگی

مصطفی ملایی استاد دانشگاه و پژوهشگر مسائل فرهنگی از نبودن پیوست 
فرهنگی توسعه در روستاها متناسب با ظرفیت ها، اقلیم و وضعیت آن ها انتقاد 
می کند و می گوید: روستاها یک بافت اصیل فرهنگی، سنتی و اجتماعی دارند و 
مهم ترین مسئله ای که هویت روستاها را تحت تأثیر قرار می دهد و به روستاها ضربه 

وارد می کند ورود خوش نشین ها به روستاها است.
وی معتقد است به دلیل نبود یک برنامه فرهنگی مشخص با ورود افراد جدید به 
روستا به مرورزمان هویت آن روستا کاملًا تغییر پیدا می کند مثل روستایی که دارای 
بافت فرهنگی مذهبی بوده اما با مهاجرت افراد به روستا دچار مسائل حجاب و 

عفاف و امنیتی شده است.
در گذشته  روستاییان  درآمد  اینکه  به  اشاره  با  فرهنگی  پژوهشگر مسائل  این 
از محصولاتی همچون گردو، گیلاس، فندق و… بود می گوید: امروزه دلال ها، 
سرمایه گذاران یا خوش نشین ها اولویت ها و هویت های اصیل روستاها را تغییر 

داده اند.
به نظر می رسد دلایل مهم ضعف بخش روستایی عدم مدیریت واحد و فقدان 
پیوست فرهنگی است، امروز به دلیل سیاست های غلط اعمالی در روستاها شاهد 
گرانی سرسام آور زمین به عنوان ابزار تولید در روستا و اجاره نشینی جوانان روستایی 

هستیم.
تغییر گرایش از فروش محصولات کشاورزی به فروش زمین برای کسب درآمد از 
مواردی است که باعث می شود روستای مولد به روستای مصرف کننده تبدیل شود.
درواقع با اعمال این سیاست ها، توسعه روستا در همه ابعادش رشدی متوازن 
نداشته و هر نهادی به اقتضای مأموریتی که برایش تعیین شده به سمت توسعه 

می رود.
تصویب هرچه سریع تر قانون مدیریت روستا در مجلس شورای اسلامی، التزام 
به تدوین پیوست فرهنگی برای توسعه روستاها و توجه به اشتغال زایی مبتنی بر 

زیست بوم روستاها از اقداماتی است که باید به سرعت اجرا شود.

باید توسعه با هدف تجدید حیات اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی باشد

»مدیریت متمرکز« حلقه مفقوده توسعه روستاها
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بودجه  با رد شدن کلیات  و مجلس  بین دولت  اختلاف 
۱۴۰۰، پیش از گذشته علنی شد. مخالفت نمایندگان با 
کلیات لایحه بودجه سال آینده و رد شدن آن در مجلس، از 
این منظر قابل تامل است که دلیل اصلی این مخالفت چه 

مسایل و مواردی است.
 کلیات گزارش کمیسیون تلفیق درباره لایحه بودجه ۱۴۰۰ 
و تغییراتی که این کمیسیون برای لایحه پیشنهادی دولت 
تصویب کرده بود، هفته گذشته در مجلس به رای گذاشته 
شد و نتوانست نظر مثبت نمایندگان را جلب کند.  روزی که 
نظام مالی کشور از سوی "حسینعلی امیری" معاون پارلمانی 
دولت به مجلس تمام اصولگرای یازدهم تحویل داده شد؛ 
از همان ابتدا قابل حدس بود که بودجه ۱۴۰۰ در مسیر 

تصویب با چه موانعی  مواجه است. 
فقدان حضور رییس مجلس در روز تحویل  بودجه کشور

قبلی  ساختمان  در  که  قالیباف  باقر  محمد  غیاب  در 
بهارستان)مشروطه( اخبار مجلس را پیگیری می کرد؛ "علی 
نیک زاد" نایب رییس مجلس شورای اسلامی بودجه را از 
دولت تحویل گرفت.تحلیل محتوای اظهارات و نمایندگان 
نگاه  دولت  اینکه  و  شد  شروع  زمان  همان  از  مجلس 
کارشناسی به بودجه ۱۴۰۰ ندارد و این بودجه به زمینه های 
رشد و توسعه اقتصادی و محرومیت های اجتماعی توجهی 

ندارد.
از این جهت فقدان حضور رییس مجلس در روز تحویل  

بودجه کشور خود حاوی پیام  وسیگنال خاص خود به دولت 
بود که دقیقا ادامه ماجرا و رد شدن کلیات بودجه در صحن 
علنی مجلس با اختلاف بالا، گویای همین نگرش و بینش 
متفاوت بهارستان نشینان با هیات دولت است.  شروع انتقاد 
ها از همان ماه آذر شروع شده بود و اتفاقا آغاز آن  هم از سوی 
هیات رییسه مجلس کلید خورد. قالیباف در جایگاه ریاست 
مجلس در مناسبت های مختلف بودجه ۱۴۰۰ را زیر سوال 
برد و با عبارت هایی نظیر اینکه با سیاست های اصل ۱۱۰ 
قانون اساسی هماهنگی ندارد و اتکای به نفت شر مطلق 
است؛ مخالفت علنی و ضمنی اش را به بودجه ارسالی دولت 

اعلام کرد.
جالب اینجاست که در حالی این مساله از زبان یک نماینده 
مجلس مطرح می شد که نظام مالی کشور با سیاست های 
کلی نظام و قانون اساسی مطابقت ندارد که این حیطه در 
اختیار و صلاحیت بررسی اعضای شورای نگهبان است. باید 
به عبارتی بودجه بعد از تصویب در شورای نگهبان دو جنبه 
انطباق با قانون اساسی و شرع اش مورد بررسی واقع شود. 
اما انگار صبر و عجولی و مسلما عدم آشنایی شان با آیین نامه 
های داخلی مجلس باعث شده که از هر امری برای تخریب 

دولت و ضعیف نشان دادن بودجه دولت بهره گیرند.
غلبه احساس بر منطق 

هم راستا با اظهارات و کنش های رفتاری و کلامی هیات 
بودجه ۱۴۰۰،  مساله  در  اسلامی  شورای  مجلس  رییسه 

کمیسیون  حتی  و  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  اعضای 
ممکن  بودجه  بدترین  را  دولت  بودجه  لایحه  ملی  امنیت 
و  گذشته  فراتر  را  پا  اند  خوانده  گذشته  سالهای  طول  در 
اعلام کردند که دولت با این مدل بودجه ریزی در حقیقت 
اعتبار خودش را زیر سوال برده است. یکی دیگر از اعضای 
کمیسیون امنیت ملی، لایحه بودجه را لایحه ای خیالی 
دانسته و گفته بود:  بخش بزرگی از درآمدهای پیش بینی 
شده قابل تحقیق نیست. از این دست اظهارات فراوان از 
سوی نمایندگان مطرح است و نمود عینی این مخالفت ها 
را با رای ۱۴۸ نماینده مخالف به کلیات بودجه در صحن 
علنی شاهد بودیم. مساله امروز اینجاست که به هر روی 
نمایندگان مجلس حسب رسالت نمایندگی شان صاحب 
حق و اختیارات قانونی هستند و اساسا می تواند راجع به 
هر موضوع مهم ملی اعم از اقتصادی و سیاسی نظر و ایده 
دهند. مشکل کار در آنجایی بیشتر می شود که مساله بیشتر 
از آنکه جنبه ملی و کارشناسی داشته باشد؛ بعد احساسی 
و تخریبی پیدا کند. در واقع نماینده محترم این حق را دارد 
که به بودجه پیشنهادی دولت رای مثبت و یا منفی دهد، اما 
آیا این موضوع در شان نمایندگی است که هر امر ناصواب و 
به دور از منطق را به بودجه دولت که حاصل کار کارشناسی 
و اتفاقا با یک نگرش صحیح بین المللی تنظیم شده است، 
نسبت دهد. مهم تر از آن وقتی اظهارات نمایندگان مخالف را 
در قالب روش تحلیل محتوا بریزیم و خروجی از آن بگیریم؛ 

متقن  دیدگاههای  و  حل  راه  ارایه  تا  است  تخریب  بیشتر 
کارشناسی. 

پرواضح است که امروز تحریم  باعث کاهش درآمدهای 
نفتی و گازی کشور شده و مهم تر از همه اینها امکان انتقال و 
جابجایی پول را دشوار ساخته است. اتفاقا یکی از مزیت های 
جدی بودجه ۱۴۰۰ دولت تلاش برای گره گشایی از این دو 
پیام  بودجه ۱۴۰۰ حاوی  است.  اقتصادی کشور  مشکل 
و سیگنالی به اقتصاد جهانی است که ایران دنبال بدست 
دو  میزان  در  نفت  فروش  است.  اش  نفتی  جایگاه  آوردن 
میلیون و سیصد هزار بشکه امری کاملا شدنی و واقعی است 
و کما اینکه در همین روزهای اخیر نشانه هایی از افزایش 
فروش نفت و تمایل قدرت هایی نظیر هند و چین به افزایش 

خرید نفت از ایران دیده می شود. 
ارایه نشدن راه حل بودجه ای از سوی نمایندگان

امروز ضرورت این موضوع بیش از هر زمان دیگری مطرح 
است که نمایندگان مجلس به سهم خود به دولت در تحقق 
منابع مالی مشخص شده در بودجه که بیشتر در حوزه روابط 
خارجی است کمک کنند و نه اینکه صرفا با شعار گویی، 
تصور کنند که در نگرش افکار عمومی  به عنوان منتقد 
جایگاه پیدا می کنند. طبیعی است که مردم این سوال را 
دارند که راه حل بودجه ای کارآمد و عملیاتی خود نمایندگان 
مجلس چیست و واقعا چه چیزی در چنته دارند که هنوز 

رونمایی نکردند.

ارایه نشدن راه حل بودجه ای از سوی نمایندگان؛

واکاوی موانع پیش روی تصویب کلیات بودجه ۱۴۰۰

وزیر امور اقتصادی و دارایی:

نوسانات اخیر بورس طبیعی نبود
 وزیر امور اقتصادی و دارایی فرهنگ سهام داری در کشور را رو به رشد اعلام کرد 
و گفت : نوسانات اخیر بورس طبیعی نبود و بیشتر از تحولات بیرونی ناشی شد.
فرهاد دژپسند یکشنبه شب در برنامه تیتر شبکه خبر درباره سیاست های دولت 
در بورس افزود: در بورس شاخص های مختلفی داریم. شاید در بعد رسانه ای یک 

شاخص مهم به نظر برسد، اما اینگونه نیست باید تمام شاخص ها مد نظر باشد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: بورس برای اینکه عمق بیشتری پیدا کند 
باید ورودی ها بررسی و رصد شود. پذیرش و عرضه مهم است. اگر مدارک کامل 

باشد ظرف یک ماه در بورس پذیرفته می شود.
وی افزود: ما تسهیلاتی را عرضه کردیم. مثل افزایش سرمایه، مالیات، نمادها، 

ابزارهای مالی. امروزه تمام ابزارهای مالی تعریف شده است.
دژپسند افزود: ما مجمع الکترونیکی را در بورس راه اندازی کردیم.

وی گفت: کسی که به بازار سرمایه وارد می شود باید کوتاه مدت نگاه نکند؛ 
بورس نوسانی است. وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه دوره ها در بورس 
به صورت طبیعی نوسانی است، افزود : دو بحث ارزش سرمایه و سود سرمایه 
در بورس مطرح است. وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره ضرر برخی افراد در 
بورس هم گفت: سهام داری مثل خرید سکه و طلا نیست؛ در بازار سهام نباید 

کوتاه مدت فکر کنید.
دژپسند افزود: بازار سهام برای خریدار بهتر از بازار طلاست. سهامداران نباید 

همه سهام خود را در یک سبد قرار دهند.
مالیات تابع شرایط موجود است

دژپسند درباره مالیات هم گفت: مالیات تابعی از بخش های دیگر مثل هزینه 
هاست. برخی مواقع ناچار هستیم که به بخش های عمرانی توجه کنیم؛ یا 
شرایط بیماری. بیماری کرونا تنها یک بیماری نیست؛ بلکه یک شرایط و وضعیت 

خاص است. 
در این وضعیت ما مالیات بخش های زیادی را بخشیدیم یا مهلت دادیم. 
وی گفت: مالیات بر عملکرد در سال ۹۸ عادی بود، اما در سال ۹۹ شرایط 
خاص حاکم شد. شرایط کرونایی عملکرد مالیاتی را در سال ۱۴۰۰ متغییر 

می کند. 
یا بخش  بازده  بنگاه های زود  از  افزود: خیلی  و دارایی  اقتصادی  امور  وزیر 
کشاورزی معاف از مالیات هستند. در شرایط کرونایی عملکرد کرونایی متغییر 
است. دژپسند تاکید کرد: باید نظام مالیاتی هوشمند شکل بگیرد و گام های 

اساسی مالیات هوشمند برداشته شده است.

وزیر نیرو: 

امکان خرید مستقیم برق از تولیدکنندگان 
فراهم می شود

وزیر نیرو گفت: بازار بورس انرژی تا پایان سال فعال می شود و مصرف کنندگان 
می توانند مستقیم اقدام به خرید برق از تولیدکننده کنند.

»رضا اردکانیان« در نشست خبری به مناسبت دهه مبارک فجر افزود: شرکت 
توانیر نیز می تواند نقش واسطه ای خود را حذف کند و توان خود را بر توسعه 

انتقال و مصرف های خانگی و خرد متمرکز کند.
به گفته وی، براساس فعالیت بورس انرژی تولیدکنندگان برق سریع تر به پول 

خود دست می یابند و قیمت نیز در این بازار تعیین می شود که منطقی است.
افزایش ۸۷۰ مگاوات برق در دولت فعلی 

اردکانیان خاطرنشان کرد: امروزبا توجه به منابع سرشار گاز در کشور در مسیر 
صحیحی حرکت شده و سهم ۸۰ درصدی از تولید برق بر عهده این انرژی قرار 
گرفته است. وزیربا بیان اینکه ایران در استفاده از سوخت گاز در ردیف چهارم بعد 
از آمریکا، روسیه و ژاپن قرار دارد، خاطرنشان کرد: در جهان بر اساس آخرین آمار 
در ۳۵ سال گذشته سهم نیروگاه های هسته ای از سه به ۱۰ درصد رسیده، گاز 
از ۱۲ به ۲۳ درصد افزایش پیدا کرده و زغال سنگ بدون تغییر بر رقم ۳۸ درصد 

مانده است.
 وی با بیان اینکه سهم استفاده از انرژی های تجدیدپذیر غیر برق آبی از ۰.۶ 
درصد به ۹ درصد رسیده و تاکید کرد: ایران در بخش تجدیدپذیرهای غیر برق 
آبی پیش از سال ۵۷ صفر بوده و در ابتدای دولت یازدهم ۱۶۸ مگاوات ثبت شده 

و درمدت چهار سال ۱۷۰ مگاوات به این میزان افزوده شد.
اردکانیان با بیان اینکه ۵۳۵ مگاوات در دولت دوازدهم تاکنون به تولید برق 
پایان دولت به رقم تولید ۷۰۰  تا  انتظار می رود  افزوده شده، اضافه کرد : 
مگاوات برسد که مجموع آن ۸۷۰ مگاوات با احتساب بخش های دیگر خواهد 

شد.
وی گفت: نوسان های نرخ ارز برکند شدن افزایش تولید برق اثرگذار بوده و 
در این شرایط روش های دیگری را در پیش گرفتیم و با صدور دستور العمل به 
سرمایه گذاران اجازه داده شد تا از تاسیسات ایجاد شده در کشور برای انتقال 

استفاده کنند و قرارداد برق را با کشورهای همسایه امضا کنند.
وزیر نیرو ضمن تاکید براینکه نباید منابع تجدید پذیر فراموش شود، خاطرنشان 
کرد: ۳۰ هزار مگاوات تولید بالقوه برق بادی داریم که به عنوان نمونه منبعی در 
مرز ایران و افغانستان قرار دارد که مقرر شده با کار مشترکی  تبدیل به وضعیت 
بالفعل شود و تا پایان سال جلسه هماهنگی آن با این دو کشور و جمهوری فدرال 

آلمان برگزار می شود.
 به گفته وی، آلمان به دلیل توان سرمایه گذاری بر این پروژه و دانش کافی در 
این بخش حضور خواهد داشت. اردکانیان با اشاره به خاموشی ها در مدتی قبل، 
تصریح کرد: چنانچه مصرف گاز اصلاح نشود هر فصل سرد رقم قابل توجهی از 
گاز صرف مصرف خانگی شود و مشکلاتی را ایجاد خواهد کرد، اما اکنون در 
شرایط عادی قرار داریم. اردکانیان افزود: پرداختن به موضوع خاموشی ها و 
مصرف نباید از دستور کار خارج شود، زیرا هفت برابر بیشتر از مصرف گاز صنایع 

صرف مصارف خانگی می شود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی: 

درج قیمت روی تخم مرغ الزامی شد
معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی گفت: درج قیمت بر روی هر عدد تخم 

مرغ برای مرغداران به منظور جلوگیری از گران فروشی در بازار الزامی شد.  
»مرتضی رضایی« روز دوشنبه در نشست خبری خود به مناسبت چهل و 
دومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در پاسخ به ایرنا اظهار داشت: وزارت 
جهاد کشاورزی با هدف تنظیم بازار طرح درج قیمت روی  تخم مرغ را از روز 

شنبه گذشته شروع کرد و اجرای این طرح الزامی است.  
وی اضافه کرد: حتی در صورتی که تولیدکنندگان امکان درج قیمت را در 

واحدهای تولیدی نداشته باشند باید مرغداران فاکتور ارایه بدهند.  
معاون وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: اکنون ماهانه ۹۰ هزار تن تخم مرغ در 

کشور تولید می شود بنابراین هیچ کمبودی نداریم.
وی افزود: اکنون میزان تولید تخم مرغ بیش از نیاز داخلی است و با توجه به 
نزدیک شدن به ایام نوروز و شروع فعالیت کارخانجات شیرینی و شکلات این 

میزان تخم مرغ تولیدی کافی است و بازار داخلی را پوشش می دهد.
معاون وزیر جهاد کشاورزی اظهارداشت: براساس قیمت های مصوب نرخ هر 

شانه تخم مرغ فله ای ۳۱ هزار تا ۳۳ هزارتومان است.
به گفته وی، قیمت هر عدد تخم مرغ برای مصرف کنندگان حدود یک هزار و 

۱۰۰ تومان است.
رضایی اظهارداشت: گران فروشی تخم مرغ در بازار باید توسط دستگاه های 

نظارتی کنترل و با گران فروشان برخورد شود.
وی درباره افزایش قیمت و تاخت و تاز شرکت های بسته بندی گفت: نظارت 
بر گران فروشی و کیفیت شرکت های بسته بندی و خرده فروشی ها باید توسط 
وزارت صنعت و اصناف انجام شود و وزارت جهاد در این بخش مسئولیتی 

ندارد.
به گفته وی، وزارت جهاد متولی تولید و قیمت گذاری تا عمده فروشی ها 

است.  

 یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه از ابتدای بهمن ماه شاخص بورس 
و قیمت سهام افت قابل توجهی را تجربه کرد، گفت: تصمیم های جدید اتخاذ 
شده در شورای عالی بورس می تواند چتر نجاتی برای بازار سرمایه باشد و مانع 

از ریزش سنگین بازار شود.
»جلال روحی« به رشد شاخص بورس در بازار روز گذشته اشاره کرد و افزود: 
روند معاملات بورس در وضعیت فعلی را می توان از دو جهت مورد ارزیابی قرار 

داد.
وی اظهار داشت: در ابتدا شاخص بورس برای چندمین بار به نقطه حمایتی 
خود نزدیک شد، باید توجه داشت که از زمانی که شاخص روند نزولی را در پیش 

گرفت با حمایت های مختلفی روبرو شده است.
روحی ادامه داد: شاخص بورس روز شنبه به نقطه حمایتی جدید رسید که در 
نهایت روز گذشته واکنش مثبتی را نسبت به این نقطه حمایتی از خود نشان داد.
روند  در  که  دیگری  موضوع  کرد:  خاطرنشان  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
صعودی معاملات بورس در روز گذشته تاثیرگذار بود تصمیمات امیدوار کننده 
ای بود که روز جمعه در جلسه هیات مدیره سازمان بورس اتخاذ و در نهایت در 
جلسه شورای عالی بورس تایید نهایی و به بازار ابلاغ شد، این موضوع از نظر 

روانی به شدت بر روند بازار تاثیرگذار بود.
وی با بیان اینکه روند نزولی شاخص بورس بیشتر ناشی از رفتار هیجانی، روانی 
و مالی افراد است که بر تصمیم گیری آنها در بازار تاثیرگذار است، گفت: فعالان 

بازار به نقطه حمایتی و مقاومتی که برای شاخص بورس مشخص می شد واکنش 
نشان دادند، بازار برای مدتی طولانی وارد مدار نزولی شد و در بهمن ماه شدت 

بیشتری را به خود گرفت.
روحی اظهار داشت: تداوم روند نزولی بازار، سهام داران را  از نظر رفتار مالی به 
این مرحله رسانده بود که فروش سهام آنها در معاملات امروز بازار  بهتر از فردا 

است و با این اقدام ضرر کمتری را متحمل می شوند.
روحی اظهار داشت: تصمیم گیری اخیر سازمان و اعضای شورای عالی بورس 
چنین امیدواری را بین سهامداران ایجاد کرد که دیگر سقوط و ضرر و زیان های 
سنگین تهدیدکننده بازار نیست و قوانینی، اندیشیده شده است تا ضرر فعالان 

بازار کمتر شود.
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه بازار روز گذشته از این موضوع 
تاثیر پذیرفت،  اظهار داشت: بازار روز گذشته از همان ابتدا معاملات خود را با 
روند صعودی پرقدرت آغاز کرد و به کانال بیش از یک میلیون و ۱۵۰ هزار واحد 
بازگشت، امیدواریم شاخص بورس بتواند از این کانال عبور کند و معاملات این 

بازار به مدار معقولی بازگردد.
وی با بیان اینکه امیدواریم با توجه به قوانین وضع شده زمینه ثبات و روند 
پایدارتری در بازار فراهم شود، گفت:  قوانین اعمال شده به صورت مستقیم بر 
روند بازار تاثیرگذار نیستند بلکه اهرم هایی مانند رفتار سهامداران است که شکل 

دهنده روند اصلی بازار هستند.

روحی تاکید کرد: اگر جو بدبینی و بی اعتمادی حاکم شده در بازار  کنترل 
شود و شاهد بازگشت اعتماد دوباره به معاملات بازار باشیم، به طور حتم زمینه 
جلوگیری از رفتارهای هیجانی و فروش بی مهابا در بازار فراهم می شود و قوانین 
جدید منجر به پایداری بازار می شوند که به دنبال آن دیگر ریزش های سنگین 

در بازار رخ نمی دهد.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: ایجاد صف های خرید و فروش هیجانی در 
بازار ناشی از رفتار سهامداران است که باید تا حدودی در رفتار سهامداران کار 

شود تا از رفتار و تصمیم گیری های هیجانی جلوگیری شود.
وی با تاکید بر اینکه روند معاملات بورس دارای فرآیند کلی است، گفت: با در 
نظر گرفته شدن ریزش بازار سهام در سال های ۱۳۷۴، ۱۳۸۴، ۱۳۸۸ و ۱۳۹۲ 
و ریزشی که بازار امسال تجربه کرد شاهد پنج ریزش سنگین در تاریخ بازار سرمایه 

ایران بودیم.
روحی ادامه داد: ارزیابی بازار در چند سالی که متحمل ریزش شده است نشان 
می دهد که در یک فرآیند بلندمدت همه مشکلاتی که باعث ریزش بازار شده 
بودند برطرف شده و شاخص بورس از نوسان و اصلاح های ایجاد شده در بازار 

عبور کرده است.
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: شاخص بورس در سال ۹۲  در 
کانال ٩٠ هزار واحد قرار داشت، بعد از افت به کانال ۶۰ هزار واحد رسید و حدود 
۳۵ درصد نزول داشت. در آن زمان قیمت سهام شرکت ها به کف قیمتی رسیدند 
اما اکنون بازار تا چند برابر ۹۰ هزار واحد که آن زمان به دست آورده بود رشد 

کرده است.
وی با بیان اینکه افت و خیزها ذات بازار سرمایه است، افزود:  هر زمانی که بازار 
در مسیر صعودی قرار می گیرد ممکن است برای مدتی وارد فاز نزولی شود اما 

بعد از زمانی دوباره وارد مدار صعودی می شود.
بازار و قیمت سهام در دست  از افت  با بیان اینکه بخش عمده ای  روحی 
سهامداران حقیقی و حقوقی و فعالان بازار است، گفت: اگر منطقی تر بازار را 
بررسی کنیم، مشاهده می شود که بازار می تواند بازدهی مناسبی را در اختیار 

افرادی قرار دهد که نگاه بلندمدتی به سرمایه گذاری در بورس دارند.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه پیش بینی بازار به دلیل نزدیک شدن به 
پایان سال کمی دشوار است، افزود: متغیرهای تاثیرگذار بر معاملات بازار تغییر 
چندانی نکرده است اما باید رفتار معامله گران را تغییر داد و براساس رفتار آنها 

مسیر معاملات بازار را مشخص کنیم.
وی معتقد است، بازار سرمایه بازاری با نگاه بلندمدت برای سرمایه گذاری 

است؛ بنابراین روند فعلی بازار موقتی است و از این دوران عبور می کنیم.
روحی خاطرنشان کرد: تفاوتی که سرمایه گذاری در بورس با برخی از بازارها 
مانند بازار مسکن دارد این است که تابلوی بورس و نوساناتی را که این بازار تجربه 
می کند هر لحظه پیش روی سهامداران قرار دارد و این موضوع باعث شده است 

تا این افراد با توجه به نوسان روزانه بورس اقدام به فروش سهام در بازار کنند.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه نمی توان بازاری بهتر و نقدشونده 
بازار سرمایه همیشه سودی را در اختیار  بازار سرمایه پیدا کرد، گفت:  از  تر 
سهامداران قرار داده است اما به شرط آنکه سهم مناسبی انتخاب شود و براساس 

آینده نگری باشد.

کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد:

تصمیم های جدید شورای عالی بورس، چتر نجاتی برای بازار سرمایه

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید هاچ بک به 
شماره انتظامی ۸۵۸ ل ۵۴ ایران 16 مربوط به پرونده کلاسه 

:1399۰۴۰۰1۰1۵۰۰۰۴۷1
بموجب پرونده اجرائی کلاسه مذکور به شماره بایگانی ۹۹۰۱۷۲۵ قم و شماره 
بایگانی ۹۹۰۰۴۷۱ اداره پنجم اجرای اسناد رسمی تهران، له: خانم فاطمه 
صدری و علیه: آقای عباس افشاری یک دستگاه خودروی پژو ۴۰۵ به شماره 
انتظامی ۸۵۸ ل ۵۴ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده آقای عباس 
افشاری واقع در پارکینگ اسلامی بازداشت گردیده است و از طریق مزایده به 

فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو:

نقره ای مدل ۱۳۹۳  پژو CNG-۴۰۵GLX-XU۷- رنگ  نوع خودرو سواری 
۹۴۷۷۲۱caxer۱۱naam :۰۵۲۱۹۳۵۱۲۴ شماره شاسیK :شماره موتور

ارزیابی خودرو مورد مزایده طبق گزارش کارشناس دادگستری:
خودرو دارای خصوصیات بدنه:

لاستیک جلو و عقب ۳۰ درصد استهلاک داشته-سینی فن شکسته-جلو پنجره 
شکسته-درب صندوق تعویضی- کف صندوق عقب خوردگی-گلگیر عقب رنگ 
خوردگی داشته با داشتن بیمه شخص ثالث تا تاریخ ۱۴۰۰/۰۹/۰۳-به مبلغ 
۹۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )به حروف نهصد و سی میلیون ریال( ارزیابی گردیده است.
مورخه   دوشنبه  روز  ظهر  الی ۱۲  صبح  ساعت ۹  از  مذکور  خودروی  مزایده 
ساحلی  خیابان  در  واقع  قم  رسمی  اسناد  اجرای  اداره  در   ۱۳۹۹/۱۲/۰۴
)لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- 

اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۹۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )به حروف نهصد و سی 
میلیون ریال معادل نود و سه میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی 
 ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR به حساب سپرده ثبت به شماره شبا
و  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ واریز  شناسه  با 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده 
به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی 
که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ 
مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد 

بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز 
اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق 
مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط 
به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر میباشد که 

انجام امور آن بر عهده برنده مزایده می باشد.
لازم به ذکر است که مورد مزایده دارای دو بازداشت توسط اداره پنجم اجرای 
اسناد رسمی تهران، و یک بازداشت توسط اداره اجرای اسناد رسمی تفرش می 
باشد و مسئولیت رفع بازداشت از موارد بازداشتی و انتقال اجرایی بر عهده مزایده 

می باشد.)م الف ۱۳۶۳۷(
تاریخ انتشار آگهی: 1399/11/21
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روزخوش
------------------------------------------------------------

آگهی مفقودی
برگ کمپانی خودرو سواری پراید به رنگ نقره ای متالیک مدل ۱۳۸۵ به شماره 

 S  ۱۴۱۲۲۸۵۲۳۴۴۶۸موتور ۱۶۱۷۹۲۶ شاسی
بپلاک ۸۴ ق ۵۴۸ ایران ۱۶ متعلق جواد شریفی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط است.
------------------------------------------------------------

آگهی ابلاغیه
خواهان افراز: رضا بخشایشیان فرزند حبیب اله )با وکالت محمدرضا محمودیان(
نشانی: قم بلوار شهید کریمی – خیابان شهید مطهری روبروی کوچه ۳۳ پلاک ۱

خواندگان افراز: ۱-محمد بخشایشیان فرزند حبیب الله ۲-خانم بتول )فاقد نام 
خانوادگی( احدی از وراث مرحوم معصومه علیزاده سقایی و نامبرده از ورثه مرحوم 

مصطفی علیزاده سقایی
نشانی: ۱-قم خیابان ایت الله سعیدی- کوچه پنجم – پلاک ۳۲

۲-مجهول المکان )از طریق آگهی ابلاغ می گردد(
خواسته: افراز پلاک شماره اصلی ۱۹۹۸ اصلی بخش ۱ قم

نتیجه اقدامات:
با توجه به درخواست شماره ۱/۲۱۲۸۴-۹۹/۱۱/۲ مبنی بر افراز سهم خود از 

شرکا و با توجه به نظریه کارشناس ثبت ظهر وارده
۱۱/۲۱۲۸۴-۹۹/۱۱/۱۱ و گزارش ۹۹/۱۱/۲ نماینده به شرح زیر نظریه 

اداری اعلام می گردد.
نظریه )تصمیم( اداری

چون شهرداری منطقه ۷ قم طی نامه شماره ۹۹/۱۱/۸-۹۹/۳۰۷/۲/۶۱۳۷۴ 
با افراز پلاک فوق به لحاظ ضوابط و مقررات شهرسازی مخالفت نموده است 
بنابراین به رد درخواست افراز خواهان و خواهانها اعلام نظر میگردد طبق این رای 
برابر ماده ۲ قانون افراز مصوب سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت ۱۰ روز از طرف هر 
یک از شرکاء در دادگاه شهرستان محل وقوع ملک قابل اعتراض می باشد. )م 

الف ۱۳۶۳۰(
امور اداری:

رونوشت: این تصمیم با توجه به مفهوم مخالف ماده ۶ آئین نامه قانون افراز به 
متقاضی ابلاغ گردد.

سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم-داوود فهیمی
------------------------------------------------------------

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم زهرا خوشرفتار قمی فرزند تقی با ارائه یک برگ استشهاد شهودی اعلام 
داشته که سند مالکیت میزان هفت سهم و پنج هفتم سهم مشاع از چهل و هفت 
سهم شش دانگ عرصه و شش سهم و شش هفتم اعیان از از چهل و هشت 
سهم شش دانگ پلاک ۱۸ فرعی از ۱۰۵۵۷ اصلی واقع در بخش ثبت یک قم 
در صفحه ۹۲ دفتر ۴۲۰ ذیل ثبت ۶۷۳۶۶ به موجب سند قطعی ۷۸۵۵۷ مورخ 
۱۳۷۹/۱۲/۱۱ دفترخانه ۱۷ قم و حصر وراثت ۷۵/۱۴۳۳ مورخ ۱۳۷۰/۱۱/۰۲ 
دادگاه بخش قم به نام خانم زهرا خوشرفتار قمی فرزند تقی ثبت و سند مالکیت 
بشماره مسلسل ۳۱۶۰۹۷ تسلیم شده است. سپس به علت جابجایی، سند 
مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. 
لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتبا 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد. )م الف ۱۳۶۳۱(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم – داود فهیمی نیک
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مربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بازیکنان پرسپولیس همیشه تلاش می کنند 
تا این تیم بزرگی کند و هواداران از تیم راضی باشند. 

حمید مطهری در نشست خبری پیش از دیدار پرسپولیس برابر مس رفسنجان 
اظهار داشت: ابتدا فقدان ۲ اسطوره باشگاه پرسپولیس، مهرداد میناوند و علی 
انصاریان را تسلیت می گویم. نمی شود با این غم بزرگ کنار آمد. این ۲ پیشکسوت 
هر جا می رفتند شادی را عرضه می کردند و نمی دانم در مقابل این غم بزرگ چه 

بگویم.
وی افزود: مس رفسنجان از جمله  باشگاه های با ساختار فوتبال ما است و حضور 
آنها جذابیت خوبی به لیگ می دهد. حریف ما گروه فنی خوبی دارد و آنها تا الان 

پدیده لیگ بودند.
مربی تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: مس را از زوایای مختلف بررسی کردیم 
و باید به شدت مراقب آنها باشیم. آنها خوب و زیرکانه فوتبال بازی می کنند و در 

بخش انتقال توپ از دفاع به حمله قدرتمند هستند و دفاع تیمی خوبی هم دارند. 
باید حریف را خوب کنترل کنیم و همه تیم ها مقابل پرسپولیس فشرده بازی می 
کنند و دنبال ضد حملات هستند. برنامه های خوبی داریم و بازی مالکانه خودمان 

را ارائه می دهیم.
وی خاطرنشان کرد: ما پرسپولیس هستیم و همیشه با ذهن برنده در زمین 
حاضر می شویم. این ذهنیت را از تمرین متوجه خواهید شد. بازیکنانم همیشه 

برای راضی کردن هواداران تلاش می کنند.
اخیر  بازی های  در  به عملکرد خوب سید جلال حسینی  اشاره  با  مطهری 
پرسپولیس گفت: سید جلال ستون تیم ما است. همه در پرسپولیس یکدل 
هستند و در هفته های گذشته بنا به نیاز تیم، برخی بازیکنان در پست های غیر 

تخصصی به میدان می روند.
مربی تیم فوتبال پرسپولیس در رابطه با روند خوب مس رفسنجان، خاطرنشان 
کرد: مس رفسنجان سال اول حضورش در لیگ برتر را تجربه می کند و تغییرات 
زیادی داشته است. مس رفسنجان در پنج هفته ابتدایی لیگ نه گل زد و نه به 
پیروزی رسید اما رفته رفته وضعیت این بسیار بهتر شد. آنها برای رسیدن به موفقیت 

نیاز به زمان داشتند و امروز به تیمی قابل احترام تبدیل شدند.
وی در مورد عدم استفاده از مهدی مهدیخانی و اینکه آیا او می تواند مشکل گلزنی 
پرسپولیس را حل کند یا خیر، اضافه کرد: مهدیخانی توانایی های دیگری دارد و 
این کادرفنی است که باید در مواقع لازم از بازیکنان استفاده کند. این بازیکن قبلا 
شرایط بدنی خوبی نداشت اما رفته رفته بهتر می شود. در پرسپولیس بازیکنان باید 

خودشان را به کادرفنی تحمیل کنند.
مطهری در مورد مصدومیت بازیکنان پرسپولیس در این فصل، تصریح کرد: ما 
مربیان همیشه با مصدومیت و محرومیت بازیکنان رو به رو هستیم و این در فوتبال 

چالشی طبیعی است. مهم کار تیمی ما است که به خوبی آن را انجام دهیم.
وی در رابطه با جذب مهدی ترابی اضافه کرد: مهدی هم از نظر اخلاقی و فنی 
بازیکن قابل احترامی است. برخی بازیکنان نه شماره ۹ هستند و نه ۱۰. آنها ۹ و 
نیم هستند. مهدی ترابی بین هافبک و مهاجم بازی می کند و می تواند به ما کمک 
زیادی کند. از طرفی در نیم فصل شرایط دیگر بازیکنان را بررسی می کنیم تا بنا به 

نیاز تیم آنها را جذب کنیم.
مطهری در پایان گفت: از مدیرعامل باشگاه و مجید صدری رییس هیات مدیره 

تشکر می کنم زیرا از زمانی که آمدند آرامش را به تیم برگرداندند.
تیم فوتبال پرسپولیس  امروز سه شنبه از ساعت ۱۷ در ورزشگاه آزادی به مصاف 

مس رفسنجان خواهد رفت.

حمید مطهری: 

می خواهیم پرسپولیس مانند همیشه بزرگی کند با چهار برد، یک تساوی  صورت گرفت ؛

صعود مقتدرانه نوجوان فردوس قم به 
مرحله نهایی لیگ برتر

تیم فوتسال فردوس قم با کسب چهار پیروزی، یک تساوی و بدون باخت با اقتدار به 
عنوان صدرنشین راهی مرحله نهایی لیگ برتر فوتسال نوجوانان ایران شد.

برتر  لیگ  در  قم  فردوس  امیدهای  تیم  درخشش  از  بعد   ، گزارش  این  پایه  بر 
باشگاه های کشور و راهیابی این تیم به مرحله نهایی لیگ برتر امید ایران، نوبت به 
تیم نوجوانان فردوس رسید که با نتایج خیره کننده خود در مرحله مقدماتی لیگ برتر 

نوجوانان ایران راهی مرحله نهایی این مسابقات شود.
تیم فوتسال نوجوانان فردوس قم در گروه نخست از مرحله مقدماتی مسابقات 
لیگ برتر فوتسال کشور به میزبانی اصفهان با حریفان خود رقابت کرد، در حالی که 
بازی های گروه دوم در شاهرود به انجام رسید و از گروه نخست تیم فردوس قم با چهار 

برد، یک تساوی، بدون باخت و مقتدرانه مجوز صعود را به دست آورد.
در جدول رده بندی این گروه تیم فوتسال نوجوانان فردوس قم با چهار برد، یک 
تساوی مقابل فولاد هرمزگان، بدون باخت، ۱۳ گل زده، هشت گل خورده، تفاضل گل 
مثبت پنج و ۱۳ امتیاز صدرنشین شد و به مرحله بعد راه یافت، ضمن اینکه تیم فوتسال 

چیپس کامل مشهد با ۹ امتیاز از این گروه به عنوان دوم دوم صعود کرد.
تیم فولاد هرمزگان با هشت امتیاز در جایگاه سوم قرار گرفت، تیم فوتسال شهرداری 
ساوه با هفت امتیاز چهارم شد، گیتی پسند اصفهان تیم میزبان این مرحله در میان 
تعجب با ۶ امتیاز رتبه پنجم را به خود اختصاص داد و فوتسالیست های تیم رسالت 

اردکان بدون امتیاز در انتهای جدول گروه قرار گرفتند.
فردوس قم با ۱۳ گل زده در پنج مسابقه عنوان بهترین خط حمله این گروه را به 
خود اختصاص داد و با هشت گل خورده در کنار فولاد هرمزگان دارای بهترین خط 
دفاع این مرحله بود، تیمی که با هدایت مهدی کاکایی یکی از مربیان جوان و سازنده 
قم موفقیت در این مرحله را کسب کرد و حالا مدعی قهرمانی مسابقات لیگ برتر 

نوجوانان ایران در سال ۱۳۹۹ است.

ناصر محمدخانی:

 پرسپولیس با ترابی برای حریفان 
ترسناک تر می شود

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس، گفت: سرخ پوشان پایتخت با آمدن »مهدی 
ترابی« نسبت به گذشته تیم ترسناک تر و قدرتمندتری می شوند. 

ناصر محمدخانی در مورد بازی پرسپولیس و مس رفسنجان، اظهار داشت: مس 
در این چند هفته تیم خوبی بوده و نباید این تیم را دست کم گرفت. پرسپولیس برای 

ماندن در کورس قهرمانی و رسیدن به صدرجدول به پیروزی در این بازی نیاز دارد.
وی ادامه داد: دست کم گرفتن مس یعنی خودکشی. پرسپولیس باید مثل بازی 
های مهم دیگر به این بازی نگاه کند. درست است که مس از لیگ یک آمده اما حریف 
سرسختی است. پیشکسوت پرسپولیس درباره بازگشت مهدی ترابی به این تیم گفت: 
پرسپولیس تیم خوبی بود که حالا با آمدن ترابی ترسناک تر هم می شود. ترابی قبلا 
نشان داده چه بازیکن تاثیرگذار و بزرگی است. با آمدن او و عیسی آل کثیر شرایط خط 
حمله پرسپولیس خیلی بهتر می شود. محمدخانی در خصوص چند بازی پایانی 
پرسپولیس تا نیم فصل تاکید کرد: تمام بازی ها مهم است اما به نظرم بازی با گل گهر 
خیلی سخت و سرنوشت ساز است. هرچند بازی با مس و پیکان هم دشواری های 
خودش را دارد. وی افزود: اگر پرسپولیس از این سه بازی، بتواند ۷ یا ۹ امتیاز  کسب 
کند شانس اول قهرمانی این فصل است. این ۳ بازی آخر نیم فصل خیلی مهم است و 

امیدوارم با بهترین نتیجه برای پرسپولیس تمام شود.

تغییر تیم در اوکراین؛

 زاهدی به زوریا پیوست
مهاجم اسبق پرسپولیس و آقای گل فعلی لیگ اوکراین به صورت رسمی به تیم زوریا 
این کشور پیوست.  شهاب زاهدی مهاجم ۲۵ ساله ۲ فصل اخیر تیم فوتبال المپیک 
دونسک با قراردادی به مدت ۴ سال به صورت رسمی به تیم زوریا اوکراین پیوست تا 
نیم فصل دوم هم تیمی اللهیار صیادمنش دیگر مهاجم ایرانی در این تیم شود. شهاب 
زاهدی که فصل گذشته به تیم المپیک دونکس پیوسته بود، توانست عملکرد خوبی از 
خود به نمایش بگذارد. او در ۱۱ بازی که در این فصل برای تیمش به میدان رفت ۸ گل 
به ثمر رساند و اکنون همراه ویکتور سیگانکوف از تیم دیناموکی اف به صورت مشترک 
در صدرجدول لیگ گلزنان این کشور قرار بگیرد. زوریا این فصل اللهیار صیادمنش 
را هم در ترکیب خود دارد. این مهاجم نیز از تیم فنرباغچه ترکیه قرض گرفته شده 
است. این تیم که فصل گذشته نماینده اوکراین در لیگ اروپا بود، هم اکنون در حال 
حاضر ۲۰ امتیازی و تیم چهارم جدول لیگ برتر اوکراین است و فاصله ۱۰ امتیازی با 
دیناموکی اف صدرنشین دارد. زاهدی در چند سال اخیر همواره یکی از گزینه های 
حضور در خط حمله پرسپولیس بود اما با توجه به این قرارداد بازگشت او همچنان دور 

از ذهن به نظر می رسد.

به مدت چهار سال؛

»حمید شعبانی« سکاندار هیأت سوارکاری 
استان قم شد

»حمید شعبانی« در مجمع انتخاباتی هیأت سوارکاری با کسب ۷ رای از ۱۳ رای 
اعضای مجمع، به مدت چهار سال سکان هیات سوارکاری استان را بر عهده گرفت.

مجمع انتخاباتی ریاست هیأت سوار کاری استان قم صبح یکشنبه با حضور مدیرکل 
ورزش و جوانان استان، رئیس فدراسیون سوارکاری و دیگر اعضای مجمع، در سالن 
اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان برگزار شد و در پایان »حمید شعبانی« با کسب ۷ 
رأی از ۱۳ رأی اعضای مجمع، به مدت ۴ سال به عنوان رئیس هیأت سوارکاری استان 
قم انتخاب شد. »سید مهدی طباطبایی« که در ۴ سال گذشته مسئولیت ریاست این 
هیأت را بر عهده داشت نیز به عنوان دیگر نامزد احراز ریاست، در این مجمع انتخاباتی 

۶ رأی را از آن خود کرد.

باشگاه استقلال اعلام کرد

مطالبات »شیخ دیاباته« پرداخت شد
وی  به  روز)دوشنبه(  دیاباته«  »شیخ  مطالبات  استقلال،  باشگاه  اعلام  براساس 
پرداخت شد.   شیخ دیاباته مهاجم اهل مالی استقلال ظهر دیروز  در محل باشگاه 
استقلال حاضر شد و با احمد مددی مدیرعامل این باشگاه دیدار و گفت وگو کرد. در 
این جلسه مطالبات دیاباته به او پرداخت شد. دیاباته در این جلسه خطاب به مدیرعامل 
استقلال گفت که به دلیل مصدومیت 
نتوانسته در فصل جاری برای استقلال 
زیاد مثمر ثمر باشد ولی امیدوار است 
که در نیم فصل دوم و بازی های لیگ 
تیم  به  بیشتر  بتواند  آسیا  قهرمانان 
به  استقلال  نهایت  در  و  کند  کمک 
قهرمانی دست پیدا کند. شیخ دیاباته 
دلیل  به  استقلال  اخیر  بازی  دو  در 
مصدومیت شرایط حضور در میدان را 
پیدا نکرد. استقلال در هفته پانزدهم 
لیگ برتر شنبه هفته آتی در اصفهان به 

مصاف سپاهان خواهد رفت.

مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال گفت: بعضی ها هنوز به نیمکت استقلال چشم 
دارند و برای همین یکسری حاشیه برای تیم صدرنشین ایجاد می کنند تا از آب گل 

آلود ماهی بگیرند.
اظهار  استقلال  برای  آمده  پیش  حاشیه های  خصوص  در  اولیایی  کاظم  سید 
داشت: باشگاه یک موجود زنده است که عده زیادی عشق و علاقه شان به دنبال 
آن است و این موجود باید تر و خشک شده و به آن رسیدگی شود و هر عضوی از 
آن هم باید وظایفش را درست انجام دهد. در شرایط عادی حاکمیت در باشگاه با 
اساسنامه است و در اساسنامه اختیارات و وظایف اعضای هیات مدیره و مدیرعامل 

تعیین شده است.
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال بیان داشت: زمان انتخاب مدیرعامل، بعضی 
از اعضای هیات مدیره با مدیرعاملی مددی موافق نبودند و به هر دلیلی وقتی قرار 
شد ایشان مدیرعامل شود، از او یک مدیر بی اختیار ساختند و اختیارات مدیرعامل 
را از وی گرفتند. برای همین باشگاه نیاز به یک مرجع برای حل اختلاف دارد، چرا 

که مددی اختیاراتی ندارد و هیات مدیره نیز او را قبول ندارد.
وی اضافه کرد: افرادی هم در هیات مدیره هستند که شان نزول شان در این پست 
برطرف کردن نیازهای مالی باشگاه است و غیر از این تخصصی دیگری ندارند و 
اگر به جز آن بود، جایی در هیات مدیره نداشتند. این افراد خودشان هم مسئولیت 

ایجاد درآمد برای باشگاه را پذیرفته اند و حالا باید به این مسئولیتی که بر عهده 
گرفتند پایبند باشند. بعضاً این آقایان فقط زمانی رویت می شوند و پاسخگو هستند 

که دوربین و میکروفن باشد و در غیر از این صورت، پاسخگو نیستند.
اولیایی خاطرنشان ساخت: وقتی مدیری از این دست در باشگاه باشد و بازیکن 
بداند مدیر اختیاری ندارد و این همه ناهماهنگی بین هیات مدیره و مدیرعامل وجود 
دارد، ناراحت و عصبی می شود و برخی از هنجارها را می شکند که این کاملًا طبیعی 

است.
برای  فرصت  بهترین  که  سالی  در  متاسفانه  کرد:  تاکید  فوتبال  کارشناس 
وصول مطالبات هواداری که همان قهرمانی باشد ایجاد شده، این مسائل و این 
ناهماهنگی ها دست به دست هم داده تا تیم وارد حاشیه های تازه ای شود تا باز هم 
نگرانی بابت از دست رفتن قهرمانی ایجاد شود. در حال حاضر استقلال صدر جدول 
است و به جای آنکه از گلوی هوادار آب خوش پایین برود، نگران تر از همیشه در 
حالی نظاره گر قضایا شده که کاری از دستش بر نمی آید و این هم موجب عاصی 

شدن هوادار می شود.
مدیر پیشین آبی پوشان گفت: متاسفانه بعضی ها هم هستند که هنوز به نیمکت 
استقلال چشم دارند و زیرزیرکی دست به شیطنت و جو سازی علیه فضای فنی تیم 
می زنند تا با گل آلود کردن آب، ماهی گیری کنند. این شیطنت ها فضا را برای فکری 

و تیم فنی اش تنگ می کند.
وی افزود: من نمی گویم به محمود فکری هیچ نقدی وارد نیست و او بدون اشتباه 
است، اما حرفم این است که سرمربی را بازی به بازی ارزیابی نمی کنند. بلکه حداقل 
زمان ممکن برای ارزیابی یک سرمربی، یک فصل است و اگر قرار باشد فکری مورد 
ارزیابی قرار گیرد باید حداقل تا پایان فصل صبر کرد. این بی انصافی است که در 
پایان هر بازی و با هر نتیجه ای، عرصه بر فکری تنگ می شود تا تمرکز او گرفته شود.
اولیایی در خصوص نامه باشگاه استقلال به کمیته اخلاق بیان داشت: اگر تخلفی 
صورت گرفته باشد، از سوی افرادی است که این قرار داد را تایید و امضا کرده اند. 
عقد قرارداد با یک فوتبالیست دو طرف دارد که طرف اول فوتبالیست و طرف دوم 
باشگاه است. طرف اول که مشخص است و تنها یک نفر به عنوان فوتبالیست قرار 
دارد و طبیعی است که بالاترین درخواست مالی را داشته باشد و این حق اوست. اما 
طرف دوم باشگاهی قرار دارد که دارای یک مجموعه مدیریتی متشکل از مجمع، 
هیات مدیره و مدیرعامل و جمعی از مشاوران است؛ که می توانند با این درخواست 
موافقت کرده و آن را امضا کرده، یا موافقت نکنند. در عقد قرارداد اگر تخلفی صورت 
او  نیست چون  فوتبالیست مقصر  بسته شده،  از عرف  قراردادی خارج  یا  گرفته 
پیشنهاد خودش را داده است و اعضای تیم مدیریت که این قرارداد را تایید کرده اند 

تقصیر دارند.

کاظم اولیایی:
بعضیها به نیمکت استقلال چشم دارند

رشته  ریاست  کرسی  آوردن  دست  به  برای  کاندیدا   ۱۰
المپیکی ورزش قم یعنی کشتی در مجمع انتخابات این 

هیات ورزشی با یکدیگر رقابت می کنند. 
برپایه این گزارش ، با پایان دوره چهار ساله ریاست محسن 
عنوان  به  وی  اکنون  قم  استان  کشتی  هیات  در  وزیری 
سرپرست این هیات فعالیت می کند تا مقدمات برگزاری 
مجمع انتخابات برای تعیین رئیس جدید فراهم شود، در 
حالی که رقابت کاندیداها برای به دست آوردن این پست 
بسیار جالب توجه است. بعد از مدت زمانی که امور مجامع 
قم  استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  ورزشی  هیات های 
برای ثبت نام از افراد واجد شرایط شرکت در انتخابات هیات 
کشتی قم در نظر گرفت، ۱۰ نفر کاندیدا شدند و به نظر 
می رسد رقابت نزدیک، جذاب و پرهیجانی برای به دست 

آوردن کرسی ریاست این هیات وجود داشته باشد.
نخستین کاندیداتوری علیایی

محمدهادی علیایی دارای مدرک تحصیلی فوق  لیسانس 
ارشد  کارشناسی  دانشجوی  و  اجتماعی  علوم  رشته 
روانشناسی ورزشی با سابقه ۱۵ ساله داوری در کشتی و 
بیش از یک دهه فعالیت در مسوولیت  اجرایی هیات کشتی 
یکی از کاندیداهای ریاست هیات کشتی استان قم است، 
کسی که هم اکنون در روابط عمومی اداره کل ورزش و 

جوانان نیز حضور دارد.

میرصالحی با سابقه و قهرمان آسیا
افشین میرصالحی برای علاقمندان به کشتی یک چهره  
شناخته شده و مطرح به شمار می رود، کسی که عنوان 
دوره  چندین  قهرمانی  و  آسیا  غرب  مسابقات  قهرمانی 
مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی کشور در رده های مختلف 
سنی را در کارنامه دارد و هم اکنون مربی کشتی فرنگی و 

کارمند اداره کل ورزش و جوانان استان قم است.
رئوفی فرد کشتی گیر دهه 6۰ و ۷۰

واجد  افراد  ثبت نام  زمان  مدت  در  نیز  رئوفی فرد  حسن 
شرایط ریاست هیات کشتی استان قم ثبت نام کرد، کسی 
محسوب  قم   ۱۳۷۰ و   ۱۳۶۰ دهه  کشتی گیران  از  که 
می شود و مربی کشتی در رشته فرنگی محسوب می شود، 
ضمن اینکه وی کارمند اداره کل آموزش و پرورش در بخش 

خلجستان است.
نعمتیان دارنده 2 برنز جهان

روح الله نعمتیان هم چهره های شناخته شده و نام آشنا 
رشته  دوست داران  ویژه  به  ورزش  به  علاقمندان  برای 
کشتی است، کسی که به عنوان یک قهرمان مطرح در 
رشته کشتی آزاد شناخته می شود و از جمله افتخارات وی 
می توان به کسب دو نشان برنز از مسابقات کشتی آلیش 
قهرمانی جهان اشاره کرد و از چهره های با استعداد این 

رشته است.

زرچینی چهره ای کمتر شناخته شده
از  کاندیدا  تعداد  این  بین  شاید  زرچینی  مصطفی 
همکار  که  کسی  باشد،  شده  شناخته  کمتر  چهره های 
باید  و  است  پرورش  و  آموزش  اداره  در  رئوفی فرد  حسن 
منتظر ماند و دید که آیا تا روز انتخابات همچنان به عنوان 
به نفع  یا  کاندیدای ریاست هیات کشتی ادامه می دهد 

فردی دیگر از میدان رقابت خارج می شود؟
از کبدی تا کشتی با مسلم رشیدی

استان  کشتی  هیات  ریاست  برای  نیز  رشیدی  مسلم 
قم کاندیدا شده است، کسی که سابقه فعالیت در رشته 
کشتی در دهه ۱۳۶۰ دارد و در رشته کشتی آزاد فعالیت 
کرده است، رشیدی هم اکنون رئیس هیات کبدی استان 
قم محسوب می شود و به واسطه خدمات ارزنده ای که در 
این رشته داشته، کبدی قم رونق ویژه ای پیدا کرده و اگر 
تا روز انتخابات کاندیدا باشد بعید نیست که علاقمندان به 
ورزش در مسوولیت رئیس هیات کشتی استان قم نیز شاهد 

حضور وی باشند.
از اسکیت تا کشتی با حسنی

محمد حسنی هم یک چهره آشنا در بین کاندیداهای 
ریاست هیات کشتی استان قم است، کسی که در گذشته 
مسوولیت ریسات هیات اسکیت استان قم را تجربه کرده، از 
مربیان این رشته ورزشی محسوب می شود و دارای مدرک 

و  است  دانشگاه  اساتید  از  و  تربیت بدنی  رشته  دکترای 
کارمند نیروی انتظامی به شمار می رود.

کریمی از دانشگاه صنعتی می آید
ریاست  آوردن کرسی  به دست  برای  محمد کریمی هم 
هیات کشتی استان قم کاندیدا شده است، وی نیز از مربیان 
این رشته و دارای مدرک دکترای رشته تربیت بدنی و علوم 
ورزشی، از اساتید دانشگاه و کارمند دانشگاه صنعتی قم 
است و باید منتظر رقابت وی با کاندیداهای مطرح دیگر بود.

علیزاده مربی سازنده و جوان کشتی قم
کشتی  هیات  ریاست  برای  هم  علیزاده پورنیا  مهدی 
استان قم کاندیدا شده است، کسی که برادر بزرگتر هادی 
علیزاده پورنیا دارنده دو نشان طلا و نقره کشتی فرنگی آسیا 
است و یکی از مربیان سازنده و موفق کشتی قم در کنار 
چهره سرشناس مربیگری این رشته یعنی روح الله میکائیلی 

محسوب می شود.
باقری مربی کشتی آزاد و معلم ورزش

کاندیدای مجمع  آخرین  گزارش  این  در  باقری  مهدی 
انتخابات هیات کشتی استان قم محسوب می شود، کسی 
که مربی رشته کشتی آزاد است و در اداره کل آموزش و 
پرورش نیز به عنوان معلم رشته تربیت بدنی فعالیت می کند، 
ضمن اینکه دارای مدرک فوق لیسانس رشته تربیت بدنی 

است.

چه کسی سکان هدایت کشتی  قم را برعهده خواهد گرفت ؛

رقابت 1۰ کاندیدا برای کرسی نشینی در کشتی قم

مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان با بیان اینکه نگران فولاد نیست و به کادر فنی و بازیکنان تیمش اعتماد کامل دارد، گفت: از 
جواد نکونام می خواهم مثل شیر به کارش ادامه بدهد. 

سعید آذری با اشاره به آخرین وضعیت تیم فولاد خوزستان و نتایج این تیم در لیگ برتر گفت: به هیچ عنوان نگران فولاد نیستم 
و اعتمادم به بازیکنان و کادر فنی صد درصد است. تیم ما فوتبال را خوب بازی می کند. خواسته های هواداران هم برایمان مهم 
است و این طور نیست که جلوی گوش خودمان را گرفته باشیم. هواداران تا اینجای فصل حمایت فوق العاده ای از ما داشته اند 
و موظف هستم از آنها هم تشکر کنم. وی ادامه داد: بعد از ۱۹ سال مدیریت در فوتبال تلاش کرده ام تصمیم احساسی نگیرم 
و یاد گرفته ام صبر کنم. باید توجه داشته باشیم لیگ امسال از هر سال دیگری سخت تر است و تیم ها به هم نزدیک هستند. 
همه تیم ها هم می خواهند اول شوند! انگار هیچ تیمی دنبال دوم شدن نیست. طبیعی است که ما هم دوست داشته باشیم اول 
شویم. مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان تاکید کرد: رزومه من حاکی است در تیم هایی که مدیریت کرده ام، موفقیت نسبی و 
خوبی داشته ام. با ذوب آهن سه بار قهرمان جام حذفی و سه بار نایب قهرمان لیگ شدم. ۶ بار هم سهمیه لیگ قهرمانان آسیا 
کسب کردم. هیچکدام از این کارها آسان نبود و می توان گفت با صبر به دست آمد. در خوزستان مردم فوتبال هجومی دوست 
دارند. ما تمایلات و نظرات مردم را می شنویم ولی فاصله تیم ها نسبت به هم در جدول بسیار کم است. سال گذشته این موقع 

بعضی از تیم ها خودشان را جدا کرده بودند و فاصله زیادی وجود داشت اما الان این طور نیست.
آذری با حمایت از کادر فنی و سرمربی فولاد یادآور شد: از جواد )نکونام( می خواهم با تمرکز کارش را انجام بدهد. مدیری که 
اینجاست مدیری نیست که به سادگی سر خم کند. حاضر نیستم اصول حرفه ای را فدای احساسات کنم. علاوه بر این مدیران 
قدرتمندی در مجموعه و کارخانه فولاد خوزستان هستند. آقای قلعه نویی که خودش فوتبالی است و چالش های فوتبال را 

می شناسد.

سرمربی تیم ملی فوتسال در خصوص احتمال برگزاری دیدار تدارکاتی با برزیل گفت: به نظر من این دیدار منتفی می شود زیرا 
برزیلی ها یکی دو بار هماهنگی و نامه نگاری این دیدار را انجام داده بودند اما این بازی در نهایت برگزار نشد. 

»سید محمد ناظم الشریعه« روز دوشنبه در گفت و گویی رادیویی، اظهار داشت: با توجه به وضعیت شیوع کرونا سال خلوتی را 
سپری کردیم.  هفته قبل در کمیته فوتسال جلسه ای داشتیم و برنامه ریزی صورت گرفت. با توجه به اینکه مسابقات جام ملت های 

آسیا لغو شده است، سعی کردیم برنامه مناسبی برای جام جهانی در نظر بگیریم.  
وی افزود: قرار شد با سازمان لیگ همکاری خوبی داشته باشیم تا  از فیفادی فروردین ماه استفاده کنیم و برای ۶ ماه ابتدایی 
سال جدید به آمادگی مطلوب برسیم.  در حال حاضر به دلیل اینکه یک فیفادی بیشتر نداریم به دنبال برگزاری دیدارهای دوستانه 

مختلف هستیم تا برای جام جهانی لیتوانی آماده شویم.   
سرمربی تیم ملی فوتسال در خصوص شرایط لیگ برتر تصریح کرد: به نظر من وضعیت امسال مانند سال های گذشته و آنچه که 
می خواستیم نیست.  لیگ بعد از نزدیک یکسال شروع شد و بازیکنان استراحت طولانی داشتند و از سویی دیگر لیگ با دو گروه 
برگزار شد. فشردگی لیگ نیز یکی دیگر از دلایل افت تیم ها است. همه این موضوعات باعث پایین آمدن کیفیت لیگ می شود.  

البته امیدواریم شرایط لیگ در مرحله بعدی بهتر شود چرا که بازیکنان جوان در لیگ باید خود را نشان دهند.  
ناظم الشریعه ادامه در مورد شرایط تیم ملی فوتسال،  عنوان کرد: یکی از دلایل موفقیت ما در جام جهانی ۲۰۱۶، برگزاری 
دیدارهای تدارکاتی با کیفیت بود اما متاسفانه در حال حاضر حتی شرایط تمرینی مناسبی هم نداریم. امیدوارم با برنامه ریزی 
مناسب و حمایت فدراسیون فوتبال بتوانیم در جام جهانی نتایج خوبی بدست آوریم. وی در خصوص احتمال دیدار تدارکاتی 
ایران با برزیل، اظهار داشت: به نظر من این دیدار منتفی می شود زیرا برزیلی ها یکی دو بار هماهنگی و نامه نگاری این دیدار را 
انجام داده بودند اما این بازی در نهایت برگزار نشد. البته در این خصوص شرایط بهداشتی و کرونایی بسیار مهم و تاثیرگذار است.  

سعید آذری:

نکونام مثل شیر ادامه می دهد
سرمربی تیم ملی فوتسال: 

دیدار دوستانه با برزیل منتفی می شود



7 سه شنبه -بیست ویکم بهمن ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5214
سیاسی

سفر رییس مجلس شورای اسلامی به روسیه، تحت تاثیر اما 
این کشور قرار گرفت؛  با رییس جمهوری  اگرهای دیدار وی  و 
حاشیه  به  راستای  در  را  شائبه ها  این  ایجاد  قالیباف  مشاوران 
راندن اهمیت سفر دانستند؛ منتقدان اما عملکرد رییس مجلس 
و مشاورانش را عامل اصلی ایجاد حاشیه های این روزها ارزیابی 

می کنند. 
»محمدباقر قالیباف« رییس مجلس شورای اسلامی صبح روز 
رییس  والودین«  »ویچیسلاو  به دعوت  ماه،  بهمن  یکشنبه ۱۹ 
دومای دولتی روسیه، به همراه چند تن از نمایندگان دیگر مجلس، 
عازم مسکو شد. سفری که گرچه به منظور تعمیق روابط ایران و 
روسیه انجام می شود اما بر اساس شواهد و آنطور که گفته شده، 
وی حامل پیامی برای رییس جمهوری روسیه هم است. این سفر 
از زمان انجام آن تا دیدار رییس مجلس با »ولادیمیر پوتین« رییس 

جمهوری این کشور اما با حاشیه هایی هم همراه بود.
با رییس  و دیدار وی  به سفر رییس مجلس  خبرهای مربوط 
کانال های  و  مجازی  شبکه های  در  هفته ها  روسیه،  جمهوری 
خبری منتشر شده و مورد تحلیل قرار می گرفت. گروهی این سفر و 
دیدار را انتخاباتی و گروه دیگر راهبردی می دانستند. مخالفت ها و 
حمایت ها از این سفر با اظهارنظر »مجتبی توانگر« نماینده مجلس 
که پیش از این از دیدار قالیباف و پوتین و تسلیم نامه رهبر انقلاب 

به وی خبر داده بود؛ با شدت بیشتری ادامه یافت و توانگر این بار 
از لغو این دیدار به دلیل عدم پذیرش پروتکل های مورد نظر کرملین 
از سوی رییس مجلس سخن گفت. موضوعی که به سرعت در 
فضای مجازی انعکاس یافت و واکنش های بسیاری در پی داشت. 
همزمان با فرود هواپیمای رییس مجلس در باند فرودگاه مسکو، 
شبکه های اجتماعی مملو از هشتگ نام رییس مجلس بود و هر 
یک از دو گروه منتقد و حامی وی درباره این سفر و اهمیت آن، 
دلایل عدم برگزاری دیدار دوجانبه و محتوای پیامی که رییس 
مجلس با خود به روسیه برده است، به بحث و تحلیل و گاهی مزاح 

و توهین پرداختند.
واکنش ها به لغو یک دیدار

»قالیباف، پروتکل های بهداشتی دیدار پوتین را نپذیرفت« انتشار 
این جمله در صفحه توییت مجتبی توانگر، نقطه آغاز انتقادات 
اظهارنظرهای  بود.  وی  از  حامیان  دفاع  و  قالیباف  از  مخالفان 
منتشر شده در فضای مجازی از سوی کاربران شناس و ناشناس 
حکایت از آن داشت که گزاره اشاره شده فوق از سوی کاربران 
پذیرفته نشده و نپذیرفتن پروتکل های بهداشتی از سوی قالیباف 
برای آن ها قابل باور نیست. با چنین رویکردی توییت های متنوعی 
که اغلب حاوی شوخی با این موضوع و کنایه درباره این سفر بود، 
نشر و بازنشر شد. این درحالی بود که حامیان رییس مجلس، 

مخالفان را متهم به تخریب وی و تلاش برای به حاشیه راندن 
اهمیت سفرش کردند.

»محمدسعید احدیان« مشاور رسانه ای رییس مجلس همزمان 
با اوج گیری این انتقادات در توییتی نوشت: »تا دیروز می گفتند 
چرا قالیباف حاضر شده است پروتکل های روسیه را قبول کند؛ 
حالا که به دلیل زمان بندی پذیرفته نشد، بازی جدید شروع کردند 
تخریب گران می خواهند این نکته که رهبرانقلاب تاکید داشتند 
دراین مقطع مهم، پیام  تاریخی خود را فقط ازطریق آقای قالیباف 
منتقل کنند، به حاشیه ببرند.« »مهدی محمدی« مشاور امور 
راهبردی رییس مجلس هم در رشته توییت دیگری درباره این سفر 
توضیحاتی داد و تاکید کرد: »طبیعی است کسانی که با همه توان 
پیگیری کردند تا این سفر منتفی شود، یا پیامی داده نشود، یا پیام 
را فردی به جز آقای قالیباف منتقل کند و اکنون هم مانده اند که 
ماجرا چیست و چرا هر چه زدند به در بسته خوردند، عصبی و 
پریشان باشند اما این حاشیه ها به این ماموریت تاریخی لطمه ای 
نمی زند.« توانگر هم در ادامه توییت های حمایتی خود از قالیباف 
نوشت: »همان هایی که هرچه تلاش کردند و به در و دیوار زدند 
حتی از محتوای پیام مهمی که رئیس مجلس به روسیه می برد هم 
نتوانستند مطلع شوند، متاسفانه نیروهای خود را بسیج کرده اند 
تا این سفر تاریخی را به نحوی دروغین روایت کنند. فصل جدید 

سیاست خارجی برای حل مشکلات اقتصادی آغاز شده است.«
حامیان قالیباف اما توضیح ندادند که منظور از تخریب گران، 
زنندگان چه  و درودیوار  این سفر  برای منتفی کردن  تلاشگران 
کسانی هستند اما به بسیار کوشیدند تا سفر رییس مجلس به 
روسیه و دیدار وی با رییس دومای این کشور را استراتژیک تحلیل 
کنند. این تلاش ها از سوی دیگر طیف های اصولگرا هم مورد 

انتقادهای تند قرار گرفت.
و  مجلس  رییس  روزهای  این  منتقدان  تنها  اما  اصولگرایان 
رویدادهای دو روز گذشته نبودند؛ بسیاری از چهره های سیاسی و 
رسانه ای هم در این زمینه به اظهارنظر پرداختند. »عباس عبدی« 
فعال سیاسی و رسانه ای هم از مشاوران رییس مجلس انتقاد کرد. 
»سید عطاءالله مهاجرانی«، وزیر ارشاد دولت اصلاحات هم در 
توییتی نوشت: »وقتی دیپلمات های شناخته شده ای مثل دکتر 
خرازی و دکتر ولایتی به عنوان مشاوران ارشد یا عالی با آیت الله 

خامنه ای همکاری دارند و زبان دیپلماسی و تعامل را می دانند. 
چه ضرورتی دارد که پیام را رئیس محترم مجلس که در دیپلماسی 

سابقه و سررشته ای ندارد، ببرد و در ماموریت ناتوان بماند؟«
»حسین مرعشی« سخنگوی حزب کارگزاران هم با تاکید بر 
اینکه اگر رییس جمهوری روسیه وقت ملاقاتی تنظیم نکرده، 
رییس مجلس نباید اعتبار مجلس ایران را کم می کرد؛ تصریح کرده 
است: »اطمینان دارم که آقای قالیباف حامل پیام مقام معظم 
رهبری به آقای پوتین، رئیس جمهور روسیه نبوده است چراکه 
اگر حامل پیام مقام معظم رهبری به پوتین بود یقینا آقای پوتین 
ملاقات می کرد.« منتقدان سفر رییس مجلس آن را انتخاباتی 
تحلیل کرده و انجام نشدن دیدار رسمی میان رییس مجلس و 
رییس جمهوری روسیه را نوعی تخفیف شان ایران در جایگاه بین 
المللی ارزیابی می کنند. برخی خبرهای منتشر شده در شماری از 
کانال ها هم مدعی هستند نامه رهبر انقلاب با اصرار رییس مجلس 
به وی تحویل داده شده و پوتین هم این دیدار را به دلیل شائبه 
انتخاباتی بودن آن نپذیرفته است. محتوا نامه ای که قالیباف به 
روسیه برده است نیز از محورهای مهم مباحث طی روزهای گذشته 
بود؛ محتوایی که تاکنون کسی درباره جزییات آن سخن نگفته 
است اما رییس مجلس هنگام عزیمت به مسکو آن را در راستای 
تعمیق روابط ایران و روسیه دانست. »محمد حسین فرهنگی« 
این زمینه گفته است: »از  سخنگوی هیات رییسه مجلس در 
جزییات نامه اطلاعی ندارم و شاید هم درست نباشد که مفاد نامه 
منتشر شود. اما در مجلس دیپلماسی پارلمانی پیگیری می شود 
و بخشی از آن توسط رییس مجلس که سخنگوی کل مجلس 
شورای اسلامی است انجام می شود و این سفر هم در این راستا 
صورت می گیرد.« روزهای آینده و پاسخ احتمالی دولت روسیه به 
نامه ای که قالیباف حامل آن بوده میزان اهمیت و نتایج این سفر 
را مشخص خواهد کرد. قدر مسلم آن است که نحوه برنامه ریزی و 
انتشار خبر دیداری که هنوز قطعی نشده است؛ اقدامی حرفه ای 
و متناسب با جایگاه رییس مجلس جمهوری اسلامی نبوده و 
شاید به همین دلیل است که منتقدان این نوع رفتارها را انتخاباتی 
ارزیابی می کنند. رفتارهایی که نتیجه آن محدود به شخص یا گروه 
خاص نبوده و با منافع ملی و جایگاه بین المللی جمهوری اسلامی 

گره خورده است.

روزهای آینده نتایج سفررییس مجلس به روسیه مشخص  خواهد شد؛

شائبه های یک دیدار، حاشیه های یک سفر

چه کسی می تواند برای بازگشت به برجام شرط بگذارد؟ 
حرف قطعی ایران درباره برجام و رفع تحریم ها

مقامات  دولت جدیدآمریکا در روزهای اخیر بدون توجه به عهدشکنی دولت مبتوع 
خود، خواستار اقدام ایران برای بازگشت به تهدات خود شده بودند. امروز رهبر 
انقلاب تاکید کردند که ابتدا باید آمریکا تحریم ها را رفع کند و بعد از راستی آزمایی این 

اقدامات، تهران درباره تعهدات خود تصمیم گیری خواهد کرد. 
خبرگزاری بلومبرگ در روزهای اخیر در خبری مدعی شده جو بایدن رییس جمهور 
آمریکا قصد دارد برخی فشارها بر ایران را بردارد تا راه برای احیای توافق هسته ای 
یا برجام هموار شود اما از سوی دیگر قصد ندارد تحریم های اصلی مانند تحریم در 
حوزه نفت را بردارد. این تحریم ها را ترامپ در چارچوب سیاست فشار حداکثری علیه 

تهران اعمال کرده بود.
به نوشته این خبرگزاری، گزینه های بایدن حمایت از وام صندوق بین المللی پول به 
ایران و گشایش تحریم هایی است که مانع رسیدن کمک بین المللی به ایران در زمینه 
همه گیری بیماری کرونا است. بر اساس این گزارش، دولت بایدن تلاش خواهد کرد 
با یک فرمان اجرایی سریع، دوباره آمریکا را به برجام بازگرداند اما لغو تحریم های نفتی 

ایران فعلًا گزینه موردنظر بایدن نیست.
خبری که بلومبرگ منتشر کرده اظهارنظر رسمی و عملی از سوی مقامات آمریکا 
تلقی نمی شود ولی احتمالا می تواند بخشی از دیپلماسی آمریکا به منظور ارزیابی 

شرایط و موضع کشورها بویژه ایران باشد.
فراتر از سطح رسانه ای اتفاقی که افتاده این بوده که جوبایدن رییس جمهور 
آمریکا در سخنرانی در وزارت امور خارجه به تشریح مواضع و دیدگاه های خود درباره 
سیاست خارجی آمریکا پرداخت. در این سخنرانی تقریبا  بحث و خبری از ایران و 
برجام مطرح نشد و همین امر دستمایه تحلیل ها و گمانه زنی های تحلیلگران درباره 
برجام شد. البته در روزهای اخیر حجم اخبار منتشر شده درباره برجام افزایش یافته 
است اما جدی ترین بحث درباره توافق هسته ای از سوی آمریکایی ها از سوی وزیر 

خارجه این کشور بیان شده است.
آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه جدید آمریکا چهارشنبه ۸ بهمن ماه )۲۷ ژانویه( 
در نخستین کنفرانس خبری خود گفت که ایالات متحده می خواهد به توافق اتمی 
با جمهوری اسلامی بازگردد، اما ایران باید قدم اول را بردارد. این دیپلمات آمریکایی 
افزود: بعد از آنکه ایران به این توافق بازگشت و تعهداتش را انجام داد، ایالات متحده 

برای حصول یک توافق طولانی تر و محکم تر تلاش خواهد کرد.
وی همچنین در گفت وگو با شبکه تلویزیونی ان بی سی اعلام کرد که تهران تنها 
چند هفته تا تولید مواد شکافت پذیر مورد نیاز برای ساخت سلاح اتمی فاصله دارد. 
بلینکن یادآورشد که بازگشت آمریکا به برجام، مستلزم همکاری ایران برای توافقی 

محکم تر و طولانی تر است که دربرگیرنده سایر مسائل هم باشد.
 در روزهای اخیر رییس جمهوری و وزیر امور خارجه و سخنگوی وزارت امور خارجه 
موضع ایران در قبال بازگشت آمریکا به برجام را تشریح کرده بودند. با این حال 
امروز رهبر معظم انقلاب موضع قطعی ایران در قبال بازگشت آمریکا به برجام و رفع 

تحریم ها را بیان کردند.
 ایشان امروز در دیدار جمعی از فرماندهان نیروی هوایی ارتش که به مناسبت روز 
نیروی هوایی برگزار شد، فرمودند: »درباره قضیه  تحریم ها اولا در جمهوری اسلامی 
کسی گوشش بدهکار مهمل گویان بدون استحقاق -چه در اروپا چه در آمریکا- 
نیست. ثانیا اگر بخواهیم منطقی صحبت کنیم آمریکا و سه کشور اروپایی که همه 
تعهدات برجام را زیرپا گذاشته اند حق ندارند شرط و شروط بگذارند. آنها به هیچکدام 

از تعهدات برجامی شان عمل نکرده اند.«
حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: »طرفی که حق دارد شرط معین کند، 
ایران است. چون جمهوری اسلامی به همه تعهدات عمل کرد. ما حق داریم برای 
ادامه برجام شرط بگذاریم و این شرط را گذاشتیم و گفتیم و هیچ کس هم از آن 
عدول نخواهد کرد. اگر می خواهند ایران به تعهدات برجامی برگردد، آمریکا بایستی 
تحریم ها را کلا در عمل لغو کند و ما بعد راستی آزمایی کنیم و ببینیم که درست 
تحریم ها لغو شده، آن وقت به تعهدات برجامی برمی گردیم. این سیاست قطعی 
جمهوری اسلامی است و مورد اتفاق مسئولان کشور هم هست و از این سیاست 

برنخواهیم گشت.«
 با موضع گیری قاطع رهبر معظم انقلاب درباره رفع تحریم ها به نظر می رسد 
مقامات  آمریکا و اروپا پاسخ پیام ها و اظهارات روزهای اخیر خود را دریافت کرده اند. 
ایشان امروز راه طرح هرگونه زیاده خواهی را بستند. بدین ترتیب به نظر می رسد اگر 
مقامات  آمریکا آن طور که گفته اند، قصد واراده جدی برای بازگشت به آمریکا دارند 
باید تعهدات بر زمین مانده خود را نه بر روی کاغذ بلکه به صورت عملی و عینی 
اجرایی کنند. واقعیت این است که در سال های اخیر آمریکا و شرکای اروپایی برجام 
از حسن نیت ایران سوء استفاده کردند و بعد از اینکه ایران به تعهدات فنی و هسته ای 
خود عمل کردند از تعهدات خود شانه خالی کردند همین امر باعث شد تهران در پنج 

گام تعهدات هسته ای خود را کاهش دهد.
هر چند جمهوری اسلامی ایران در مواقع  و مواضع مختلف اعلام کرد که ایران 
آماده است در صورت بازگشت آمریکا و شرکای برجام به تعهداتشان از این کاهش 
تعهدات عقب نشینی کند با این حال در این زمینه گام جدی و موثری برداشته 
نشده است. طی هفته های اخیر مجلس شورای اسلامی اقدام راهبردی برای رفع 
تحریم ها را تصویب کرد که این مصوبه با تایید شورای نگهبان تبدیل به قانون شده 
و دولت هم آیین نامه اجرایی آن را ابلاغ و شروع مجدد غنی سازی ۲۰ درصدی در 
جهت اجرای این قانون گام برداشت. موعد مفادی از این قانون هم در اوایل اسفند 
ماه فرا می رسد و ارکان مختلف قدرت در تهران در دفاع و صیانت از حقوق ملت ایران 

مصمم هستند.
حالا به نظر می رسد اگر واقعا دولت  آمریکا و شرکای برجام به دنبال اجرای احیای 
برجام هستند باید به تعهدات خود در همین برجام عمل کنند. اگر بنا باشد آنها از 
نواقص برجام سخن گفته و با طرح برخی مسائل به دنبال برطرف کردن این نواقص 
باشند از دید تهران هم برجام توافقی کامل نبوده و مهمترین نقص آن این بوده که در 
این مدت شرکای برجام  عملا به تعهدات خود عمل نکردند و اگر بنای جدی بر حفظ 

برجام وجود داشته باشد باید فکری به حال این نقیصه بزرگ شود.

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر اینکه در مورد برجام مذاکره 
مجدد نمی کنیم، گفت: برجام با توجه به عدم موافقت جمهوری اسلامی ایران در 
مورد سایر موضوعات نهایی شده و مذاکره مجددی در این ارتباط نخواهیم داشت. 
محمد جواد ظریف یکشنبه شب که در برنامه گفت و گوی ویژه تلویزیونی شرکت 

کرده بود، افزود: ایران در برجام هست و علاقه مندیم که آمریکا نیز به آن باز گردد.
وی گفت: طرفی که برجام را نقض کرده، از آن خارج شده و به تعهدات عمل 
نکرده آمریکا و اروپایی ها بوده اند و بنابر فرمایشات رهبر معظم انقلاب آن کسی که 

در موضوع برجام طلب کار است؛ ما هستیم.   
** برجام اضافه و کم نخواهد شد

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران افزود: به برجام چیزی اضافه و کم 
نخواهد شد. کل برجام مذاکره شده و اینطور نیست که راجع به مسائل دیگر مذاکره 
نشده باشد. ایران در برجام هست و آنکه باید به برجام بازگردد دولت ایالات متحده 
است. ما مراحل مختلفی که در ماده ۳۶ برجام معین شده را طی کرده ایم اما رژیم 
ترامپ بدون هیچ دلیل و بدون طی کردن این مراحل ماده ۳۶ برجام را نقض کرد.

آمریکا نه تنها برجام را نقض کرد بلکه کشورهای دیگر و اعضای اتحادیه اروپا را هم 
وادار کرد تا برجام را نقض کنند. این آمریکا بود که برجام را نقض کرد ایران حتی در 

زمان نقض برجام توسط ترامپ به مدت یکسال تعهدات خودش را اجرا کرد.
**اروپا به ما بدهکار است 

ظریف درباره ادعای غربی ها مبنی بر مطرح نشدن برخی موضوعات در جریان 
گفت و گوهای برجام گفت: بعضی از خواسته ها را در قطعنامه ۱۹۲۹ آوردند مثل 
محدودیت های موشکی اما بعضی از این مسائل را تبدیل کردند؛ مثلا تحریم را 
تبدیل به محدودیت تسلیحاتی کردند و ۵ سال تحریم را ادامه دادند. ما ۵ سال 
محدودیت داشتیم، چون چون حاضر نشدیم راجع به برخی موضوعات صحبت 
کنیم و هزینه آن را هم دادیم.اروپایی ها در واقع بدهکار مردم ما هستند. اروپایی ها 
نه تنها قدرتی در شرکت های خودشان ندارند بلکه این شرکت ها به آمریکا گوش 
می دهند... بروید مشکل خودتان را حل کنید. مساله اروپا این است که مثلا مکرون 
می گوید درباره چین نباید دنباله رو آمریکا باشیم و اروپا باید به دنبال حل مشکلات 

راهبردی خود باشد.
**بایدن وقت دارد اظهارات خود را اصلاح کند

ظریف تصریح کرد: امروز رهبر انقلاب موضع ایران را صریح مشخص کردند. حتما 
توپ برجام در زمین ما نیست. رهبری و ما گفتیم امریکا برجام را نقض کرده و ما در 
چهارچوب برجام پس از یک سال تعهدات خود را کاهش دادیم. بایدن باید درباره 
برجام تصمیم بگیرد. بایدن هنوز تصمیم نگرفته که می خواهد چه کار کند. انها باید 
تصمیم بگیرند سیاست ترامپ را ادامه می دهند یا سیاست جدید اتخاذ می کنند. 
دولت بایدن هنوز تصمیم نگرفته می خواهد چه کار کند و حرف های انها مبهم و بی 

معنا است و هنوز وقت دارند اظهارات خود را اصلاح کنند.
**سوال ظریف درباره تسلیحات آمریکا و اعراب

ظریف در پاسخ به ادعای سعودی ها برای حضور در مذاکرات جدید با ایران گفت: 
قرار نیست مذاکره جدیدی در باره برجام داشته باشیم که سعودی ها در آن باشند یا 
نباشند. وی این چالش را مطرح کرد که » آیا آمریکا آماده است که فروش تسلیحات 
خود را به منطقه ما که یک چهارم صادرات سلاح در جهان است، متوقف کند؟«  
ظریف تاکید کرد: در موضوع تسلیحات مدعی هستیم نه متهم...آمریکا است که 
سالانه صدها میلیارد دلار تسلیحات به منطقه صادر می کند. عربستان و امارات با 
جمعیت کم آیا حاضرند هزینه های تسلیحاتی خود را )به سطح منطقی( کاهش 
دهند؟ اگر عربستان بخواهد صحبت کند باید هزینه های تسلیحاتی خود را به 

کسری از میزان موجود کاهش دهد تا بتواند پای میز مذاکره بنشیند.

**راستی آزمایی نفتی ایران
ایران گفت:  نفت  با فروش  ارتباط  در  برجام  در  آمریکا  تعهدات  درباره  ظریف 
راستی آزمایی برای آمریکا ساده است، ما باید نفت بفروشیم و پولش بازگردد. باید 
نفت بفروشیم هر مقدار می خواهیم. برجام کاملا واضح است محدودیتی در فروش 

نفت بازگرداندن پول آن نداریم.
**بایدن وارث بدنامی است

وی با اشاره به معضلات داخلی آمریکا افزود: دولت بایدن وارث بدنامی است. سه 
شنبه قرار است ترامپ در سنا محاکمه شود اما به خاطر دعوای حزبی هم ممکن 
است به جایی نرسند و این ننگ باقی بماند. اختلاف بین ایالت های قرمز و آبی 
اساسی است راجع به جداشدن ایالت تگزاس صحبت می کنند. این یک فاجعه 
در داخل است و نیز در خارج...اگر آمریکا حیثیتی هم داشت، ترامپ در خارج آن 

را نابود کرد. 
**اگر بخواهیم با عربستان مذاکره کنیم به فرانسه و غرب ربطی ندارد

ظریف درباره ادعای امانوئل مکرون برای مشارکت دادن عربستان سعودی در 
گفت و گو با ایران گفت: ما اگر در منطقه بخواهیم با عربستان مذاکره کنیم شما 

)فرانسه و غرب( جایی ندارید.
ظریف افزود: بند ۸ قطعنامه ۵۹۸ تصریح کرده که ۸ کشور منطقه خلیج فارس و 
دبیر کل سازمان ملل متحد بنشینند درباره امنیت منطقه صحبت کنند نه با فرانسه 
و آمریکا نه حتی شورای همکاری...چرخ را از نو اختراع نمی کنند و نباید برای 
خودشان دست به ابداع بزنند. چرا این ۸ تا پای میز )مصالحه و مذاکره( ننشستند؟ 
چون سعودی ها همیشه امید داشتند جنگ هایشان را از طریق دیگران انجام 

دهند. یک بار از طریق صدام حسین و اخیرا از طریق دونالد ترامپ... از اجلاس 
شورای همکاری خبر داریم که بعد از پیشنهاد امیر درگذشته کویت برای حل و فصل 
مشکلات با ایران، سران دو کشور از سران کنونی شورای همکاری خلیج فارس 
گفته بودند صبر کنید ترامپ بیاید ایران را سر عقل بیاورد؛ دیدند که ترامپ رفت 
و ایران ماند…حالا هم به نتانیاهو امید بسته اند. بدانید نتانیاهواز ترامپ و صدام 
بدتر است. روزی که بایدن انتخابات را برد، نتانیاهو عکس ترامپ را از توییتر خود 
برداشت. چطور توانستید به آدمی اعتماد کنید که خودش در داخل با پرونده های 

فساد دست به گریبان است و زندان خواهد رفت؟
**توصیه به سعودی ها و سایر همسایگان؛ دور یک میز بنشینیم بدون آقا 

بالاسر
ظریف توصیه کرد: به عربستان، امارات، بحرین و چهار کشور دیگر که در قطعنامه 
سازمان ملل آمده پیشنهاد می کنم بنشینیم دور یک میز و مسائل منطقه را خودمان 
حل کنیم. اگر دوستان قطری و کویتی بخواهند مساعی جمیله شان را پیش ببرند، 
ما مانعی نداریم. طرح صلح هرمز که در مجمع عمومی سازمان ملل متحد رئیس 
جمهور کشورمان ارائه دادند روی میز است. اگر امید دارید که »آقا بالاسر« بیاید، او 
وجود نخواهد داشت. ما آمادگی داریم بر اساس قطعنامه ۵۹۸ بنشینیم گفت و گو 
کنیم و دبیر کل سازمان ملل نیز اگر بخواهند می توانند شرکت کنند و در غیر این 

صورت، خود ۸ کشور باید بخواهند.
**آمریکا چگونه ضمانت می دهد نظیر ترامپ زیر میز نزند؟

ظریف درباره ملاحظات گفت و گوهای احتمالی بعدی گفت: یکی از چیزها قبل 
از برگشتن به برجام از سوی آمریکا این است که چگونه دوباره این تجربه تکرار نشود؟ 
چگونه کسی مانند ترامپ نیاید و توافق را به هم بزند؟ باید آمریکایی ها نشان دهند 
که تجربه ترامپ تکرار نشود و این، پیش شرط نیست، موضوع گفت و گو است . 
ظریف خاطرنشان کرد: خسارات ایران باید معلوم شود.. باید تضمین شود که تکرار 

نشود...اما گام اول، اجرای تعهدات است.
**حالا که فهمیدید، چک سفید امضای تجاوز سعودی به یمن را متوقف 

کنید
ظریف درباره درک جدید دولت آمریکا از بحران یمن گفت: محمد بن سلمان بعد 
از اینکه یمنی ها طرح صلح را ۶ سال پیش پذیرفتند گفت در عرض سه هفته یمن 
را شکست می دهد.۶ سال است یمن را به خاک و خون کشیدند و آتش بس روی 
میز تخریب شد. صرفا به خاطر خیالبافی محمد بن سلمان و خام شدن مقامات 
آمریکایی و ترامپ ۶ سال فاجعه را به مردم یمن تحمیل کردند. حالا که دولت بایدن 
فهمیده رویه دولت آمریکا غلط بود پس چک سفید امضای در اختیار سعودی را 
متوقف کنید. وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: سه هفته ۶ 
سال شد مثل ۱۱ سال سوریه...این تفکر محکوم به شکست است. نمی توانید در 
مدارس و فروشگاه ها و بیمارستان ها بمب بریزید و انتظار داشته باشید مردم یمن 

از خود دفاع نکنند. 
** توافق 2۵ ساله با چین بزودی نهایی می شود

ظریف درباره توافق ۲۵ ساله با چین به این نکته اشاره کرد که »کمربند چین، 
ایران را دور می زد« و گفت: با توافق ۲۵ ساله که انشاالله به زودی نهایی می شود 
ایران باید جزئی از کمربند مواصلاتی با مشارکت چین و سایر کشورها باشد. در 
ارتباطات مخابراتی، مواصلاتی و خطوط انرژی، ایران در حال نقش یابی مجدد 
در منطقه است و در آن، ایران نقش اساسی در تجارت و حمل و نقل دارد. ایران 
می تواند حلقه وصل تمام خطوط مواصلاتی روسیه، ترکیه، ارمنستان، آذربایجان 

و گرجستان باشد.

محمدجواد ظریف: 

برجام نهایی شده، مذاکره مجدد نمی کنیم 

معاون رییس جمهوری و رییس سازمان انرژی اتمی گفت: جو بایدن از ۴۲ سال فشار و تهدید دولت های قبلی آمریکا 
علیه ایران که کارساز نبوده و نتوانسته ملت ایران را تسلیم کند، باید درس بگیرد. 

دکتر علی اکبر صالحی بعدازظهر دوشنبه در آیین راه اندازی نمایشگاه دائمی دستاوردهای صنعت هسته ای در 
قزوین افزود: اگر آمریکا همچنان فکر می کند با فشار و تهدید می تواند ایران را تسلیم کند، بدا به حال آنان که هنوز 

ایران را نشناخته اند.
معاون رییس جمهوری گفت: برای آمریکا زشت است که پس از این همه سال هنوز نفهمیده که با فشار ، تهدید و 

تحریم نمی تواند ایران را تسلیم کند.
وی افزود: بایدن نیامده، از اینکه ایران غنی سازی را متوقف کرده سخن گفته که البته مقام معظم رهبری به این سخن 
پاسخ گفته اند و آمریکا باید بداند حرکت ایران به سمت دستیابی به انرژی صلح آمیز هسته ای توقف ناپذیر است و این 

حق قابل چشم پوشی نیست.
رییس سازمان انرژی اتمی گفت: آمریکا صدام، منافقان و داعش را در تقابل با ما قرار داد اما همگان سرنوشت آنها 

را دیدند.
وی با بیان اینکه محدودیت های آمریکا باعث ابتکار و خلاقیت ما در رفع نیازهای خود شده و جمهوری اسلامی را به 
کسب دانش و فناوری بیشتر تحریک کرده است،افزود: آنها می خواستند با تحریم غذا و دارو ملت ما را گرسنه و بیمار 

کنند اما اکنون در تولید محصولات غذایی و بسیاری از داروها خودکفا هستیم.

رییس سازمان انرژی اتمی گفت: انقلاب ما انفجار نور و رنگ و بوی الهی بود.
وی اظهار داشت: بستری که این انقلاب برای ما فراهم کرد خدامحوری و اساس آن اخلاق و ارزش ها بود.

دکتر صالحی گفت: با وجود فراز و نشیب ها و فشارها و تحریم ها این انقلاب همچنان با قوت و بالندگی به جلو پیش 
می رود. وی با بیان اینکه هشت سال دفاع مقدس را باید یک جنگ جهانی علیه کشور ما که تازه انقلاب شده بود یاد 

کرد ، گفت: گناه ما تنها فریاد زدن الله اکبر و استقلال و آزادیخواهی بود که استکبار آنرا برنمی تابید.
وی اظهار داشت: امام خمینی)ره( دین را که در کشور ما و جهان غبار و زنگار گرفته و مهجور شده بود احیا کرد که 

منحصر به ایران نبود بلکه به همه دنیا اختصاص داشت.
معاون رییس جمهوری گفت: انقلاب اسلامی فلسفه زندگی را به جهانیان عرضه و این سوال را مطرح کرده برای چه 

زندگی می کنیم؟
صالحی با بیان اینکه موضوع هسته ای بهانه دشمن است ، افزود: دشمنان با نظام اسلامی و حکومت ما مشکل دارند 

و قدرت هسته ای بهانه آنهاست.
وی ادامه داد: دشمن باور نمی کند که دنبال سلاح نیستیم اما باید بدانند همه آستانه های قدرت هسته ای را 

برخوردار هستیم و آنرا در چنگ خود داریم.
رییس سازمان انرژی اتمی گفت: با وجود همه تحریم ها دستاوردهای عظیمی داشته ایم.

وی ادامه داد: باید بپرسیم کدام کشور می توانست با جنگ جهانی تحمیلی هشت ساله و تحریم های فلج کننده و 

قطع درآمدهای نفتی خود را اداره کند؟
صالحی با بیان اینکه پس از انقلاب اسلامی ۳۸ هزار کیلومتر لوله کشی گاز در کشور اجرا شده است، گفت: علت 

اینکه دشمن نتوانست کمر ما را بواسطه تحریم خم کند دستاوردهای کسب شده پس از انقلاب اسلامی است.
صالحی اظهار داشت: پیشرفت های ما از درون جوشیده و کسی به ما یاد نداده که چگونه سانتریفیوژ و آب سنگین 

تولید کنیم و خودمان به آن دست یافته ایم و نگرانی دشمن همین است.
رییس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه در سال ۶۸ چند نمونه سانتریفیوژ وارد کشور شد، گفت: ۲۰ سال طول کشید 

تا از آنها استفاده کنیم اما اکنون به مرحله ای رسیده ایم که خودمان آنها را طراحی و می سازیم.
صالحی اظهار داشت: باید ببینیم کشور ما در چه شرایطی به پیشرفت های عظیم علمی و فناوری دست یافته است.
معاون رییس جمهوری با تاکید بر حرکت به سمت علم و فناوری، گفت: با وجود دستاوردهای فراوان پیشرفت های ما 

در این عرصه کافی نیست و حرکت رو به قله است اما هنوز تا رسیدن به قله راه داریم.
رییس سازمان انرژی اتمی گفت: باید قدر انقلاب را بدانیم و دستاوردهای آن را افزایش دهیم و آنها را برای مردم 
بازگو کنیم. وی با بیان اینکه باید در دل مردم امید ایجاد کنیم،افزود: باید نیمه پر لیوان را ببینیم و دستاوردهای خود 
را مورد توجه قرار دهیم.  صالحی خاطرنشان کرد: آینده جمهوری اسلامی ایران درخشان است چه دشمن بخواهد 
چه نخواهد، چرا که این وعده الهی به ماست.وی با بیان اینکه باید در عین داشتن اختلاف با یکدیگر با هم منسجم 

باشیم،افزود: اختلاف باعث حرکت به جلوست اما باید سنجیده و منطقی باشد.

رییس سازمان انرژی اتمی:

بایدن از ۴۲ سال فشار و تهدید بی نتیجه علیه ایران درس بگیرد 
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هرگاه خداوند برای خانواده ای خیر بخواهد آنان را 
در دین دانا می کند، کوچک ترها بزرگ ترهایشان را 

احترام می نمایند، مدارا در زندگی و میانه روی در خرج 
روزیشان می نماید و به عیوبشان آگاهشان می سازد تا 

آنها را برطرف کنند.

سه شنبه -بیست ویکم بهمن 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5214

نهج الفصاحه، ص ۱۸۱، ح

تولیت آستان مقدس کریمه اهلبیت )ع( گفت: کندی در محاسبات و تاخیر در 
بازرسی ها و نظارت ها عاملی برای سو استفاده مفسدان اقتصادی است.

آیت الله  سید محمد سعیدی پیش از ظهردیروز در دیدار رئیس دیوان محاسبات 
کشور با تاکید بر اینکه تاخیر و کند بودن بررسی محاسبات، بازرسی ها و نظارت ها 
زمینه سو استفاده عده ای کج اندیش مفسد را فراهم می کند گفت: اگر رسیدگی 
به محاسبات و بازرسی ها سریعتر شود تا حد زیادی جلوی سو استفاده مفسدان 
گرفته می شود. وی ادامه داد: مسئولان کشور و بویژه نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی باید همچون گذشته غیرتمندانه و با صلابت با برنامه ریزی  کاربردی در 
بخش های مختلف مشکل گشایی کنند و نگذارند برخی تنش ها و حواشی مانع 
خدمت به مردم و انجام فعالیت هایشان شود. امام جمعه قم افزود: تفاوت نظام 
جمهوری اسلامی ایران با دیگر حکومت های جهان این است که پشتوانه این 

نظام خدا و قرآن و اهلبیت عصمت و طهارت علیهم السلام هستند و این کشور و 
انقلاب را در مسیر روشن و امیدبخش هدایت می کنند. آیت الله سعیدی تصریح 
کرد: با اتکا به توان جوانان مومن، انقلابی و سخت کوش که دارای تفکر جهادی 
هستند، باید در مسیر خدمت به مردم و توسعه و آبادانی هرچه بیشتر کشور قدم 
برداشت و عزت آفرینی کرد. وی تصریح کرد: در راه خدمت به نظام و کشور باید 
از افکار ناامیدکننده ای که ناشی از بدقولی برخی مسئولان است دوری کرد. 
بذرپاش رئیس دیوان محاسبات کشور در ابتدای این دیدار  گزارشی از اقدامات و 
اولویت های خود در این دیوان ارائه کرد و با بیان اینکه ترک فعل مسئولان عامل 
ایجاد بخشی از مشکلات کشور است گفت: اولویت اصلی دیوان محاسبات کوتاه 
کردن زمان بررسی تفریغ های مالی هرساله است به نحوی که تفریغ بودجه به روز 

انجام شود نه در سال بعد تا جلوی بسیاری از انحرافات گرفته شود.

آیت الله سعیدی در دیداررئیس دیوان محاسبات کشور؛

کندی در محاسبات و بازرسی ها عامل سواستفاده مفسدان 

طرح:مهناز یزدانی

خیار در مسیر موز شدن!

وزارت بهداشت: »روغن سه کاره« وجود ندارد 
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: سازمان ملی 
استاندارد هیچگونه تاییدیه ای به »روغن مصرفی سه کاره« نداده و این عبارت که باعث القاء شبهه در 
کیفیت و مصرف برای مصرف کنندگان شده، به هیج وجه مورد تایید نیست.زهرا عبداللهی در پاسخ 
به پرسشی در خصوص روغن سه کاره هایلی، بیان کرد: کاربرد انواع روغن ها و چربی های خوراکی، 
عبارت است از پخت و پز، سالاد و سرخ کردن و برای انتخاب مناسب باید پروفایل یا ترکیبات هر روغن 
را بسته به نوع کاربرد آن در نظر گرفت.وی ادامه داد: برای روغن های خوراکی با کاربردهای مختلف، 
استانداردهای ملی جداگانه تدوین شده و اکنون استانداردی برای روغن خوراکی با سه کاربرد » پخت و 
پز، سالاد و سرخ کردنی« با عنوان روغن سه کاره وجود ندارد. برای روغن هایی که طبق استاندارد ملی 
کاربرد آنها برای پخت و پز و سالاد بوده، استفاده از عبارت هایی مانند سرخ کردن ملایم یا تفت دادن 

نیز ممنوع است.

عاقد 12۰ مورد کودک همسری دستگیر شد 
دادستان شهرستان نمین گفت: عاقد ۱۲۰ مورد کودک همسری در نمین دستگیر و روانه زندان 
شد.عظیم اکبری صبح دیروز در جمع خبرنگاران در شهرستان نمین اظهار داشت: عاقد ۱۲۰ مورد 
کودک همسری در نمین دستگیر و روانه زندان شد که با بررسی های انجام یافته متهمان شناسایی و 
دو دفترخانه پلمب شد.وی با اشاره به تشکیل پرونده در این ارتباط نیز گفت: شناسایی متهمان برای 
برخی به دلیل نداشتن سند و مدارک کافی مقدور نبود و تمامی متهمان شناسایی شده اهل آبی بیگلوی 
شهرستان نمین که با ضمانت اخذ شده عقد کرده بودند به جرم عقد کردن دختران زیرسن قانونی روانه 
زندان شدند. دادستان شهرستان نمین گفت: دادستان به عنوان مدعی العموم در راستای احقاق حقوق 
عامه و جلوگیری از ترویج این فرهنگ نادرست و اشتباه ورود پیدا کرده و جرم ۶ ماه تا ۳ سال برای متهمان 
در نظر گرفته شده که این اتهام مشمول خانواده های دختر و پسر می شود که در این امر دخیل بوده اند.

 آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت منتهی به ۲۰ بهمن ماه،  ۱۰ نفر با علایم ابتلا به 
ویروس کرونا در این استان بستری شدند. به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
قم،  محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت از مبتلایان به کووید ۱۹ در قم، افزود: در ۲۴ ساعت 
منتهی به بیستم بهمن ماه ۹۹، ۱۴ نفر با علایم ابتلا به ویروس کرونا پذیرش شدند.وی اضافه کرد: از 
این تعداد ۱۰ نفر بستری و چهار نفر ترخیص شدند.وی ادامه داد: از کل بیماران بستری در بیمارستان،  
۱۷ نفر ترخیص شده اند و در حال حاضر ۹۷ نفر در بیمارستان بستری هستند.به گفته قدیر،  هفت 
نفر از بیماران بستری بدحال هستند و در ۲۴ ساعت گذشته فوتی ناشی از ابتلا به کرونا در این استان 

گزارش نشده است.

رونمایی از یادمان و تابلو بلوار شهید فخری زاده درقم
روزگذشته  مراسم رونمایی از تابلو شهید فخری زاده با حضور دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم 
و عبدالله جلالی رئیس و برخی از اعضای شورای اسلامی شهر قم، همسر و خانواده شهید فخری زاده 
و همچنین جمعی از مدیران شهری و استانی در قم برگزار شد.پیش از برگزاری این مراسم، شهردار قم و 
مدیران شهری در دیدار با حضور در منزل پدری شهید فخری زاده ضمن دیدار با خانواده آن شهید، یاد و 
نام این دانشمند هسته ای را گرامی داشتند.نام این دانشمند شهید بر یکی از بلوارهای ورودی شهر قم 
حدفاصل میدان شهدای ۷۲ تن و میدان آزادگان با پیشنهاد شهرداری و تصویب شورای اسلامی شهر 
قم گذاشته شده است.یادمان این شهید والامقام نیز در قالب سردیس توسط شهرداری قم ساخته و روز 

دوشنبه همزمان با تابلو بلوار از آن نیز رونمایی شد.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

افزایش ۱۳برابری پرونده های احتکار 
فرمانده انتظامی استان قم  با اشاره به اینکه تعداد پرونده های متشکله مربوط به احتکار نسبت به سال 
گذشته ۱۳ برابر افزایش داشته است گفت: در ۱۰ ماهه نخست امسال، ۸۲ فقره پرونده احتکار به ارزش 
۵۷ میلیارد تومان در قم تشکیل، ۸۶ نفر متهم در این رابطه دستگیر و به مراجع قضائی معرفی شده اند. 
 سردار "سید محمود میرفیضی" با اشاره به آمار کشفیات کالای قاچاق طی ۱۰ ماهه سال ۹۹، 

اظهارداشت: در این مدت ۴۶۱ پرونده در ارتباط با کالای قاچاق در استان تشکیل شده است.
وی با بیان اینکه تعداد پرونده های تشکیل شده به نسبت مدت مشابه سال قبل ۲۴ درصد افزایش 
داشته است، گفت: در مدت مذکور ۳۸۳ نفر دستگیر و ۳۵۳ دستگاه خودرو حامل قاچاق در محورهای 

مواصلاتی استان توقیف شده است.
فرمانده انتظامی استان قم، ارزش کشفیات قاچاق را برابر نظر کارشناسان، ۴۷۰ میلیارد و ۲۸۰ 

میلیون و ۶۵۳ هزار ریال عنوان کرد.
وی افزود: همچنین ۲۶۳ هزار و ۹۰۰ لیتر فرآورده نفتی یارانه ای به ارزش ۱۹ میلیارد و ۱۸۴ میلیون و 
۲۹۶ هزار ریال کشف که از این مقدار ۲۲ هزار لیتر نفت سفید و ۲۴۱ هزار و ۹۰۰ لیتر گازوئیل و در این 

رابطه ۷ دستگاه کشنده تانکردار در محورهای مواصلاتی استان توقیف شده است.
سردار میرفیضی اضافه کرد: در مدت مذکور یک هزار و ۳۴۳ رأس دام قاچاق کشف که در مقایسه با 

مدت مشابه سال گذشته ۱.۵ برابر افزایش داشته است.
وی در ادامه به کشفیات دستگاه ماینر قاچاق در استان اشاره و خاطرنشان کرد: با شناسایی محل های 
استفاده از دستگاه های استخراج ارز دیجیتال با هماهنگی دستگاه قضائی و همکاری شرکت برق 
استان از ۲۷ محل بازدید و ۷۸۵ دستگاه ماینر کشف و تحویل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
شده است. فرمانده انتظامی استان گفت:طی این مدت با اقدامات مقابله ای با خودروهای سبک حامل 
کالای قاچاق ۳۵۳ خودرو سواری توقیف که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته  ۸۵ درصد افزایش 

داشته است.
سردار میرفیضی همچنین با اشاره به آمار مربوط به پرونده های دایره مبارزه با جرائم اقتصادی ، افزود: 
۱۱۵ پرونده در این رابطه تشکیل شده که ۱۷۴ تن دستگیر و رقم جرایم ۳۹۹ میلیارد تومان بوده است.

فرمانده انتظامی استان گفت: با توجه به سیاست های ابلاغی پلیس امنیت اقتصادی در سال ۱۳۹۹ 
مبارزه با احتکار در اولویت مبارزه با جرایم اقتصادی قرار گرفت و در ۱۰ ماهه نخست امسال، ۸۲ فقره 
پرونده احتکار به ارزش ۵۷ میلیارد تومان در قم تشکیل، ۸۶ نفر متهم در این رابطه دستگیر و به مراجع 
قضائی معرفی شده اند، تعداد پرونده های متشکله نسبت به سال گذشته ۱۳ برابر افزایش داشته است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم:

۴5۳ هزار عدد مواد محترقه توقیف شد
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۴۵۳ هزار و ۶۰۰ عدد مواد محترقه در نتیجه توقیف و 

بازرسی ۲ دستگاه خودرو اپتیما و پژو ۴۰۵ در جاده قدیم"قم-تهران" خبر داد. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: در تعامل اطلاعاتی با فرماندهی مرزبانی استان گیلان 
مشخص شد، یک دستگاه اپتیما و یک دستگاه پژو ۴۰۵ در حال انتقال محموله قاچاق مواد محترقه 

هستند، بنابراین موضوع در دستور کار مأموران پلیس امنیت عمومی استان قم قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه مأموران با شناسایی مسیر تردد خودروها و هماهنگی با مقام قضائی استان به محور 

مواصلاتی جاده قدیم "قم-تهران" اعزام شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: سپس با کنترل تردد خودروهای عبوری سرانجام 
خودروهای پژو و اپتیما شناسایی و پس از طی مسافتی علی رغم هشدارهای مکرر پلیس، متهمان قصد 

فرار داشته که مأموران با تیراندازی به سوی لاستیک خودروها هر ۲ خودرو را متوقف کردند.
سرهنگ اسماعیلی گفت: طی بازرسی انجام شده از خودرو اپتیما، ۴۵۳ هزار و ۶۰۰ عدد ترقه در 
قالب ۸۷۰ بکس و از خودرو پژو ۴۰۵ نیز ۳ هزار و ۴۳۰ بسته تنباکو در قالب ۲۷۵ بکس و ۱۷ نیم بکس 

کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان با اشاره به دستگیری ۲ متهم در این رابطه، تصریح کرد: در نهایت 
خودروها به پارکینگ منتقل و متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان شدند.
 

 سارقان قبل از وقوع سرقت دستگیر شدند

سرقت نافرجام در قم
سارقانی که قصد سرقت از طلا فروشی را داشتند با هوشیاری پلیس قبل از سرقت دستگیر شدند

ظهر دیروز تعداد ۲ نفر سارق که قصد سرقت از یک باب طلا فروشی در خیابان سوم خرداد را داشتند 
، قبل از وقوع سرقت دستگیر شدند .

گفتنی است ۲ نفر از سارقان نیز با دیدن صحنه دستگیری همدستانشان از محل متواری شدند و 
تحت تعقیب پلیس قرار دارند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد:

آغاز عملیات عمرانی بلوار شهید 
اوسطی به طول ۱۶۰۰ متر 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از طراحی تقاطع سه سطح میدان سپاه 
خبر داد و گفت: عملیات اجرایی بلوار شهید اوسطی به طول ۱۶۰۰ متر 

بااعتباری بالغ بر ۱۲۰۰ میلیارد تومان امروز آغاز شد.
عباس حلوایی زاده روز دوشنبه در مراسم آغاز عملیات عمرانی بلوار شهید 
اوسطی، اظهار داشت: در قم ۸۰ درصد بودجه شهرداری به پروژه های 
قم  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون  می شود.  داده  اختصاص  عمرانی 
مشکلات اقتصادی و نوسانات قیمت را موردتوجه قرارداد و افزود: با تدابیر 
اندیشیده شده در مدیریت شهری در قم هیچ پروژه ای نیمه تمام رها نشده 
و امسال در همه بخش ها افتتاح پروژه داشته ایم. حلوایی زاده تحقق ۲۲۵ 
هزار تن آسفالت ریزی در مناطق هشتگانه را یادآور شد و مطرح کرد: باوجود 
افزایش قیمت چندین برابری قیر تا پایان سال ۲۵۰ هزار تن آسفالت در 

بودجه محقق می شود.
در سال  پروژه ها  موردنیاز  میلگرد  در خرید  اندیشیده شده  تدابیر  وی 
گذشته را عنوان و بیان کرد: خرید میلگرد موردنیاز پروژه های کلیدی شهر 
سبب شده پروژه هایی مانند تقاطع سه سطح ولیعصر)عج( با مصالح ۱۰۰ 

درصد ایرانی و مهندسان بومی به موقع به بهره برداری برسد.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم پروژه پیاده راه خیابان انقلاب را نیز 
تشریح و بیان کرد: این پروژه با طول ۴۰۰ متر و کابل گذاری ۱۲ برابر طول 
مسیر به اتمام رسیده و پروژه رمپ ۹ دی و تقاطع جعفریه نیز با ۸۰ درصد 

پیشرفت فیزیکی تا پایان سال به اتمام می رسد.
حلوایی زاده ادامه داد: عملیات عمرانی میدان نماز و بلوار جمهوری 
و تکمیل رینگ میانی شهر نیز آغازشده و مسیر مستقیم بلوار فردوسی به 
پیامبر اعظم)ص( به طول ۲۶۰ متر نیز تا پایان سال به بهره برداری می رسد.
وی سپس به آغاز عملیات عمرانی فاز ۵ بلوار عمار یاسر به نام بلوار شهید 
اوسطی اشاره کرد و گفت: خوشبختانه با پایان تملک این مسیر امروز 
عملیات عمرانی آن از حدفاصل میدان معلم تا کوچه بیگدلی به عنوان فاز 
اول آغاز می شود. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم طول مسیر کل پروژه 
را ۱۶۰۰ متر اعلام و خاطرنشان کرد: این پروژه بااعتباری بالغ بر ۱۲۰۰ 
میلیارد تومان کلید خورده و دو هزار تن میلگرد دران به کار می رود و مطالعات 

تقاطع سه سطح میدان سپاه نیز آغازشده و در مرحله طراحی است.
کرد:  تصریح  و  دانست  ماه  را ۱۸  پروژه  اجرای  مدت زمان  حلوایی زاده 
بخشی از این پروژه در بافت شهری بوده که با توجه به محدودیت های 

ترافیکی ایجادشده پروژه به صورت فازبندی اجرا می شود.
 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

تسهیلات ۴۰۰ میلیونی برای نوسازی 
اتوبوس های شهری

مالی ۴  تسهیلات  ارائه  از  قم  ترافیک شهرداری  و  نقل  و  معاون حمل 
درصدی با پرداخت ۶۰ ماهه و تا سقف ۴۰۰ میلیون تومان برای نوسازی هر 

یک از اتوبوس های شهری خبر داد.
عباس ذاکریان در نشست روز دوشنبه شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به ارائه تسهیلات جدید مالی برای بازسازی ناوگان و نوسازی اتوبوس های 
شهری خاطرنشان کرد: این تسهیلات از سوی صندوق کارآفرینی امید ارائه 
می شود. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم درباره شرایط پرداخت 
این تسهیلات نیز بیان داشت: این تسهیلات به صورت ۴ درصد و بازپرداخت 
۶۰ ماهه خواهد بود که برای هر اتوبوس، مبلغ ۲۴۴ میلیون تومان در نظر 
گرفته شده که البته امکان افزایش این مبلغ تا سقف ۴۰۰ میلیون تومان نیز 
وجود خواهد داشت. ذاکریان ضمن اشاره به سخن یکی از اعضای شورای 
اسلامی شهر درباره مشکل دار بودن برخی اتوبوس های نوسازی و اورهال 
شده، تصریح کرد: این مطلب صحت ندارد، البته شیشه این اتوبوس ها با 
توجه به کولردار کردن ناوگان حمل و نقل عمومی، مشکلاتی داشت که تا 
رفع این مشکل در تست باران و مطمئن شدن از عدم نشتی شیشه های 

اتوبوس، آن ها را از شرکت اورهال کننده تحویل نگرفتیم.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد با تسهیلات جدیدی که برای بازسازی و 
اورهال کردن اتوبوس ها تعلق گرفته است، تعداد بیشتری از اتوبوس های 
شهری بتوانند نسبت به بازسازی و نوسازی خود اقدام کنند تا حمل و نقل 

عمومی شهر در خدمتگزاری بهتر به مردم موفق باشد.
 

مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری شهرداری قم تاکید کرد:

لزوم اجرای نقشه مصوب نما در 
ساختمان های شهرقم

مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری شهرداری قم گفت: مهندسان 
ناظر معماری و سازه نقشی مهمی در همکاری با کمیته های نمای مناطق 

شهرداری قم دارند.
محسن صادقی امینی با اشاره به برگزاری نخستین جلسه کمیته های 
نمای مناطق شهرداری قم، اظهار داشت: همکاری جامعه مهندسی با 
کمیته نمای مناطق شهرداری قم می تواند برای دستیابی به شهری با سیما 
و منظر مطلوب بسیار راهگشا باشد. مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری 
شهرداری قم با اشاره به اقدامات انجام شده در مسیر تدوین، تصویب و 
اجرای دستورالعمل و ضوابط نمای در شهر قم، افزود: نخستین جلسه 
هماهنگی کمیته نمای مناطق با حضور معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری قم، نمایندگان شهرداری مناطق هشتگانه و سازمان زیباسازی 
به منظور تبیین این موضوع و تاکید بر اهمیت سیما و  منظر شهری برگزار 
شده است. صادقی امینی با اشاره به بررسی چالش های موجود در این 
زمینه در نخستین جلسه کمیته نمای مناطق شهرداری قم، گفت: یکی 
از موضوعاتی که به عنوان چالش مطرح شد، همراهی مهندسان ناظر 
معماری و سازه در اجرای نمای ساختمان ها بر اساس نقشه مصوب بود. 
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه تأیید نما و اجرای نمای مصوب در 
ساختمان های سطح شهر قم، الزامیست، مهندسین محترم ناظر سازه و 
معماری تکلیف و نقش بسیار مهمی را دارند. مدیرکل دفتر طرح های توسعه 
شهری شهرداری قم گفت: امیدواریم در راستای بهره مندی از شهری با 
سیما و منظر درخور شهر مقدس قم و دارای نماهای مطلوب ساختمانی، 

حداکثر همکاری به عمل آید.
 

اصلاحیه بودجه سال ۹۹ شهرداری قم 
تصویب شد

در نشست رسمی علنی دیروز شورای اسلامی شهر قم بودجه سال جاری 
شهرداری بر اساس ارقام وصولی و هزینه ای، به حدود دو هزار و ۷۸۰ میلیارد 
تومان کاهش یافت. به گزارش شهرنیوز، نشست روز دوشنبه شورای اسلامی 
شهر قم با لایحه اخذ مجوز اصلاحیه و متمم بودجه سال ۱۳۹۹ شهرداری 
قم و تصویب آن توسط اعضای شورا آغاز شد. این بودجه که در ابتدای سال 
جاری حدود ۳ هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده بود، با این اصلاحیه 
و بر اساس ارقام وصولی و هزینه ای به حدود دو هزار و ۷۸۰ میلیارد تومان 
کاهش یافت که از این مبلغ، حدود ۷۰۰ میلیارد تومان به بودجه جاری و 

مابقی به مصارف، دیون و مأموریت ها اختصاص دارد.

شهردار قم لایحه بودجه سال 14٠٠ شهرداری قم را با 1٩ درصد افزایش نسبت 
به سال جاری تقدیم رئیس شورای اسلامی شهر کرد. 

سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست  پیش از ظهر دیروز شورای اسلامی شهر 
با تبریک ایام الله دهه فجر انقلاب اسلامی به روند تهیه لایحه بودجه سال 14٠٠ 
شهرداری قم اشاره کرد و بیان داشت: سناریوهای مختلفی برای تهیه این بودجه 
در نظر گرفته شد که دو مورد از این سناریوها به رقم 12 و 5 هزار میلیارد تومان می 
رسید.  وی افزود: در نهایت بر اساس میانگین رشد 5 ساله بودجه های سنواتی و 
همچنین عملکرد شهرداری قم در سال 13٩٩، بودجه ای معادل 3 هزار و 432 

میلیارد تومان برای بررسی نهایی تقدیم شورای اسلامی شهر می شود.
شهردار با آرزوی بابرکت بودن این بودجه تصریح کرد: بودجه تقدیم شده 1٩ 

درصد افزایش را نسبت به بودجه اصلاح شده سال جاری نشان می دهد.
تابعه  های  سازمان  تومانی  میلیارد   654 بودجه  به  اشاره  با  نژاد  سقائیان 
شهرداری یادآور شد: البته با لحاظ این مبلغ، جمع بودجه شهرداری قم در سال 
آینده به عدد 3 هزار و 7٠8 میلیارد تومان خواهد رسید. وی درباره مقدار بودجه 
جاری و عمرانی نیز اذعان کرد: 28 درصد از لایحه تقدیم شده به بودجه جاری و 

72 درصد دیگر مربوط به بودجه عمرانی خواهد بود.
مسئولان باید پاسخگوی خون شهدا باشند 

شهردار قم همچنین دیروز در مراسم در مراسم کلنگ زنی پروژه بلوار شهید 
اوسطی گفت: امروز مسئولیتی که انقلاب بر دوش مسئولان گذاشته مسئولیتی 

فراجهانی بوده و باید بینش کافی به این مهم داشته باشیم.
امام  قیام  اظهار داشت:  قرن گذشته،  دو  اتفاقات  به  اشاره  با  سقاییان نژاد 
خمینی )ره( در قرنی که تمام فرضیات در مسیر دین زدایی و حذف معنویت از 

زندگی بشریت بوده فراتر از یک انقلاب منطقه ای است.
شهردار قم مخالفت های امروز کشورهای جهان را با نظام جمهوری اسلامی 
ایران بر خواسته از فرضیات دین ستیز دانست و افزود: امروز فرهنگ انقلاب و 
اسلام در مقابل فرهنگ غرب قرارگرفته و چالش های اساسی در پیشرو جهان قرار 
داده است. سقاییان نژاد، انقلاب اسلامی با محوریت ولایت فقیه را تأثیرگذارترین 
اتفاق قرن عنوان و تصریح کرد: امروز مسئولیتی که انقلاب بر دوش مسئولان 

گذاشته مسئولیتی فراجهانی بوده و باید بینش کافی به این مهم داشته باشیم.
وی خون شهدا را ضامن پیروزی و تداوم انقلاب دانست و خاطرنشان کرد: همه 
مسئولان باید پاسخگوی خون شهدای انقلاب بوده و بدانیم هر جا برای انقلاب و 

نظام مشکلی پیش آمده خون شهدا نجات بخش و راه گشا بوده است.
مدیریت شهری به دنبال حرکت های پوپولیستی نیست

شهردار قم دغدغه مند بودن مسئولان را برای کسب رضایت مردم یادآور شد 
و مطرح کرد: همه ما امروز مخاطب شهدا هستیم و باید از ایام الله دهه فجر 
عبرت های لازم را گرفته و خدمتگزار مردم و انقلاب باشیم زیر اما با انقلاب به 
مسئولیت رسیده ایم. سقاییان نژاددربخش دیگری از سخنان خود  اعتقاد و موتور 
محرکه مدیریت شهری در قم را اعتقاد به پاسخگویی به شهدا دانست و تأکید 
کرد: مردم از مدیریت شهری مطالبه عمل داشته و از شنیدن شعار و حرف خسته 

هستند. هیچ پروژه ای به علت مشکلات اقتصادی نیمه تمام رها نشده است.

گفت:  و  کرد  تشریح  را  شهری  پروژه های  بهره برداری  و  افتتاح  نحوه  وی 
مدیریت شهری به دنبال حرکت های پوپولیستی در شهر نبوده و هر پروژه ای 
که به اتمام برسد در اختیار شهروندان قرارگرفته و در بسیاری موارد بدون مراسم 
افتتاحیه پروژه بازگشایی می شود. شهردار قم از تکمیل تقاطع سه سطح میدان 
ولیعصر)عج( در چند روز گذشته خبر داد و بیان کرد: پیاده راه انقلاب، بلوار 
حضرت خدیجه)س( به عنوان رینگ دوم جمکران نیز در چند روز گذشته به 
بهره برداری رسیده است. سقاییان نژاد، ۶ مرحله افتتاح پروژه در سال ۹۹ را 
انقلابی در حوزه تکمیل پروژه های عمرانی ذکر کرد و اظهار داشت: مدیریت 
و عدم کمک های دولتی  اقتصادی  با همه مشکلات  توانسته  شهری در قم 
پروژه های کلیدی و بزرگی انجام دهد و هیچ پروژه ای به علت مشکلات اقتصادی 
نیمه تمام راه نشده است. وی افزایش سرانه فضای سبز از ۱۳ مترمربع به بیش 
از ۲۰ مترمربع را یادآور شد و افزود: تلاش شده فاز نخست قطار شهری به طول 

۵.۲ کیلومتر نیز تا اوایل سال ۱۴۰۰ به بهره برداری برسد.
آغاز عملیات عمرانی فاز ۵ با اعتبار1200 میلیارد تومان

شهردار قم ادامه داد: پروژه عمار یاسر از سال ۵۷ کلید خورده و اهمیت آن 
برای مردم قم قابل توجه بوده و امروز شاهد آغاز عملیات عمرانی فاز ۵ آن با همه 
مشکلاتی که در حوزه تملک و گرانی داشته ایم، هستیم. سقاییان نژاد اعتبار 
این پروژه را ۱۲۰۰ میلیارد تومان اعلام و تصریح کرد: این پروژه در مناطق یک 
و هفت بوده که ۲۷۳ پلاک آن در منطقه هفت، و ۳۲ پلاک آن در منطقه یک 
بوده که۱۷۲ پلاک آن آزادسازی و ۱۰۰ پلاک آن باقی مانده است. وی در پایان 
با کمک از پیشگاه پروردگار متعال برای انجام وظایف خود خاطرنشان کرد: 
تملک پلاک برای آزادسازی مسیر و آغاز پروژه عمرانی یکی از سخت ترین مراحل 

کاراست و باید مسئولان نسبت به  حق الناس و بیت المال دغدغه مند باشند.
شهردار قم ادامه داد: عملیات عمرانی فاز ۵ پروژه عمار یاسر از خیابان معلم 
تا خیابان ممتاز امروز آغازشده و امیدواریم با اتمام تملک ها سرعت انجام پروژه 
افزایش پیداکرده و با توجه به افزایش ۵۰ میلیاردی بودجه این پروژه، سرعت 

تملک بیشتر خواهد شد.

شهردار قم خبرداد:

افزایش 19 درصدی بودجه سال 14۰۰ شهرداری قم

اقدامات  گفت:  کشور  علمیه  مدیرحوزه های 
جهادی و تجربه های طلاب باید ثبت، نظریه پردازی 
و الگوسازی شود تا بتوانیم از آنها در سایر زمینه ها 
و آسیب های اجتماعی استفاده کنیم.  آیت الله 
علیرضا اعرافی عصر روز یکشنبه  در همایش تجلیل 
وآرامستان های  دربیمارستان ها  جهادی  ازطلاب 
بیان  با   ، کرونا  ویروس  شیوع  درایام  قم  استان 
و  جهاد  فرهنگ  بر  مبتنی  اسلامی  انقلاب  اینکه 
مقاومت است، اظهار داشت: انقلاب اسلامی تنها 
نبود،  فرهنگی  و  اجتماعی، سیاسی  انقلاب  یک 
بلکه انقلابی بود که در اعماق فکر و معرفت بشر 
تغییرات بنیادین ایجاد کرد و نرم افزار تفکر بشر را 
متغیر ساخت؛ باید حوزه با این نگاه بلند، پایه های 
علم، دانش، معرفت، اخلاق و فرهنگ را مستحکم 
کند. مدیرحوزه های علمیه با اشاره به اینکه روحیه 
معرفتی،  های  پایه  دارای  جهادی،  اقدامات  و 
اجتماعی،  فردی،  عاطفی،  و  روحی  احساسی، 
و  روزها  گفت:  است،  اسلامی  آوری  تاب  و  تعاون 

هفته های اول شیوع کرونا همه دنیا به وحشت افتاده 
بود، اما شما و امثال شما طلاب جهادی در برابر همه 
وحشت ها ایستادید و دل به دریا زدید؛ این کیمیای 
ارزنده باید حفظ و تقویت شود.  اعرافی با بیان اینکه 
طلاب  جهادی  اقدامات  با  اجتماعی  آسیب های 
رفع شدن  و  قابل حل  گروه های جهادی  و  جوان 
تجربه های  و  جهادی  اقدامات  کرد:  تأکید  است، 
طلاب باید ثبت شده، نظریه پردازی و الگوسازی 
شود تا بتوانیم از آنها در سایر زمینه ها و آسیب های 
اجتماعی استفاده کنیم. وی با اشاره به اینکه انقلاب 
اسلامی سد استکبار را در هم شکست، ادامه داد: 
در آن روزگار همه جهان از شاه پشتیبانی می کردند، 
اما جوانان انقلابی قم توانستند یک انقلاب بزرگ را 
با دست خالی و تحت هدایت های امام راحل)ره( 
پایه ریزی کنند.  اعرافی در قسمت دیگری ازسخنان 
خود با بیان اینکه امروز طلاب جهادی باید از فرهنگ 
جهاد و مقاومت صیانت کنند، خاطرنشان کرد: شما 
این  از  راستای صیانت  در  نیز  ما مسئولان  از  باید 

فرهنگ بزرگ مطالبه گری داشته باشید، زیرا این 
فرهنگ، تمدن نوین اسلامی را رقم خواهد زد. وی 
افزود: طلاب در دوران خفقان پهلوی با شجاعت 
بسیار بالایی همه خطرات را به جان می خریدند و 
در میدان حضور داشتند و در راه دفاع از آرمان های 
امام راحل و رهایی کشور از چنگال ظالمان سر از پا 
نمی شناختند. امام جمعه قم با بیان اینکه در جریان 
انقلاب، روح جهادی توانست در مقابل همه حمله ها 
و هجمه های وحشیانه طاغوتی بایستد، خاطرنشان 
کرد: روحیه و فرهنگ جهاد و مقاومت بود که توانست 
رژیم شاهنشاهی را علی رغم همه حمایت هایی که از 
آن می شد در هم بشکند. مدیر حوزه های علمیه در 
پایان با اشاره به اینکه فرهنگ جهاد و مقاومت در هر 
کجا که وجود داشته باشد معجزه آفرینی می کند، 
بیان کرد: امروز همین فرهنگ مقاومت به دل لبنان 
و منطقه نفوذ کرده و از نیروهای آنجا یک »حزب 
الله« قدرتمند ساخت که همه معادلات دشمن را 

تغییر داده است.

آیت الله اعرافی:
 اقدامات جهادی طلاب الگوسازی شود

قیمت خیار در بازار افزایش 
است.  داشته  چشمگیری 
نشان  میدانی  مشاهدات 
می دهد، قیمت هر کیلوگرم 
به  شهر  سطح  در  خیار 
حدود 2۰ هزار تومان رسیده 
مرز  به  موز  کیلو  »هر  است. 
رسید.«  تومان  هزار   6۰
قیمت موز در یک سال اخیر 
داشته؛  بی سابقه ای  جهش 
توان  دیگر  مردم  به طوری که 

خرید این میوه را ندارند.


